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Ramprogram 3 juni

08.30 Lättare frukostfika står serverad fram till 09.45 

08.45 Fullmäktigeregistrering fram till 09.45 

10.00 Styrelsens ordförande Magnus Hall öppnar officiellt stämman,  
 följt av stadgeenliga stämmoförhandlingar 

11.45 Beräknad lunch 

13.00 Fortsatta stämmoförhandlingar 

16.30 Beräknad avslutning 

18.15 Mingel och fördrink för inbjudna till middagen 

19.00 Stämmomiddag 

Södra gästas av Svensk kooperation med anledning av Kooperationens år. Under dagen 
belyser vi vikten av kooperation tillsammans. 

Paus för eftermiddagsfika, avtackningar, utdelning av pris och stipendier, samt eventuella 
övriga punkter sker vid lämpligt tillfälle under dagen. 

Observera att enbart starttiden för stämman är fast, övriga tider är preliminära och  
kan komma att justeras. 
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1.  Stämman öppnas. Välkomsthälsning av styrelsens ordförande, Magnus Hall

2.  Val av ordförande och vice ordförande för stämman 

3.  Anmälan av sekreterare 

4.  Fastställande av röstlängd 

5.  Fastställande av arbetsordning 

6.  Val av två personer att justera protokollet 

7.  Fråga om stämman utlysts i behörig ordning 

8.  Fastställande av föredragningslista 

9.  Styrelsens redovisningshandlingar för det senaste räkenskapsåret samt 
revisionsberättelsen 

10. Fastställande av resultat- och balansräkning för moderbolaget och koncernen samt 
insatsåterbetalning till avgångna medlemmar  
A. resultat- och balansräkning 
B.  insatsåterbetalning till medlemmar som avgått per 31 december 2024 

11. Beslut om beviljande av ansvarsfrihet för styrelsen och verkställande direktören 

12. Beslut om dispositioner beträffande föreningens vinst eller förlust enligt de fastställda 
redovisningshandlingarna 

13. Återrapportering av motioner från 2024 års föreningsstämma 

14. Vid årsmöten 2025 behandlade motioner angående:  
A. Motion från: 9653 Alvesta, Digital motionsarkivering, motionärer: Carl Peter Fröberg  
 och Karl Eric Johansson 
B. Motion från: 9711 Kalmarsund, Tänk hållbart hela vägen, motionärer: Cajsa   
 Lindberg och André Torstensson 
C. Motion från: 9743 Mjölby, Ärende på årsmöte i skogsbruksområde,  
 motionär: Magnus Johnsson 
D. Motion från: 9743 Mjölby, Möjlighet att motionera på föregående års Års-och  
 hållbarhetsredovisning , motionärer: Claes Hultberg och Christoffer Andersson 
E. Motion från: 9743 Mjölby, Tillhörighet till flera VO/SBO, motionär: Claes Alströmer 
F. Motion från: 9743 Mjölby, Utbos problem, motionär: Claes Alströmer 
G.  Motion från: 9831 Västkusten, Ökad kunskap i föreningsteknik,  
 motionär: Ingela Eriksson 
H.  Motion från: 9641 Tingsryd-Linneryd, Startbidrag till nya medlemmar,  
 motionär: Anders Olsson 
I. Motion från: 9653 Alvesta, Belöna aktivt levererande medlemmar, motionärer:  
 Kenneth Johansson, Stefan Karlsson och Sven Karlsson 
J. Motion från: 9822 Finnveden, Belöna aktivt levererande medlemmar motionärer:  
 Arne Blomgren och Torbjörn Egerhag 
K. Motion från: 9711 Kalmarsund, Robusta skogar som går att försäkra, motionärer:  
 Cajsa Lindberg och André Torstensson 

Föredragningslista
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L. Motion från: 9742 Ydre, Spårbarhet gällande upphämtning av grot/flis,  
 motionär: Ellinor Fredriksson 
M. Motion från: 9832 Mark, Tillgänglighetspremie leveransvirke,  
 motionär: Karl-Åke Axelsson 
N. Motion från: 9832 Mark, Ökat förtroende för stampris, motionär: Magnus Homann 
O. Motion från: 9851 Sollebrunn Väst, Kontaktlista för manuell huggning,  
 motionär: Niklas Hermansson 
P. Motion från: 9851 Sollebrunn Väst, Maskinkedjor i gallringar, motionär: Kjell Eliasson 
Q, Motion från: 9611 Skåne, Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag,  
 motionär: Hans Ramne 
R. Motion från 9741 Höglandet, Lövskog, motionär: Fredrik Gustafsson 
S. Motion från 9651 Älmhult-Markaryd, Ändring av räkenskapsår samt att delårsrapporter  
 ska ske per tertial, motionär: Göran Andersson 
T. Motion från: 9821 Kind, Förändrad betalningsplan, motionär: Lars-Erik Enoksson 
U. Motion från: 9832 Mark, Förändrad betalningsplan ”tusenlappen”,  
 motionär: Helena Ödvall Enoksson 
V. Motion från: 9831 Västkusten, Certifieringskrav för naturvårdsavsättning,  
 motionär: Tord Andersson 
X. Motion från: 9831 Västkusten, Framtagande av en affärsmodell till kring ökad   
 kolinglagring i skogsmark och kolkrediter, motionär: Anders Fermheden 
Y. Motion från: 9831 Västkusten, Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar  
 med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning,  
 motionär: Anders Fermheden 
Z. Motion från: 9652 Ljungby, 9821 Kind, 9822 Finnveden, 9852 Sollebrunn Öst och 9871   
 Bohus-Dal, Skogsbrukets mål för skog och vilt, motionärer: Peter Steen,  
 Sven-Olof Samuelsson, Dick Stagmo, Marie Hallén och Lars-George Hedlund 
Å. Motion från: 9653 Alvesta, Viltskador och älgförvaltning,  
 motionärer: Kenneth Johansson, Stefan Karlsson och Sven Karlsson 
Ä. Motion från: 9822 Finnveden, Viltskador och älgförvaltning, motionärer: Arne Bolmgren  
 och Torbjörn Egerhag 
Ö. Motion från: 9842 Vätterbygden, Har vi tappat bort de skogliga målen?,  
 motionärer: Anders Strandh och Anna-Karin Malm 
Aa. Motion från: 9611 Skåne, Digitala val, motionär: Mikael von Krassow* 
Ab. Motion från: 9712 Mönsterås, Är den etiska koden inkluderande?,  
 motionärer: Stefan Ljungfjärd, Gunilla C Johansson, Ingemar Thorstensson* 
Ac. Motion från: 9812 Mellersta Halland, Utdelning eller försäljning av Södras skogsbolag i  
 Lettland till medlemmarna, motionär: Bengt Nilsson* 
Ad.  Motion från: 9851 Sollebrunn Väst, Avverkningsuppdrag, motionär: Ove Viktorsson* 
Ae. Motion från: 9851 Sollebrunn Väst, Visa på skogens kretslopp, motionär: Henry Eklund* 
Af.  Motion från: 9832 Mark, Höga fällavgifter på älg, motionär: Roger Stensson* 
*Fick ej årsmötets stöd och tas till stämman på motionärens egen begäran
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15. Bestämmande av ersättning till förtroendevalda samt revisorer  
A. årsarvode till styrelsen  
B. årsarvode till övriga förtroendevalda  
C. mötesarvode för förtroenderådet, dess valberedning och fullmäktige  
D. dagarvoden  
E. rese- och övriga kostnadsersättningar  
F. resekostnadsersättning och dagarvoden till fullmäktige vid 2026 års   
 föreningsstämma  
G. arvoden samt resekostnads- och övriga kostnadsersättningar till revisorerna 
H. ikraftträdande 

16. Bestämmande av ersättning till stämmans valberedning 

17. Val av styrelse  
A. bestämmande av antalet ledamöter i styrelsen  
B. val av styrelseledamöter 

18. Val av föreningsstyrelsens ordförande 

19. Beslut om antal revisorer jämte suppleanter och val av dessa 

20. Ombud vid LRF:s riksförbundsstämma 2026 

21. Beslut om antal ledamöter i stämmans valberedning och val av dessa 

22. Övriga ärenden som enligt lag må förekomma på stämman 

23. Stämman avslutas 
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Arbetsordning

a)  Föreningsstämman livesänds på Södras hemsida. 

b)  Beslut fattas genom acklamation eller, vid votering, genom digital röstning  
 i mötessystemet alternativt handuppräckning.

c)  Fullmäktige och föreningsstyrelse har yrkanderätt.

d)  Yrkande lämnas skriftligen i mötessystemet.

e)  Omedelbar yttranderätt under debatt tillkommer ledamöter av  
 föreningsstyrelsen och verkställande direktören.

f)  Valberedningens samtliga ledamöter har yttranderätt i frågor som berör  
 valberedningens uppdrag. 

g)  Förslagsrätt tillkommer endast valberedningens ordförande eller dess  
 ersättare i förekommande fall. 

h)  Ordet begärs genom en knapptryckning i mötessystemet via varje persons 
 egen enhet eller genom handuppräckning.

i)  Styrelsens, valberedningens och revisorernas föredragningar sker  
 från talarstolen.

j)  Huvudförslag är alltid styrelsens förslag eller av styrelseledamot  
 tillstyrkt ändringsförslag. 

k)  Presidiet har möjlighet att införa begränsad talartid om två minuter om så  
 anses nödvändigt. 
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Föreningsstämmans valberedning ger förslag på styrelseledamöter, ordförande 
och revisorer. Dessutom föreslår valberedningen ekonomisk ersättning till styrelse, 
förvaltningsråd, fullmäktige, förtroendevalda och revisorer. Stämmans valberedning 
nomineras av förvaltningsrådets beredningsgrupp och ska bestå av fem till sju ledamöter.

Valberedningens arbete pågår under hela året och innebär bland annat att inhämta kunskap 
om föreningens utveckling och framtid och om hur styrelsearbetet fungerar samt att 
analysera behov av förändringar. Valberedningen tar också del av den styrelseutvärdering 
som genomförs regelbundet med hjälp av extern part. Utifrån detta identifieras och 
värderas lämpliga kandidater. Medlemmar och förtroendevalda kan löpande ge förslag till 
valberedningen på kandidater, både externa och medlemmar. 

Föreningsstämmans valberedning 

Läs mer om 
stämmans 
valberedning här
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Kandidatpresentationer

Styrelse  

Omval 

Magnus Hall  

Magnus har bred erfarenhet av skogsindustriella och skogs- 
och energipolitiska frågor nationellt och internationellt 
liksom på den egna skogsgården i Sankta Annas skärgård.  

I tio år har Magnus varit vd på Holmen. Han har varit 
ordförande för Skogsindustrierna och för CEPI, som 
organiserar Europas pappers- och massaindustri. Under sin 
tid som koncernchef för Vattenfall var Magnus ordförande i 
de europeiska elbolagens organisation i Bryssel.  

Magnus har andra uppdrag där det mest betydande är som 
ordförande för stålbolaget Höganäs AB.  

Magnus leder styrelsearbetet utifrån mångårig 
branscherfarenhet och uppdragen som ordföranden och 
som VD i stora nationella och internationella organisationer 
och företag. Han trivs i ledarroller med tillit där han kan lyfta 
människorna omkring sig. 

 
Kristina Alsér 

Kristina vill skapa bättre förutsättningar för människor och 
företag som vill leva och utvecklas på landsbygden. Hon är 
bland annat ordförande i Familjen Kamprads stiftelse, är 
hedersdoktor vid Linnéuniversitetet och arbetar för ökad 
samverkan mellan näringsliv och akademi.  

Kristina har ett brett nätverk såväl regionalt som nationellt 
och kan myndighetsvärlden väl efter sina nio år som 
landshövding. Hon är en van brobyggare med flera 
regeringsuppdrag.  

Hon är delägare i miljöteknikföretaget Mercatus, bor på 
skogsgård och har varit ledamot i Vimmerbys förtroenderåd. 
Kristina bidrar med sina erfarenheter, nätverk och 
helhetssyn till Södras utveckling. 

Valberedningen föreslår att styrelsen under året skall består av 10 ledamöter.  

Alla ledamöter vi föreslår har bred grundkompetens, men var och en har 
djupare erfarenhet inom några områden. Vi känner oss därför trygga med 
att det görs god ekonomisk analys, ställs kloka frågor, och att beslut är väl 
grundade i det vi brukar sammanfatta med ”meningen med föreningen”. Vi 
vill med följande korta presentation ge en glimt och en känsla av vad varje 
ledamot tar med sig in i styrelsearbetet. 
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Paul Christensson 

Paul har sin bas hemma på gården i Bohuslän där han driver 
flera verksamheter i olika konstellationer inom familjen. 
Skogsbruket är en viktig del. 

Paul är vice ordförande i Svensk Kooperation och hans långa 
erfarenhet inom kooperationen är betydelsefull. I sina roller 
som ordförande i LRF Skogsägarna och vice ordförande i LRF 
säkerställer Paul en stark samverkan med LRF och de andra 
skogsägarföreningarna. 

Paul synliggör på ett utmärkt sätt hur Södras industriella 
del hänger ihop med skogsägarens möjligheter att verka och 
utvecklas. I utvecklingen av vår kooperativa förening har 
Södra stor nytta av Pauls kompetens. 

 
Mikaela Johnsson 

Mikaela äger och driver en lant- o skogsbruksfastighet 
utanför Ljungby tillsammans med sin man. Hon arbetar 
för att skogen ska vara en god affär även för kommande 
generationer.  

Den kooperativa tanken där enskilda samverkar tillsammans 
med andra och skapar långsiktig politisk och ekonomisk nytta 
för kollektivet är grunden för hennes engagemang. Mikaela är 
vice ordförande i LRF och starkt engagerad i förutsättningarna 
för företagande inom de gröna näringarna. 

Mikaela bidrar i styrelsen genom sina goda kunskaper i 
medlemsdemokrati, näringspolitisk erfarenhet och förmågan 
att bottna i skogsföretagets förutsättningar och ekonomi. 

 
Hans Berggren 

Hans är helt igenom kooperatör. Han har varit VD för Sveriges 
stärkelseproducenter som, precis som Södra, är en ekonomisk 
förening. Medlemsnytta är grundpelare i båda fallen.  

Hans erfarenheter spänner över allt från växtförädling, att 
driva verksamheter som gör affärer både med företag och 
med konsumenter, till att leda internationella bolag.  

Hans är uppvuxen på den gård i Blekinge där han är delägare 
och bedriver skogsbruk. Han har därmed förmågan att se 
på frågor ur flera olika perspektiv och kan med sin samlade 
palett av erfarenheter lägga en helhetssyn på de beslut som 
ska tas.  
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Carina Olson  

Carina är VD och koncernchef i Praktikertjänst, Sveriges 
största vårdbolag.   

Carina har 15 års erfarenhet från olika ledande befattningar 
inom Södra, de sista fem åren som koncernens 
Finansdirektör. Hon har också arbetat inom affärsområdena 
Wood och Cell. 

Tidigare har hon också 11 års erfarenhet från ABB 
i en rad olika bolag och ledande befattningar inom 
ekonomiområdet. 

Carina bidrar i styrelsearbetet både utifrån mångårig bolag- 
och branscherfarenhet samt med erfarenhet inom det 
finansiella området och uppdraget som vd. 

 
Pål Börjesson 

Pål startade sitt yrkesliv som mjölkbonde och är idag 
professor i miljö- och energisystem. Han har forskat i många 
år inom biobaserade energi- och produktionssystem och 
med det tillför han kunskap till beslut om bl. a Södras 
innovationssatsningar.  

Han är bra på att koppla samman flera parametrar, såsom 
miljö, klimat, resurs, kostnad och politiska styrmedel och 
förstå hur de påverkar varandra.  

Pål är nionde generationen på gården utanför Hässleholm 
där han bor och är verksam i den egna skogen. Med 13 år 
i förtroenderådet kopplar han naturligt Södras beslut till 
vilken nytta de gör för medlemmen på kort och lång sikt.  

 
Håkan Larsson 

Håkan bor och driver en generationsgård i Mönsterås kommun. 

Hela sitt yrkesverksamma liv har Håkan jobbat inom 
skogssektorn. Under drygt 20 år arbetade Håkan som 
anställd i olika roller inom Södra som inspektor, regionchef, 
skogsdirektör och strategichef. Sedan 2018 är Håkan konsult 
och utför bla uppdrag kring strategi, virkesbalanser och 
ledarutveckling. 

I styrelsen bidrar Håkan med sina gedigna kunskaper om 
bland annat råvaruflöde och virkesbalanser. Hans erfarenhet 
av både kooperativt och operativt arbete ger honom en 
helhetsbild av styrkor och utmaningar för Södra vilket är 
viktigt i styrelsearbetet. 
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Nyval 

Charlotte Eriksson 

Född 1976. 
Bor i Stockholm. 

Charlotte har mer än 20 års erfarenhet av i IT-branschen 
där hon har arbetat i ledande och affärsutvecklande roller. 
Hon har arbetat med digitalisering, dess möjligheter och 
utmaningar inom en rad olika branscher. Charlotte var på 
teknikkonsultbolaget AFRY under 10 år, där hon ansvarade 
för företagets IT-tjänster till AFRYs kunder. Kunderna 
återfinns främst inom segmenten industri, energi och 
infrastruktur världen över och fokus ligger på lösningar för 
en hållbar framtid.  

De senaste tre åren har Charlotte varit VD för IT-företaget 
Softronic, som arbetar brett inom digitalisering med 
utveckling och förvaltning av lösningar åt bland annat 
civilsamhället och medlemsorganisationer. Under sin tid 
på Softronic har Charlotte även varit styrelseledamot i 
TechSverige, en bransch- och arbetsgivarorganisation 
inom techsektorn, vars uppdrag är att skapa bästa möjliga 
förutsättningar för en konkurrenskraftig svensk techbransch 
som driver innovation och utveckling i samhället.   

Våren 2025 kommer Charlotte att byta uppdrag och gå in 
som VD för Generate Group, ett nordiskt IT-konsultbolag 
inom systemutveckling, data och AI.   

Charlotte hoppas kunna bidra till Södra och dess 
styrelsearbete med sin erfarenhet och sitt engagemang 
inom digitalisering. Hon brinner för att med hjälp 
av digitalisering skapa bättre förutsättningar för 
både innovation och utveckling, såväl som hållbara, 
resurseffektiva och klimatsmarta verksamheter. 
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Leif Hultman 

Född 1960.  
Bor i Helsingborg. 

Leifs yrkesverksamma bakgrund är nästan 30 år inom AB 
Volvo och drygt 11 år med IKEA. Sedan våren 2023 har han 
arbetat med ledaruppdrag under kortare tid inom ledningen 
för Dometic Group och PostNord Group, kombinerat med 
olika styrelseuppdrag. Under åren på Volvo har Leif haft 
ledande internationella befattningar inom tillverkning av 
motorer till Volvos olika kommersiella affärsområden samt 
tillverkning av lastbilar i ledningen för Volvo Trucks globalt. 

2012 rekryterades Leif till IKEA:s koncernledning med 
syftet att samla IKEA:s globala tillverkning av komponenter 
och träbaserade möbler. Under dryga 11 år har han 
byggt erfarenhet från hela värdekedjan som startar 
med skogsbruk till färdiga möbler i IKEA:s varuhus. Hans 
ansvarområde har omfattat skogsavverkning på hyrda 
arealer, processindustri som tillverkning av skivmaterial, 
sågverk med tillhörande biprodukter och tillverkning av 
limfog samt möbelelement för IKEA’ stora möbelvolymer. 

Förändringsarbete har varit en gemensam nämnare i 
hans uppdrag över åren av strävan att skapa effektiva 
hållbara värdekedjor med tydligt kundfokus. Mer än 20 år 
av sitt yrkesliv har han verkat i internationella miljöer med 
erfarenhet från företagsfusioner, strukturella förändringar 
som förvärv och avveckling av verksamheter. 

Leif drivs av att utveckla verksamhet tillsammans med 
människor i organisationen. Han ser att Södra är mycket väl 
positionerad för att kunna fortsätta att bygga en spännande 
och konkurrenskraftig affär, bredda sig och därmed bidraga 
till ett långsiktigt mer hållbart samhälle. Han ser fram emot 
att ta sig an arbetet i Södras styrelse med förhoppningen 
om att hans erfarenheter kan komplettera styrelsen med en 
kunskap som är användbar på resan framåt. 
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Förtroendevalda revisorer 

Omval 

Roger Johansson 

Roger bor och brukar fastigheten där han är uppvuxen. Han 
har de senast 13 åren jobbat på Stena Aluminium i Älmhult 
med inriktning på underhåll, anläggning, processutveckling 
och investeringar. Roger har varit sbo-ordförande i 12 år och 
ledamot i stämmans valberedning. 

Nyval 

Anette Westerlund 

Född 1969. 
Bor i Dalstorp.  

Anette har 20 års erfarenhet som journalist. Under 
den här tiden har hon bland annat bevakat jord- och 
skogsbruksfrågor. Hon är van att arbeta självständigt, vill 
grundligt undersöka saker och gå till botten med det hon ser.   

Anette har en akademisk examen i kommunikations-
vetenskap och jobbar nu som kommunikatör i en kommun. 
Där har hon ansvar för risk- och kriskommunikation, sociala 
medier samt arbetar bland annat med kommunens större 
byggprojekt.  

Anette blev skogsägare tillsammans med sin bror 2016 då 
hennes pappa fick pensionera sin motorsåg på allvar. Hon 
började då som novis och har tack vare sin nyfikenhet lärt 
sig om skogsägande i en kooperation. Anette sjunger Södras 
lov och har haft stor nytta och glädje av Södras organisation 
och all den kunskap som finns där. 

Sedan 2019 har hon varit förtroendevald i Kinds SBO och 
året därefter blev hon invald som vice ordförande. Anette är 
också förtroendevald i Länsförsäkringar Älvsborg.  

Anette brinner för medlemsdemokrati och kommunikations-
frågor och ser fram emot uppdraget som förtroendevald 
revisor. 
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Säkra beteenden

Var säker, tänk SKOG

S – Stanna upp
K – Känn efter
O – Orientera dig
G – Gör jobbet säkert

Hälsa och säkerhet
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Revisionsberättelse
Till föreningsstämman i Södra Skogsägarna ekonomisk förening, organisationsnummer 729500-3789

Rapport om årsredovisningen och koncernredovisningen

UTTALANDEN
Vi har utfört en revision av årsredovisningen och 
koncernredo visningen för Södra Skogsägarna 
ekonomisk förening för år 2024 med undantag  
för hållbarhetsrapporten på sidorna 100–136. 
 Föreningens årsredovisning och koncernredovisning 
ingår på sidorna 37–95 i detta dokument.

Enligt vår uppfattning har årsredovisningen 
upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och 
ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild 
av moderföreningens finansiella ställning per den 
31 december 2024 och av dess finansiella 
resultat och kassaflöde för året enligt årsredo-
visningslagen. Koncernredovisningen har upprättats 
i enlighet med årsredovisningslagen och ger en 
i alla väsentliga avseenden rättvisande bild av 
koncernens finansiella ställning per den 31 
december 2024 och av dess finansiella resultat och 
kassaflöde för året enligt International Financial 
Reporting Standards (IFRS®), såsom de antagits 
av EU, och årsredovisningslagen. Våra uttalanden 
omfattar inte hållbarhetsrapporten på sidorna 
100–136. Förvaltningsberättelsen är förenlig med 
årsredovisningens och koncernredovisningens 
övriga delar.

Vi tillstyrker därför att föreningsstämman 
fastställer resultaträkningen och balans-
räkningen för föreningen och koncernen.

GRUND FÖR UTTALANDEN
Vi har utfört revisionen enligt god revisionssed 
i Sverige. Vårt ansvar enligt dessa standarder 
beskrivs närmare i avsnittet De auktoriserade 
revisorernas ansvar respektive De förtroendevalda 
revisorernas ansvar. Vi är oberoende i förhållande 
till moderföreningen och koncernen enligt god 
revisorssed i Sverige och har i övrigt fullgjort vårt 
yrkesetiska ansvar enligt dessa krav.

Vi anser att de revisionsbevis vi har inhämtat är 
tillräckliga och ändamålsenliga som grund för 
våra uttalanden.

VÅR REVISIONSANSATS
Revisionens inriktning och omfattning
Vi utformade vår revision genom att fastställa 
en väsentlighetsnivå och bedöma risken 
för väsentliga felaktigheter i de finansiella 
rapporterna. Vi beaktade särskilt de områden 
där verkställande direktören och styrelsen gjort 
subjektiva bedömningar, till exempel viktiga 
redovisningsmässiga uppskattningar som har 
gjorts med utgångspunkt från antaganden och 
prognoser om framtida händelser, vilka till sin 
natur är osäkra. Liksom vid alla revisioner har 
vi också beaktat risken för att styrelsen och 
verkställande direktören åsidosätter den interna 
kontrollen, och bland annat övervägt om det 
finns belägg för systematiska avvikelser som givit 
upphov till risk för väsentliga felaktigheter till följd 
av oegentligheter.

Vi anpassade vår revision för att utföra en 
ändamålsenlig granskning i syfte att kunna uttala 
oss om de finansiella rapporterna som helhet, 
med hänsyn tagen till koncernens struktur, 
redovisningsprocesser och kontroller samt den 
bransch i vilken koncernen verkar.

Väsentlighet
Revisionens omfattning och inriktning påverkades 
av vår bedömning av väsentlighet. En revision 
utformas för att uppnå en rimlig grad av säkerhet 
om huruvida de finansiella rapporterna innehåller 
några väsentliga felaktigheter. Felaktigheter 
kan uppstå till följd av oegentligheter eller fel. 
De betraktas som väsentliga om de enskilt eller 
tillsammans rimligen kan förväntas påverka de 
ekonomiska beslut som användarna fattar med 
grund i de finansiella rapporterna.

Baserat på professionellt omdöme fastställde vi 
vissa kvantitativa väsentlighetstal, däribland för 
den finansiella rapportering som helhet. Med hjälp 
av dessa och våra egna kvalitativa överväganden 
fastställde vi revisionens inriktning och våra 
granskningsåtgärders karaktär, tidpunkt och 
omfattning, samt bedömde vi effekten av enskilda 
och sammantagna felaktigheter på de finansiella 
rapporterna som helhet.
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SÄRSKILT BETYDELSEFULLA OMRÅDEN
Särskilt betydelsefulla områden för revisionen är de områden som enligt vår professionella 
bedömning var de mest betydelsefulla för revisionen av årsredovisningen och koncernredovisningen 
för den aktuella perioden. Dessa områden behandlades inom ramen för revisionen av, och i vårt 
ställningstagande till, årsredovisningen och koncernredovisningen som helhet, men vi gör inga separata 
uttalanden om dessa områden.

SÄRSKILT BETYDELSEFULLT OMRÅDE HUR VÅR REVISION BEAKTADE DET SÄRSKILT 
BETYDELSEFULLA OMRÅDET

Värdering och redovisning av 
immateriella, materiella  samt biologiska 
anläggningstillgångar (se koncernens 
redovisningsprinciper i not 7 samt 14–16)
Immateriella, materiella samt biologiska 
anläggningstillgångar redovisas till 22 411 MSEK 
i rapport över finansiell ställning för koncernen 
och till 14 794 MSEK i moderföreningens 
balansräkning per 31 december 2024. Värderingen 
och redovisning av dessa tillgångar utgjorde ett 
särskilt betydelsefullt område i vår revision mot 
bakgrund av de redovisade beloppens materialitet 
i relation till koncernens och moderföreningens 
finansiella ställning samt av den komplexitet som 
investeringsprojekt inom branschen innebär.

Koncernens och moderföreningens investeringar 
i immateriella, materiella och biologiska 
anläggningstillgångar under räkenskapsåret uppgår 
till 1 801 MSEK respektive 1 668 MSEK. Koncernen 
har etablerade processer för investeringsbesluten. 
Flera av de genomförda investeringarna innehåller 
såväl flera delprojekt som en gränsdragning mellan 
vad som ska tillföras balansräkning respektive 
anses utgöra reparations- och underhållskostnader.

Värderingsperspektivet vad gäller de immateriella 
och materiella anläggningstillgångarna tar sikte 
på ett eventuellt nedskrivnings behov. I de fall 
indikationer på nedskrivningsbehov föreligger 
prövas de bokförda värdena mot tillgångarnas 
beräknade återvinningsvärde. En nedskrivning 
redovisas när en tillgångs redovisade värde 
varaktigt överstiger återvinningsvärdet. 
Återvinningsvärdet fastställs genom en 
beräkning av nyttjandevärdet för respektive 
kassagenererande enhet och utgörs av nuvärdet av 
de framtida kassaflödena för enheten. Beräkningen 
av återvinningsvärdet innehåller flera antaganden 
och bedömningar bland annat avseende 
den diskonteringsfaktor som tillämpas samt 
avseende storleken på de framtida kassaflödena. 
Inga nedskrivningsbehov föreligger avseende 
immateriella och materiella anläggningstillgångar 
enligt genomförda nedskrivningsprövningar.

Vad gäller biologiska tillgångar tar 
värderingsperspektivet sikte på att fastställa ett 
beräknat marknadsvärde enligt gällande regelverk. 
Värderingarna avseende de svenska innehaven 
baseras på observerade marknadspriser i den 
region som skogsfastigheterna är belägna.

Vad gäller nedskrivningsprövningar för immateriella 
och materiella anläggningstillgångar har vi 
utvärderat föreningens beräknings modeller 
och rimligheten i gjorda antaganden. Vi har 
på stickprovs basis kontrollerat fördelningen 
mellan vad som redovisas som tillgång och 
vad som kostnadsförs för att säkerställa en 
korrekt redovisning. Vi har vidare granskat att de 
upplysningar som lämnas i årsredovisningens noter 
speglar de principer som föreningen tillämpar för 
investeringsprojekt.

Vad gäller nedskrivningsprövningar har vi 
utvärderat föreningens beräkningsmodeller och 
rimligheten i gjorda antaganden. Vi har granskat 
processen för identifiering av kassagenerande 
enheter mot fastställda kriterier och jämfört denna 
med föreningens uppföljning av verksamheten 
för att verifiera att dessa stämmer överens. Vi har 
även bedömt huruvida lämnade upplysningar 
i årsredovisningen ger en rättvisande bild av 
föreningens arbete med nedskrivnings prövningar.

Vad gäller värderingen av biologiska tillgångar 
och skogsmark har vi utvärderat föreningens 
värderingsmodell och stickprovsvis granskat 
transaktioner som bildar underlag för det 
beräknade marknadsvärdet. Vidare har vi granskat 
den redovisning som värderingsmodellen ger 
upphov till och de lämnade upplysningar i samband 
med den samma.
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ANNAN INFORMATION ÄN  
ÅRSREDOVISNINGEN OCH 
KONCERNREDOVISNINGEN
Detta dokument innehåller även annan information 
än  årsredovisningen och koncernredovisningen 
vilken återfinns på sidorna 1–35 samt 100–160. 
Den andra informationen innefattar inte 
årsredovisningen, utöver hållbarhetsrapporten, 
och vår revisionsberättelse avseende denna. Det 
är styrelsen och verkställande direktören som har 
ansvaret för denna andra information.

Vårt uttalande avseende årsredovisningen och 
koncernredo visningen omfattar inte denna 
information och vi gör inget uttalande med 
bestyrkande avseende denna andra information.

I samband med vår revision av årsredovisningen 
och koncernredovisningen är det vårt ansvar 
att läsa den information som identifieras ovan 
och överväga om informationen i väsentlig 
utsträckning är oförenlig med årsredovisningen 
och koncernredovisningen. Vid denna genomgång 
beaktar vi även den kunskap vi i övrigt inhämtat 
under revisionen samt bedömer om informationen 
i övrigt verkar innehålla väsentliga felaktigheter.

Om vi, baserat på det arbete som har utförts 
avseende denna information, drar slutsatsen att 
den andra informationen innehåller en väsentlig 
felaktighet, är vi skyldiga att rapportera detta. Vi 
har inget att rapportera i det avseendet.

STYRELSENS OCH VERKSTÄLLANDE 
DIREKTÖRENS ANSVAR
Det är styrelsen och verkställande direktören 
som har ansvaret för att årsredovisningen och 
koncernredovisningen upprättas och att de ger 
en rättvisande bild enligt årsredovisningslagen 
och, vad  gäller koncern redovisningen, enligt 
International Financial Reporting Standards 
(IFRS®), så som de antagits av EU, och årsredo-
visnings lagen. Styrelsen och verkställande 
direktören ansvarar även för den interna kontroll 
som de bedömer är nödvändig för att upprätta en 
 årsredovisning och koncernredovisning som inte 
innehåller några väsentliga felaktigheter, vare sig 
dessa beror på oegentligheter eller på fel.

Vid upprättandet av årsredovisningen och 
koncernredovisningen ansvarar styrelsen och 
verkställande direktören för bedömningen av 
föreningens och koncernens förmåga att fortsätta 
verksamheten. De upplyser, när så är tillämpligt, 
om förhållanden som kan påverka förmågan 
att fortsätta verksamheten och att använda 
antagandet om fortsatt drift. Antagandet om 
fortsatt drift tillämpas dock inte om styrelsen 
och verkställande direktören avser att likvidera 
föreningen, upphöra med verksamheten eller inte 
har något realistiskt alternativ till att göra något 
av detta.

Styrelsens revisionsutskott ska, utan att det 
påverkar styrelsens ansvar och uppgifter i övrigt, 
bland annat övervaka föreningens  finansiella 
rapportering.

DE AUKTORISERADE REVISORERNAS ANSVAR
Våra mål är att uppnå en rimlig grad av 
säkerhet om huruvida  årsredovisningen och 
koncernredovisningen som helhet inte inne-
håller några väsentliga felaktigheter, vare 
sig dessa beror på oegentlig heter eller på fel, 
och att lämna en revisionsberättelse som 
innehåller våra uttalanden. Rimlig säkerhet är 
en hög grad av  säkerhet, men är ingen garanti 
för att en revision som utförs enligt ISA och 
god revisionssed i Sverige alltid kommer att 
upptäcka en  väsentlig felaktighet om en sådan 
finns. Felaktigheter kan uppstå på grund av 
oegentlig heter eller fel och anses vara väsentliga 
om de enskilt eller tillsammans rimligen kan 
förväntas påverka de  ekonomiska beslut som 
användare fattar med grund i årsredo visningen 
och koncern redovisningen.

Som del av en revision enligt ISA använder vi 
professionellt omdöme och har en professionellt 
skeptisk inställning under hela revisionen. 
Dessutom:

• identifierar och bedömer vi riskerna för 
väsentliga  felaktigheter i årsredovisningen och 

Transaktioner med föreningens 
medlemmar (se not 23)
Koncernen och moderföreningen har under 
räkenskapsåret 2024 haft en mängd vanligt 
förekommande transaktioner med medlemmarna 
i form av inköp av virke och försäljning av 
skogsvårdstjänster. Vidare har moderföreningen en 
mängd transaktioner med medlemmarna rörande 
insatskapital, insatskonto samt utdelningar och 
efterlikvider. Transaktioner med föreningens 
medlemmar är väsentliga för verksamheten och det 
är av vikt att transaktioner sker enligt av styrelse 
och ledning fastställda riktlinjer samt enligt av 
årsstämman beslutade fördelningsgrunder.

Vi har i revisionen utvärderat system och processer 
för hanteringen av transaktioner med föreningens 
medlemmar. Vidare har vi genomfört en avstämning 
av utdelningar och efterlikvider till medlemmarna 
med avseende på fördelning mellan medlemmarna 
utifrån  tillämpade fördelningsgrunder samt 
årsstämmans beslut. Vi har granskat regelverken för 
inköp av virke från medlemmarna och försäljning 
av skogsvårdstjänster till medlemmarna samt hur 
dessa tillämpas i verksamheten genom stickprov i 
samband med testning av intäkter och kostnader.
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koncernredovisningen, vare sig dessa beror 
på oegentligheter eller på fel, utformar och 
utför gransknings åtgärder bland annat utifrån 
dessa risker och inhämtar revisionsbevis 
som är tillräckliga och ändamålsenliga för 
att utgöra en grund för våra uttalanden. 
Risken för att inte upptäcka en väsentlig 
felaktighet till följd av oegentligheter är högre 
än för en väsentlig felaktighet som beror på 
fel, eftersom oegentligheter kan innefatta 
agerande i maskopi, förfalskning, avsiktliga 
utelämnanden, felaktig information eller 
åsidosättande av intern kontroll.

• skaffar vi oss en förståelse av den del 
av föreningens interna kontroll som har 
betydelse för vår revision för att utforma 
granskningsåtgärder som är lämpliga med 
hänsyn till omständigheterna, men inte för 
att uttala oss om effektiviteten i den interna 
kontrollen.

• utvärderar vi lämpligheten i de 
redovisningsprinciper som används och 
rimligheten i styrelsens och verkställande 
direktörens uppskattningar i redovisningen 
och tillhörande upplysningar.

• drar vi en slutsats om lämpligheten i att 
styrelsen och verk ställande direktören 
använder antagandet om fortsatt drift 
vid upprättandet av årsredovisningen 
och koncernredovisningen. Vi drar också 
en slutsats, med grund i de inhämtade 
revisionsbevisen, om huruvida det finns någon 
väsentlig osäkerhetsfaktor som avser sådana 
händelser eller förhållanden som kan leda till 
betydande tvivel om föreningens förmåga att 
fortsätta verksamheten. Om vi drar slutsatsen 
att det finns en väsentlig osäkerhetsfaktor, 
måste vi i revisionsberättelsen fästa 
uppmärksamheten på upplysningarna i 
årsredovisningen och koncernredovisningen 
om den väsentliga osäkerhets faktorn eller, 
om sådana upplysningar är otillräckliga, 
modifiera  uttalandet om årsredovisningen 
och koncernredovisningen. Våra slutsatser 
baseras på de revisionsbevis som inhämtas 
fram till datumet för revisionsberättelsen. 
Dock kan framtida händelser eller förhållanden 
göra att en förening inte längre kan fortsätta 
verksamheten.

• utvärderar vi den övergripande 
presentationen, strukturen och innehållet i 
årsredovisningen och koncernredovisningen, 
 däribland upplysningarna, och om 
årsredovisningen och koncern redovisningen 
återger de underliggande transaktionerna och 
händelserna på ett sätt som ger en rättvisande 
bild.

• inhämtar vi tillräckliga och ändamålsenliga 
revisionsbevis avseende den finansiella 
informationen för enheterna eller affärs-

aktiviteterna inom koncernen för att göra ett 
uttalande avseende koncernredovisningen. 
Vi ansvarar för styrning, övervakning och 
utförande av koncernrevisionen. Vi är ensamt 
ansvariga för våra uttalanden.

Vi måste informera styrelsen om bland 
annat revisionens planerade omfattning och 
inriktning samt tidpunkten för den. Vi måste 
också informera om betydelsefulla iakttagelser 
under revisionen, däribland de eventuella 
betydande brister i den interna kontrollen som 
vi identifierat.

Vi måste också förse styrelsen med ett uttalande 
om att vi har följt relevanta yrkesetiska krav 
avseende oberoende, och ta upp alla relationer 
och andra förhållanden som rimligen kan 
påverka vårt oberoende, samt i tillämpliga fall 
tillhörande motåtgärder.

Av de områden som kommuniceras med 
styrelsen fastställer vi vilka av dessa områden 
som varit de mest betydelsefulla för revisionen 
av årsredovisningen och koncernredovisningen, 
inklusive de viktigaste bedömda riskerna 
för väsentliga felaktigheter, och som därför 
utgör de för revisionen särskilt betydelsefulla 
områdena. Vi beskriver dessa områden i 
revisionsberättelsen såvida inte lagar eller andra 
författningar förhindrar upplysning om frågan.

DE FÖRTROENDEVALDA 
REVISORERNAS ANSVAR
Vi har att utföra en revision enligt revisionslagen 
och därmed enligt god revisionssed i Sverige. 
Vårt mål är att uppnå en rimlig grad av 
säkerhet om huruvida årsredovisningen 
och koncernredovisningen har upprättats i 
enlighet med årsredovisningslagen och om 
årsredovisningen och koncernredovisningen ger 
en rättvisande bild av moderföreningens och 
koncernens resultat och ställning.
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UTTALANDEN
Utöver vår revision av årsredovisningen och 
koncernredovisningen har vi även utfört 
en revision av styrelsens och verkställande 
direktörens förvaltning för Södra Skogsägarna 
ekonomisk förening för år 2024 samt av förslaget 
till dispositioner beträffande föreningens vinst 
eller förlust.

Vi tillstyrker att föreningsstämman disponerar 
vinsten enligt  förslaget i förvaltningsberättelsen 
och beviljar styrelsens ledamöter och 
verkställande direktören ansvarsfrihet  
för räkenskapsåret.

GRUND FÖR UTTALANDEN
Vi har utfört revisionen enligt god revisionssed 
i Sverige. Vårt ansvar enligt denna beskrivs 
närmare i avsnittet Revisorernas ansvar. Vi är 
oberoende i förhållande till moderföreningen 
och koncernen enligt god revisorssed i Sverige 
och har i övrigt fullgjort vårt yrkesetiska ansvar 
enligt dessa krav.

Vi anser att de revisionsbevis vi har inhämtat är 
tillräckliga och ändamålsenliga som grund för 
våra uttalanden.

STYRELSENS OCH VERKSTÄLLANDE 
DIREKTÖRENS ANSVAR
Det är styrelsen som har ansvaret för förslaget 
till dispositioner beträffande föreningens 
vinst eller förlust. Vid förslag till utdelning 
innefattar detta bland annat en bedömning 
av om utdelningen är försvarlig med hänsyn 
till de krav som föreningens och koncernens 
verksamhetsart, omfattning och risker ställer på 
storleken av moderföreningens och koncernens 
egna kapital, konsolideringsbehov, likviditet och 
ställning i övrigt.

Styrelsen ansvarar för föreningens 
organisation och  förvaltningen av föreningens 
angelägenheter. Detta innefattar bland annat 
att fortlöpande bedöma föreningens och 
koncernens ekonomiska situation, och att 
tillse att föreningens organisation är utformad 
så att bok föringen, medelsförvaltningen och 
föreningens ekonomiska angelägenheter i 
övrigt kontrolleras på ett betryggande sätt. Den 
verkställande direktören ska sköta den löpande 
förvaltningen enligt styrelsens riktlinjer och 
anvisningar och bland annat vidta de  åtgärder 

som är nödvändiga för att föreningens bokföring 
ska full göras i överensstämmelse med lag och 
för att medelsförvaltningen ska skötas på ett 
betryggande sätt.

REVISORERNAS ANSVAR
Vårt mål beträffande revisionen av förvaltningen, 
och därmed vårt uttalande om ansvarsfrihet, är 
att inhämta revisionsbevis för att med en rimlig 
grad av säkerhet kunna bedöma om någon 
styrelseledamot eller verkställande direktören i 
något väsentligt avseende:

• företagit någon åtgärd eller gjort sig skyldig 
till någon  försummelse som kan föranleda 
ersättningsskyldighet mot föreningen

• på något annat sätt handlat i strid med 
Lagen om ekonomiska föreningar, 
årsredovisningslagen eller föreningens stadgar.

Vårt mål beträffande revisionen av förslaget till 
dispositioner av föreningens vinst eller förlust, och 
därmed vårt uttalande om detta, är att med rimlig 
grad av säkerhet bedöma om förslaget är förenligt 
med Lagen om ekonomiska föreningar.

Rimlig säkerhet är en hög grad av säkerhet, men 
ingen garanti för att en revision som utförs enligt 
god revisionssed i Sverige alltid kommer att 
upptäcka åtgärder eller försummelser som kan 
 föranleda ersättningsskyldighet mot föreningen, 
eller att ett förslag till  dispositioner av föreningens 
vinst eller förlust inte är förenligt med Lagen om 
ekonomiska föreningar.

Som en del av en revision enligt god revisionssed 
i Sverige använder vi professionellt omdöme och 
har en professionellt skeptisk inställning under 
hela revisionen. Granskningen av förvaltningen 
och förslaget till dispositioner av föreningens 
vinst eller förlust grundar sig främst på 
revisionen av räkenskaperna. Vilka tillkommande 
granskningsåtgärder som utförs baseras på vår 
professionella bedömning med utgångspunkt i 
risk och väsentlighet. Det innebär att vi fokuserar 
granskningen på sådana åtgärder, områden och 
förhållanden som är väsentliga för verksamheten 
och där avsteg och överträdelser skulle ha särskild 
betydelse för föreningens situation. Vi går igenom 
och  prövar fattade beslut, beslutsunderlag, 
vidtagna åtgärder och andra förhållanden som är 
relevanta för vårt uttalande om ansvarsfrihet. Som 
underlag för vårt uttalande om styrelsens förslag 

Rapport om andra krav enligt lagar och andra författningar
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till dispositioner beträffande föreningens vinst 
eller förlust har vi granskat styrelsens motiverade 
yttrande samt ett urval av underlagen för detta för 

att kunna bedöma om förslaget är förenligt med 
Lagen om ekonomiska föreningar.

Växjö den 12 februari 2025

Erik Bergh
Auktoriserad revisor

Katarina Johnsson
Förtroendevald revisor

Madeleine Edberg
Auktoriserad revisor

Roger Johansson
Förtroendevald revisor
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Rapport från förtroendevalda revisorer  
till föreningsstämman 2025

Styrelsen har ansvar för den interna kontrollen, räkenskaperna, förvaltningen och inom sig 
utsett tre utskott, revisionsutskott, ersättnings- och arvodesutskottet samt det kooperativa 
utskottet. Revisionsutskottet övervakar och granskar den finansiella rapporteringen, 
riskhanteringen och hållbarhetsredovisningen. Det kooperativa utskottets uppdrag 
innefattar medlemsnytta, demokratiska processer och att främja medlemmarnas/ägarnas 
ekonomi, engagemang och lojalitet.

Revisorernas ansvar är att granska årsredovisningen, koncernredovisningen, bokföringen 
samt styrelsens och verkställande direktörens förvaltning.

Förtroendevalda revisorers uppdrag utgår från revison enligt föreningslagen och granskning 
enligt en av stämman 2023 reviderad instruktion för förtroendevalda revisorer i Södra 
Skogsägarna ekonomisk förening. Av instruktionen framgår att förtroendevalda revisorer 
skall lämna en sammanfattande beskrivning den granskning som genomförts, väsentliga 
frågor som behandlats samt ett uttalande om Södras föreningsstyrningsrapport. Vårt ansvar 
är att utföra en revision enligt gällande instruktion.

Katarina Johnsson och Roger Johansson, förtroendevalda revisorer valda vid 
föreningsstämman 2024 får härmed avlämna rapport över arbetet det gångna året.

Tillsammans med de auktoriserade revisorerna från PWC, har vi
• I begränsad omfattning deltagit i planering av revisionen, omfattning och inriktning.

• Löpande tagit del av PWCs granskning av den interna kontrollen och den finansiella 
rapporteringen.

• Deltagit vid revisionsutskottets samtliga möten och följt rapportering av iakttagelser och 
lämnade rekommendationer.

• Efter årets slut har vi träffat VD och styrelsen för avrapportering av revisionen.

Vidare har vi 
• Löpande följt styrelsens arbete via möteshandlingar och protokoll

• Deltagit vid förvaltningsrådsmöten, årsmöten, höstmöten och andra sammankomster för 
att fånga medlemsnära frågeställningar.

• Genomfört besök i verksamheten.

Iakttagelser som gjorts har rapporterats till revisionsutskott och VD.

Uttalande
Vi finner att föreningsstyrelserapport har upprättats och informationen i förenings-
styrelserapporten är förenlig med årsredovisningen och koncernredovisningen för 2024.

Växjö april 2025

Katarina Johansson    Roger Johansson
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Södra fortsätter att satsa på utvecklingen 
av planteringsmaskinen BraSatt. Beslut 
har fattats om att fortsätta projektet 
under ytterligare två år.
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Finansiella rapporter  
– utdrag ur årsredovisningen
Noter och sidhänvisningar är till års- och hållbarhetsredovisningen,  
läs mer på www.sodra.com/finansiellt

Rapport över totalresultat för koncernen

MSEK Not 2024 2023

Nettoomsättning 2, 3 29 487 28 896
Övriga intäkter 4 1 057 568
Förändring av lager av färdiga produkter och produkter i arbete 3 484 160
Aktiverat arbete för egen räkning 16 18
Råvaror och förnödenheter −21 986 −18 969
Handelsvaror −32 −34

Frakter och transporter −1 220 −1 184
Personalkostnader 5 −3 241 −2 960
Övriga kostnader 6 −3 397 −2 848
Avskrivningar och nedskrivningar 7 −1 525 −1 451
Andelar i intresseföretags resultat 8 −13 30
Rörelseresultat 2 2 630 2 226

 Finansiella intäkter 433 403
 Finansiella kostnader −335 −292
 Resultat från andelar handelsbolag — −65
Finansnetto 9 98 46

Resultat före skatt 2 728 2 272

Skatt 10 −240 −151
Årets resultat 2 488 2 121

Övrigt totalresultat

Aktuariella vinster och förluster 135 −143
Skatt hänförligt till poster som inte kommer att omklassificeras till 
resultatet −28 29
Poster som inte kommer att omklassificeras till resultatet 107 −114

Årets omräkningsdifferenser vid omräkning av utländska verksamheter 240 −17
Omvärdering till verkligt värde, skogsmark 21 −126
Omvärdering till verkligt värde av finansiella tillgångar som kan säljas 1 15
Säkringsredovisning 4 11
Skatt hänförligt till poster som kommer att omklassificeras till 
resultatet −2 21
Poster som kommer att omklassificeras till resultatet 264 −96

Årets övrigt totalresultat 11 371 −210

Årets summa totalresultat 2 859 1 911

Resultat hänförligt till:

Moderföretaget 2 488 2 121
Årets resultat 2 488 2 121

Årets summa totalresultat hänförligt till:

Moderföretagets ägare 2 859 1 911
Årets summa totalresultat 2 859 1 911
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Rapport över finansiell ställning för koncernen

31 december, MSEK Not 2024 2023

TILLGÅNGAR 12, 13
Anläggningstillgångar

Immateriella anläggningstillgångar
 Goodwill 64 64
 Övriga immateriella anläggningstillgångar 4 4
Summa immateriella anläggningstillgångar 14 68 68

Materiella anläggningstillgångar
 Byggnader och mark 5 452 5 297
 Maskiner och inventarier 10 250 10 243
 Pågående nyanläggningar 1 286 963
Summa materiella anläggningstillgångar 15 16 988 16 503

Biologiska tillgångar 16 5 355 4 650
Aktier och andelar i intresseföretag 8 312 339
Överskott i fonderade pensionsplaner 27 298 138
Finansiella placeringar 17 44 39
Långfristiga finansiella fordringar 9 —

Långfristiga rörelsefordringar 18 43 53
Uppskjutna skattefordringar 19 4 4
Summa anläggningstillgångar 23 121 21 794

Omsättningstillgångar
Varulager 20 5 155 3 965
Skattefordringar 257 668
Kortfristiga rörelsefordringar 21 4 773 4 344
Kortfristiga placeringar 17 8 523 6 361
Likvida medel 22 3 205 3 362
Summa omsättningstillgångar 21 913 18 700

SUMMA TILLGÅNGAR 45 034 40 494
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Rapport över finansiell ställning för koncernen, fortsättning

31 december, MSEK Not 2024 2023

EGET KAPITAL OCH SKULDER

Eget kapital
 Insatskapital 6 476 6 145
 Övrigt tillskjutet kapital 1 413 1 413
 Reserver 686 423
 Balanserade vinstmedel inklusive årets resultat 19 228 18 102
Eget kapital hänförligt till moderföretagets ägare 27 803 26 083

Summa eget kapital 23 27 803 26 083

Skulder 12, 13
Långfristiga skulder
 Långfristiga finansiella räntebärande skulder 25 592 1 131
 Långfristiga rörelserelaterade räntebärande skulder 26 143 125
 Avsättning för pensioner 27 — 25
 Långfristiga avsättningar 28 527 540
 Uppskjutna skatteskulder 19 2 066 1 922
 Övriga långfristiga rörelseskulder 29 5 13
Summa långfristiga skulder 3 333 3 756

Kortfristiga skulder
 Kortfristiga finansiella räntebärande skulder 25 9 362 7 524
 Kortfristiga rörelserelaterade räntebärande skulder 26 108 98
 Skatteskulder 53 22
 Kortfristiga rörelseskulder och avsättningar 28, 30 4 375 3 011
Summa kortfristiga skulder 13 898 10 655

Summa skulder 17 231 14 411

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER 45 034 40 494

Information om koncernens ställda säkerheter och eventualförpliktelser, se not 38-39.
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31 december, MSEK Not 2024 2023

EGET KAPITAL OCH SKULDER

Eget kapital
 Insatskapital 6 476 6 145
 Övrigt tillskjutet kapital 1 413 1 413
 Reserver 686 423
 Balanserade vinstmedel inklusive årets resultat 19 228 18 102
Eget kapital hänförligt till moderföretagets ägare 27 803 26 083

Summa eget kapital 23 27 803 26 083

Skulder 12, 13
Långfristiga skulder
 Långfristiga finansiella räntebärande skulder 25 592 1 131
 Långfristiga rörelserelaterade räntebärande skulder 26 143 125
 Avsättning för pensioner 27 — 25
 Långfristiga avsättningar 28 527 540
 Uppskjutna skatteskulder 19 2 066 1 922
 Övriga långfristiga rörelseskulder 29 5 13
Summa långfristiga skulder 3 333 3 756

Kortfristiga skulder
 Kortfristiga finansiella räntebärande skulder 25 9 362 7 524
 Kortfristiga rörelserelaterade räntebärande skulder 26 108 98
 Skatteskulder 53 22
 Kortfristiga rörelseskulder och avsättningar 28, 30 4 375 3 011
Summa kortfristiga skulder 13 898 10 655

Summa skulder 17 231 14 411

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER 45 034 40 494

Information om koncernens ställda säkerheter och eventualförpliktelser, se not 38-39.

Rapport över förändring i eget kapital för koncernen

EGET KAPITAL HÄNFÖRLIGT TILL MODERFÖRETAGETS ÄGARE

MSEK
Insats
kapital

Övrigt 
tillskjutet 

kapital
Omräknings 

reserv
Omvärderings

reserv

Verkligt
värde
reserv

Balanserade 
vinstmedel inkl 

årets resultat

Totalt 
eget 

kapital

Ingående balans 2024-01-01 6 145 1 413 440 3 −20 18 102 26 083

 Årets resultat — — — — — 2 488 2 488
 Årets övriga totalresultat — — 240 21 2 113 376

Årets totalresultat — — 240 21 2 2 601 2 864

Av medlemmar inbetalt 
insatskapital 250 — — — — — 250
Till medlemmar utbetalt 
insatskapital −58 — — — — — −58
Utdelning till medlemmar — — — — — −1 336 −1 336
Insatsemission 139 — — — — −139 —

Utgående balans 2024‑12‑31 6 476 1 413 680 24 −18 19 228 27 803

Ingående balans 2023-01-01 5 795 1 413 457 103 −41 19 338 27 065

 Årets resultat — — — — — 2 121 2 121
 Årets övriga totalresultat — — −17 −100 21 −114 −210
Årets totalresultat — — −17 −100 21 2 007 1 911

Av medlemmar inbetalt 
insatskapital 233 — — — — — 233
Till medlemmar utbetalt 
insatskapital −94 — — — — — −94
Utdelning till medlemmar — — — — — −3 032 −3 032
Insatsemission 211 — — — — −211 —

Utgående balans 2023‑12‑31 6 145 1 413 440 3 −20 18 102 26 083

För kompletterande uppgifter se not 23 Eget kapital och not 11 beträffande övrigt totalresultat.
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Rapport över kassaflöden för koncernen

MSEK Not 2024 2023

Den löpande verksamheten

Resultat före skatt 2 728 2 272
Justering för poster som inte ingår i kassaflödet
 Avskrivningar 1 525 1 413
 Nedskrivningar av anläggningstillgångar — 38
 Värdeförändring biologisk tillgång −631 −394
 Resultat vid försäljning av anläggningstillgångar −38 −8
 Övriga ej kassaflödespåverkande poster −200 −163
Betald inkomstskatt 316 −1 024
Kassaflöde från den löpande verksamheten före 
förändring av rörelsekapital 3 700 2 134

Förändring av
 Varulager (ökning −) −1 179 210
 Rörelsefordringar (ökning −) −122 890
 Rörelseskulder (ökning +) 1 148 −1 344
Kassaflöde från den löpande verksamheten 3 547 1 890

Investeringsverksamheten

Förvärv av dotter- och intresseföretag 3 —

Avyttring företag 41 — 75
Förvärv övriga finansiella anläggningstillgångar −9 −5
Avyttring övriga finansiella anläggningstillgångar — —

Investeringar i immateriella anläggningstillgångar — −1
Investeringar i materiella anläggningstillgångar −1 727 −1 606
Investeringar i biologisk tillgång −74 −280
Avyttring av materiella anläggningstillgångar 80 6
Kassaflöde från investeringsverksamheten −1 727 −1 811

Kassaflöde efter investeringsverksamheten 1 820 79

Finansieringsverksamheten

Inbetalning av insatskapital 250 233
Återbetalning av insatskapital −58 −94
Utbetald utdelning −1 336 −3 032
Inlåning från medlemmar 25 9 216 11 128
Utbetalning från medlemsinlåning 25 −7 784 −9 236
Amortering av övriga lån 25 −133 −133
Erhållen utdelning −14 25
Förändring av kortfristiga placeringar med löptid > 90 dagar −2 155 −594
Kassaflöde från finansieringsverksamheten −2 014 −1 703

ÅRETS KASSAFLÖDE 41 −194 −1 624

Likvida medel vid periodens början 3 362 5 004
Kursdifferenser i likvida medel 37 −18
Likvida medel vid periodens slut 22 3 205 3 362

För kompletterande uppgifter avseende förändring av skulder hänförliga till finansierings- 
verksamheten, se not 25.
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Resultaträkning för moderföretaget

MSEK Not 2024 2023

Nettoomsättning 2, 3 27 326 26 584
Förändring av lager av färdiga produkter och produkter i 
arbete 3 411 116
Aktiverat arbete för egen räkning 16 17
Övriga intäkter 4 446 199
Råvaror och förnödenheter −20 305 −17 155
Övriga externa kostnader 6 −4 691 −3 990
Personalkostnader 5 −3 115 −2 848
Avskrivningar och nedskrivningar 7 −1 378 −1 318
Övriga rörelsekostnader 6 −12 −40
Rörelseresultat 2 1 698 1 565

 Resultat från andelar i koncernföretag 14 80
 Resultat från andelar i intresseföretag 13 25
 Ränteintäkter och liknande resultatposter 439 391
 Räntekostnader och liknande resultatposter −348 −311
Finansnetto 9 118 185

Resultat efter finansiella poster 1 816 1 750

Bokslutsdispositioner 31 281 799
Resultat före skatt 2 097 2 549

Skatt 10 −102 −133
Årets resultat 1 995 2 416

Årets resultat överensstämmer med Årets totalresultat.
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Balansräkning för moderföretaget

31 december, MSEK Not 2024 2023

TILLGÅNGAR

Anläggningstillgångar

Immateriella anläggningstillgångar
 Övriga immateriella anläggningstillgångar 0 1
Summa immateriella anläggningstillgångar 14 0 1

Materiella anläggningstillgångar
 Byggnader och mark 3 559 3 589
 Maskiner och inventarier 9 950 9 969
 Pågående nyanläggningar 1 285 960
Summa materiella anläggningstillgångar 15 14 794 14 518

Finansiella anläggningstillgångar
 Andelar i koncernföretag 32 4 485 4 485
 Aktier och andelar i intresseföretag 8 99 99
 Kapitalförsäkringar 27 11 11
 Andra långfristiga värdepappersinnehav 33 35 31
 Långfristiga finansiella fordringar 9 —

 Andra långfristiga fordringar 18 43 53
 Uppskjutna skattefordringar 19 26 42
Summa finansiella anläggningstillgångar 4 708 4 721

Summa anläggningstillgångar 19 502 19 240

Omsättningstillgångar
Varulager 20 4 334 3 418
Kortfristiga fordringar
 Skattefordringar 238 643
 Räntebärande fordringar hos koncernföretag 34 321 258
 Rörelsefordringar 21 4 519 4 268
Summa kortfristiga fordringar 5 078 5 169

Kortfristiga finansiella placeringar 17 10 122 7 277
Kassa och bank 1 299 2 196
Summa omsättningstillgångar 20 833 18 060

SUMMA TILLGÅNGAR 40 335 37 300
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Balansräkning för moderföretaget, forts

31 december, MSEK Not 2024 2023

EGET KAPITAL OCH SKULDER

Eget kapital

Bundet eget kapital
 Insatskapital 6 476 6 145
 Reservfond 1 413 1 413
Summa bundet eget kapital 7 889 7 558

Fritt eget kapital
 Balanserat resultat 7 622 6 681
 Årets resultat 1 995 2 416
Summa fritt eget kapital 9 617 9 096

Summa eget kapital 23 17 506 16 655

Obeskattade reserver 35 7 367 7 637

Avsättningar

Avsättningar för pensioner 27 11 11
Långfristiga övriga avsättningar 28 527 540
Summa avsättningar 538 551

Långfristiga skulder

Långfristiga räntebärande skulder hos koncernföretag 36 8 7
Långfristiga finansiella räntebärande skulder 25 592 1 131
Summa långfristiga skulder 600 1 138

Kortfristiga skulder

Kortfristiga räntebärande skulder hos koncernföretag 36 572 810
Kortfristiga finansiella räntebärande skulder 25 9 362 7 524
Kortfristiga rörelseskulder och avsättningar 30 4 390 2 985
Summa kortfristiga skulder 14 324 11 319

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER 40 335 37 300

För information om moderföretagets ställda säkerheter och eventualförpliktelser, se not 37-38.
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Rapport över förändring i eget kapital för moderföretaget
Bundet eget kapital Fritt eget kapital

MSEK Insats  kapital
Reserv 

fond
Balanserat 

resultat
Årets 

resultat
Totalt 

eget kapital

Ingående balans 2024-01-01 6 145 1 413 6 681 2 416 16 655

Överföring av periodens resultat — — 2 416 −2 416 —

Årets resultat — — — 1 995 1 995
Summa eget kapital exklusive 
ägartransaktioner 6 145 1 413 9 097 1 995 18 650

Av medlemmar inbetalt insatskapital 250 — — — 250
Till medlemmar utbetalt insatskapital −58 — — — −58
Vinstdisposition
 Utdelning till medlemmar — — −1 336 — −1 336
 Insatsemission 139 — −139 — —

Utgående balans 2024‑12‑31 6 476 1 413 7 622 1 995 17 506

Ingående balans 2023-01-01 5 795 1 413 4 572 5 352 17 132
Överföring av periodens resultat — — 5 352 −5 352 —

Årets resultat — — — 2 416 2 416
Summa eget kapital exklusive 
ägartransaktioner 5 795 1 413 9 924 2 416 19 548

Av medlemmar inbetalt insatskapital 233 — — — 233
Till medlemmar utbetalt insatskapital −94 — — — −94
Vinstdisposition
 Utdelning till medlemmar — — −3 032 — −3 032
 Insatsemission 211 — −211 — —

Utgående balans 2023‑12‑31 6 145 1 413 6 681 2 416 16 655

För kompletterande uppgifter, se not 23 Eget kapital. Årets resultat överensstämmer med Årets totalresultat.
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Kassaflödesanalys för moderföretaget
MSEK Not 2024 2023

Den löpande verksamheten

Resultat efter finansiella poster 1 816 1 750
Justering för poster som inte ingår i kassaflödet

 Avskrivningar enligt plan 1 378 1 280
 Nedskrivningar — 38
 Resultat vid avyttring av anläggningstillgångar −5 −1
 Nedskrivning koncernföretag — 0
 Övriga ej kassaflödespåverkande poster −176 −119
Betald inkomstskatt 320 −1 060
Kassaflöde från den löpande verksamheten före 
förändring av rörelsekapital 3 333 1 888

Förändring av
 Varulager (ökning −) −909 53
 Rörelsefordringar (ökning −) −218 957
 Rörelseskulder (ökning +) 1 242 −1 360
Kassaflöde från den löpande verksamheten 3 448 1 538

Investeringsverksamheten

Lämnade aktieägartillskott 32 — —

Förvärv koncernföretag — −5
Erhållna koncernbidrag 86 140
Lämnade koncernbidrag −110 −5
Investeringar i immateriella och materiella 
anläggningstillgångar −1 668 −1 743
Avyttring av materiella anläggningstillgångar 21 6
Förvärv externa företag — −5

Övriga förändringar finansiella poster −12 −1
Kassaflöde från investeringsverksamheten −1 683 −1 613

Kassaflöde efter investeringsverksamheten 1 765 −75

Finansieringsverksamheten

Inbetalning av insatskapital 250 233
Återbetalning av insatskapital −58 −94
Utbetald utdelning −1 336 −3 032
Inlåning från medlemmar 25 9 216 11 128
Utbetalning från medlemsinlåning 25 −7 784 −9 236
Amortering lån 25 −133 −133
Erhållen utdelning 27 130
Förändring av kortfristiga placeringar med löptid > 90 dagar − 2 154 − 594
Kassaflöde från finansieringsverksamheten −1 972 −1 598

ÅRETS KASSAFLÖDE 41 −207 −1 673

Likvida medel vid periodens början 3 151 4 824
Likvida medel vid periodens slut 22 2 944 3 151

För kompletterande uppgifter avseende förändring av skulder hänförliga till finansieringsverksamheten, se not 25.



36      SÖDRA FÖRENINGSSTÄMMA 2025

Insatsåterbetalning till  
utträdd medlem

Återbetalningar
Insatsåterbetalning 2025 till medlemmar som avgått per 31  december 2024 uppgår till  
58 MSEK (82).
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Förslag till vinstdisposition

Styrelsen föreslår att till föreningsstämmans förfogande stående vinstmedel  
9 617 155 255 SEK disponeras på följande sätt:

Total utdelning på virkesleveranser enligt nedan uppgår till 978 992 725 SEK. Utdelningen 
beräknas på värdet av medlemmarnas virkesleveranser 1 januari 2024 till 31 december 2024 
och beräknas på samtliga sortiment, exklusive skog som sålts på rot.

Till medlemmarna utdelas 130 kr/m³fub normaltimmer utgörande 351 303 550 SEK

Till medlemmarna utdelas 75 kr/m³fub massaved utgörande 297 660 075 SEK

Till medlemmarna utdelas 12 procent av värdet av övriga    330 029 100 SEK 
virkesleveranser utgörande 

Till medlemmarna utdelas 10 procent på insatskapitalet  
(inbetalt och emitterat), utgörande 647 572 440 SEK

Till medlemmarnas insatskonto överförs genom insatsemission 126 916 225 SEK 
Insatsemissionen utgör 5 procent av innestående inbetalt insatskapital  
per den 31 december 2024

I ny räkning balanseras 7 863 673 865 SEK

 9 617 155 255 SEK
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Återrapportering av motioner från 
Södras föreningsstämma 2024

Ändra stadgarna och stoppa handeln med insatskapital
Magnus Elm yrkade att:
Att översyn görs av insatskapitalet och dess effekter när det gäller överföring och 
utbetalning av insatskapital för att främja en virkesdrivande inriktning samt ändra 
berörda delar i stadgarna efter det. 

Under hösten 2024 drogs ett arbete med att genomföra en bred ägardialog bland Södras 
medlemmar igång. Syftet med denna ägardialog var brett men särskild tyngdpunkt lades 
på att fånga synpunkter och få inspel på Södras vinstdelningsmodell. Ägardialogen 
genomfördes under hösten och sammanställning av resultat är gjord. Förtroenderåden 
har sedan fått möjlighet att diskutera dessa frågor och komma med synpunkter på 
vinstdelningsmodellen. Alla dessa synpunkter har styrelsen sedan tagit med sig in i det 
arbete som nu pågår med att se över Södras vinstdelningsmodell. Arbetet med detta 
beräknas vara klart under 2025. 

Utbildning biologisk mångfald
Henrik Erlingson yrkade att:   

Södra tar fram utbildningsmaterial såsom digitala kurser, studiecirklar och/eller 
temadagar med syfte att Södras medlemmar ska ha möjlighet att öka sin kunskap inom 
området biologisk mångfald. 

Föreningsstämman beslöt bifalla intentionen i en av motionärens att-sats som gäller 
utbildningsmaterial, genom att beakta detta i kommande beslut om kursutbud inom 
Södraskolan. 

Inom ramen för Södraskolan startade ett par nya utbildningar under 2024. Hyggesfritt 
skogsbruk och Skogens vatten. Dessa utbildningar tar upp den biologiska mångfalden på ett 
aktivt sätt. När nya utbildningar tas fram eller redan befintliga ska arbetas om, kommer den 
biologiska mångfalden att lyftas i de fall detta är möjligt.  

Det har också hållits skogsdagar och träffar inom detta ämne.
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Klimat och framtidsanpassa FSC®-reglerna
Matilda Clausén Wingårdh yrkade att: 

Södra Skogsägarna kraftfullt agerar för att klimat och framtidsanpassa FSC®regelverket i 
motionens anda. 

Höjd arealgräns för plantering av främmande träslag av barrtäd 
Greger Larsson yrkade att: 

Södra ska verka för en höjd arealgräns för plantering av främmande träslag av barrträd. 

Föreningsstämman beslöt bifalla motionernas intentioner och att Södra i den kommande 
revisionen av svenska FSC®-standarden verkar för att se över definitionen av vad som 
betraktas som främmande trädslag respektive icke främmande trädslag. 

Revideringen av den svenska FSC®- standarden inleddes under hösten 2024 och kommer 
pågå några år framåt. Södra är aktiva och arbetar med motionärernas frågor tillsammans 
med många andra viktiga frågor för familjeskogsbruket i denna process.

Motion om AI 
Mikael von Krassow yrkade att:
Föreningsstämman beslöt bifalla intentionerna i andra attsatsen, som rör utveckling av 
verktyg och att ligga i framkant.  
Under 2024 genomfördes en ägardialog hos Södras medlemmar. För första gången gjordes 
detta genom att ställa en öppen fråga och gå ut digitalt till samtliga av Södras drygt 52 000 
medlemmar. Svaren sammanställdes av en AI modell i ett verktyg som Södra aldrig tidigare 
använt. Att sammanställa den mängd data som inkom hade inte varit möjligt utan AI.  
Styrelsen gick efter detta ut till förtroenderåden med några frågor kopplade till 
Södramodellen och bad dem diskutera dessa och komma med inspel. Även dessa svar har 
sammanställts med hjälp av AI men denna gång med hjälp av ett annat verktyg.  
Inom ramen för Södras hälsa och säkerhetsarbete har Södra byggt en egen AI-analys,  
Jörgen, för att få vägledning, datadriven analys och insikter om både hälso- och 
säkerhetsrisker som rapporterats i IA. Jörgen är ett stöd som hjälper oss identifiera, 
prioritera och förutspå ohälsa och olycksfall. Jörgen ger vägledning, utvärderar åtgärder och 
ser samband tvärs hela vår organisation.  
Detta är några exempel på hur Södra arbetat med AI och prövat nya sätt att arbeta. Södra avser 
fortsatt att titta på och utveckla verktyg inom AI som är till gagn för Södra och medlemmarna.
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A. Motion till 9653 Alvesta skogsbruksområde

1 (1)

Motion till 9653 skogsbruksområde

[Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ]

Digital motionsarkivering
Bakgrund
Varje år hanteras ett stort antal motioner inom Södra, vissa med avslag och några godkänns vid 
stämman för vidare behandling. Oavsett utfall blir det därefter svårt att hitta och följa dessa, dels 
för att följa de som godkänts samt dels för att ta lärdom av tidigare som fått avslag, utan att från 
fall till fall begära ut information.

Motivering
Att lära av varandra och att ta tidigare tankar och idéer vidare i processen bör ses som en styrka 
inom föreningen oavsett om motionen gått vidare eller fått avslag.

Bedömning
Genom att skapa en digital plattform under ”Min skogsgård” och därigenom kunna söka fram och 
följa motioner som inkommit, samt läsa motiveringen till ett eventuellt avslag eller vad som 
beslutats att göra vid bifall. Vid bifall av en motion ska ansvarig utses samt rubrik på åtgärd och 
beslutad tidpunkt för genomförande, för hela motionen eller i delsteg då hanteringen kräver det.

Yrkande
Tillse att en digital plattform skapas där motioner kan följas av varje enskild medlem via sin 
inloggning på ”Min Skogsgård” enligt ovan nämnda kriterier.

Styrelsen får i uppdrag att själva avgöra hur långt bakåt i tiden det är rimligt att gå, men minst de 
motioner som fortfarande är aktiva/under hantering.

Önskemål om behandling
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman.

Namn: Carl Peter Fröberg och Karl Eric Johansson
Datum: 2025-01-29

[Digital motionsarkivering ][Digital motionsarkivering ]
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A.  Styrelsens svar på motion från sbo 9653 Alvesta:  
 Digital motionsarkivering
Motionärer
Carl-Peter Fröberg och Karl-Eric Johansson

Yrkande
Att en digital plattform skapas där motioner kan följas av varje enskild medlem via sin 
inloggning på ”Min Skogsgård” enligt ovan nämnda kriterier.

Styrelsen får i uppdrag att själva avgöra hur långt bakåt i tiden det är rimligt att gå, men 
minst de motioner som fortfarande är aktiva/under hantering.

Svar
Södra har idag en sida på hemsidan som heter ”Föreningsstyrning”. Här återfinns 
information om hur föreningen styrs, styrelse och ledning och information om stämma och 
årsmöten till exempel. På denna sida finns också protokoll från föreningsstämman och ett 
arkiv över inkomna och hanterade motioner samt svar. I dagsläget går arkivet tillbaka till 
2018. Då Södra under våren lanserar en ny websida kommer föreningsstyrningssidan ses över 
och målsättningen är att göra sidan mer tillgänglig. I samband med denna översyn kommer 
också de återkopplingar som styrelsen gör på antagna motioner att läggas till på denna sida.   

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  bifalla intentionerna i motionen.
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B.  

1 (1)

Motion till Södra Skogsägarna: Tänk hållbart hela vägen 

Inledning 

Inom Södra arbetar vi med skogsgårdens bästa i åtanke och det står också inskrivet i stadgarna. 
Detta har varit grunden för vår förening och något vi anser att vi alltid bör sträva efter. Vi är 
samtidigt alla beroende av ett välfungerande lokalsamhälle. Det är också i linje med Södras 
strategi där hållbarhet är ett viktigt ledord. De flesta förstår att om affären ska vara kvar behöver 
vi handla i den, inte bara i nödfall, utan hela tiden. Samtidigt väljer många att handla i stan och 
sen när affären stängs är man upprörd. Vi som är landsbygdsföretagare behöver vara extra 
vaksamma här eftersom vi är så beroende av en hållbar landsbygd i dess breda mening. När vi 
tänker skogsbruk så tänker vi långsiktigt och hållbart. För oss är det viktigt att detta genomsyrar 
hela värdekedjan och även gäller när Södra har skogsgårdens lönsamhet i fokus. Helhetssynen 
är viktig för oss och inte bara lägsta pris i stunden. 

Vi yrkar därför 

- att Södra fortsätter att prioritera skogsgårdens lönsamhet men samtidigt initierar en 
diskussion kring hur det görs i en bredare mening med långsiktighet, hållbarhet och god 
förankring i det lokalsamhälle som ligger närmast varje medlems skogsgård.  

- att motionen behandlas vid Kalmarsunds årsmöte 
- att den skickas den vidare till föreningsstämman. 

 

Kalmarsund 2025-01-31 

 

André Torstensson (medlemsnummer: 12054814) och Cajsa Linberg (medlemsnummer: 
12017270) 

 

Motion till 9711 Kalmarsund skogsbruksområde
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B.  Styrelsens svar på motion från sbo 9711 Kalmarsund:  
 Tänk hållbart hela vägen
Motionärer
André Torstensson och Cajsa Lindberg

Yrkande
Att Södra fortsätter prioritera skogsgårdens lönsamhet men samtidigt initierar en diskussion 
kring hur det görs i en bredare mening med långsiktighet, hållbarhet och god förankring i det 
lokalsamhälle som ligger närmast varje medlems skogsgård. 

• Att motionen behandlas vid Kalmarsunds årsmöte.

• Att den skickas vidare till föreningsstämman. 

Svar
Södra instämmer med motionären att en levande landsbygd med välfungerande lokalsamhällen 
som gör det attraktivt att bo i vår region är viktigt för hela Södra. En levande landsbygd bygger 
på flera faktorer, som tillgång till skola, vård och omsorg, god infrastruktur, attraktiva boenden 
och inte minst tillgång till olika servicetjänster som lokala handlare. En grundförutsättning för allt 
detta är möjligheten till att livnära sig på landsbygden och det ser Södra som sitt viktigaste bidrag 
till en levande landsbygd. 

Södra bidrar till en levande landsbygd genom att erbjuda skogliga tjänster som ofta utförs av 
lokala entreprenörer vilket bidrar till arbetstillfällen. En effektiv industri som kan förädla råvaran 
och skapa värde för medlemmarna skapar också arbetstillfällen samt intäkter till skogsgården. 
Genom våra industrier och verksamhet så sysselsätter vi tiotusentals människor, vilket i sin tur 
bidrar till att mindre orter växer. Det skapar också skatteintäkter till kommuner vilket möjlig-
gör annan service som är viktig för att landsbygden ska vara attraktiv att bo och verka i. En 
annan viktig del i vårt arbete för att stärka landsbygden är vårt näringspolitiska arbete. Vi träffar 
löpande politiker och andra beslutsfattare, både på nationell, regional och lokal nivå, där vi hela 
tiden verkar för att öka kunskapen kring skogens och skogsnäringens betydelse för en levande 
landsbygd. Södras uppdrag från medlemmarna är att förnya och förädla skogsgårdens värden. 
Allt vi gör ska bidra till att förstärka skogsgårdens lönsamhet och på så sätt säkerställer vi också 
en fortsatt levande landsbygd. 

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.
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C.  Styrelsens svar på motion från sbo 9743 Mjölby:  
 Ärende på årsmöte i skogsbruksområde
Motionär
Claes Hultberg

Yrkande
Att stämman sänder ärendet till stadgekommittén för ärendepunkten skall komma med på 
ärendelistan på årsmötena

Svar
Styrningen av Södra utgår i grunden från föreningens stadgar och lagen om ekonomiska 
föreningar. Stadgarna är i denna aspekt ett viktigt dokument inom Södra, vilket också 
motionären anser då han efterfrågar en informationspunkt på årsmöten i skogsbruksområden. 

Det är viktigt att medlemmarna får del av och tar del av information om Södras stadgar. Södra 
har bland annat en särskild sida på hemsidan som heter ”Föreningsstyrning”. På denna sida finns 
information om styrningen av Södra. 

I § 20 i Södras stadgar anges vilka ärenden som ska behandlas på ett årsmöte. Det finns inget 
hinder mot att ytterligare ärenden än de som anges i § 20 behandlas. Detta framgår av § 20 
punkt 16. Information om stadgeändringar, både beslutade ändringar och kommande förslag 
på ändringar, skulle därför kunna föredras under punkt 16. Information om Södras stadgar kan 
även lämnas under punkt 15 (presentation av styrelsens redovisningshandlingar för det senaste 
räkenskapsåret). Då stadgarna inte ändras varje stämma, utan det kan ibland gå flera år mellan 
ändringarna, anser styrelsen att punkt 15 eller punkt 16 i § 20 lämpligen kan användas för att 
informera om stadgeändringar och andra viktiga beslut som fattats av stämman.  

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.
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Motion till 9743 Mjölby skogsbruksområde
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D. Styrelsens svar på motion från sbo 9743 Mjölby: 
 Möjlighet att motionera på föregående års  
 Års- och hållbarhetsredovisning
Motionärer
Claes Hultberg och Christoffer Andersson 

Yrkande
Att: Motionen sänds till stämman.  
Att: Stämman sänder motionen till stadgekommitten.  
Att: Stadgekom mitten redovisar åtgärder och ändringsförslag på nästa stämma (ordinarie 
stämma 2026)

Svar
Med de krav som ställs på Södra för att uppfylla en bra redovisningsprocess samt de 
krav revisorerna ställer så finns det inga marginaler att förkorta tidsplanen för års och 
hållbarhetsredovisningen. Därmed skulle en motionsprocess på föregående års- och 
hållbarhetsredovisning avsevärt försena såväl årsmötesprocess som motionshantering och 
därmed också föreningsstämman.

Med nuvarande process säkerställer vi att förtroenderåden får möjlighet att yttra 
sig över inkomna motioner samt att motionerna är utsända till medlemmarna inför 
skogsbruksområdens årsmöten vilket styrelsen ser ett stort värde av.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer 

att  att motionen avslås.



48      SÖDRA FÖRENINGSSTÄMMA 2025

E.
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Tillhörighet till flera VO/SBO

Motion till 9743 skogsbruksområde

Bakgrund
Under arbetet med utboproblematiken upptäckte jag att de finns problem för vissa medlemmar
som har fler än en fastighet och som ligger i olika verksamhetsområden. Dessa medlemmar har
inte bara en skogsinspektör utan flera. Man tillhör också minst två SBO.

Motivering
Till vilket SBO skall man vända sig till när det gäller motioner? Från vilket SBO får man kallelse
till årsmöte och får man bara delta på ett med rösträtt?
Kopplat till detta finns problematiken om någon av medlemmens fastigheter är medlem som
juridisk person t.ex. genom arrende. I det fallet har fastighetsägaren minst två röster på
årsmöten, minst två skogsinspektörer att hantera och minst två SBO att vända sig till samtidigt
som medlemmen har två röster, dels som fysisk person och dels som ombud för juridisk person.

Bedömning
Det finns ingen känd lösning på detta idag utan det är upp till enskilda skogsinspektörer att lösa.
Jag tycker det är märkligt att Södra inte har en fastställd rutin för hur detta skall fungera så att
det blir lika för alla verksamhetsområden.

Yrkande
Jag yrkar på att stämman skall uppdra åt Södras styrelse:
• att utreda hur förfaringssättet skall vara när medlem har fastigheter inom olika VO respektive
SBO så att medlemmens rättigheter tas till vara på ett korrekt sätt, både vad gäller SBO- och
VO-tillhörighet.
• att föra ut resultatet till alla SBO för diskussion om förbättringar i förfaringssätt.
• att redovisa resultatet av dessa utredningar till nästa stämma.

Önskemål om behandling
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Claes Alströmer

Datum: 2025-01-28

Motion till 9743 Mjölby skogsbruksområde
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E. Styrelsens svar på motion från sbo 9743 Mjölby: 
 Tillhörighet till flera vo/sbo
Motionär
Claes Alströmer 

Yrkande
Att utreda hur förfaringssättet skall vara när medlem har fastigheter inom olika vo respektive 
sbo så att medlemmens rättigheter tas till vara på ett korrekt sätt, både vad gäller sbo- 
och vo-tillhörighet. Att föra ut resultatet till alla sbo för diskussion om förbättringar i 
förfaringssätt. Att redovisa resultatet av dessa utredningar till nästa stämma.

Svar
Motionären tar upp en viktig fråga kring medlems demokratiska rättighet. Grunden 
i föreningen är en medlem, en röst. Har en medlem flera fastigheter är utgångsläget 
att hen har rösträtt där hen är bosatt. Önskar medlemmen utöva sin rösträtt på annat 
skogsbruksområde kan medlemmen själv välja detta. I §18.3 i föreningens stadgar står det 
” Medlem kan endast utöva sina demokratiska rättigheter inom ett skogsbruksområde. 
Medlem som inte är bosatt inom det skogsbruksområde där dennas fastighet är belägen 
har rätt att, efter anmälan till föreningen senast en (1) månad efter räkenskapsårets utgång, 
utöva sina demokratiska rättigheter inom annat skogsbruksområde”.

Har du valt att välja inom vilket skogsbruksområde du vill använda din rösträtt och om du 
anmäler ditt val till föreningen, så blir du kallad till det årsmöte du valt. 

Bolag som äger skog och är medlem i föreningen behöver utse ett ombud som har rätt att 
utöva bolagets rösträtt. Detta kan vara en person som själv är medlem i föreningen. Denna 
person har då rätt att utöva rösträtt som: 

1. Medlem i föreningen 
2. Ombud för ett bolag som är medlem i föreningen

Enligt stadgarna får röstberättigad medlem vid skogsbruksområdets möte genom skriftlig 
fullmakt låta sig företrädas av myndig person. Ingen får med stöd av fullmakt företräda mer 
än en medlem. 

Sedan 21 oktober 2024 har Södra Skog gått i en ny organisation. I denna nya struktur finns 
inte verksamhetsområdena, vo, kvar. Som medlem tillhör man nu ett medlemsteam där 
personal från olika delar ingår så som rådgivning, avverkning, skogsskötsel mm. Har man 
flera fastigheter kan man tillhöra flera medlemsteam.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer 

att  motionen är besvarad.
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Utbos problem

Motion till 9743 skogsbruksområde

[Utbos problem]

Bakgrund

[Utbos problem]

Jag är numera utbo och har ca 225 km till min skogsfastighet. Trots det avståndet vill jag aktivt

[Utbos problem]

kunna verka i min skog tillsammans med Södra och dess entreprenörer.

[Utbos problem][Utbos problem]

Motivering

[Utbos problem]

Redan när jag bodde ca 45 km från min fastighet var det stora problem att kunna ta aktiv del av

[Utbos problem]

hur Södras entreprenörer utförde sina uppdrag. Problemet är att Södras planering av

[Utbos problem]

verksamheten, i alla fall i Östergötland, är så dålig och kortsiktig att entreprenörerna kan få sitt

[Utbos problem]

uppdrag kvällen innan arbetet skall utföras. Detta innebär att en utbo inte har möjlighet att träffa

[Utbos problem]

entreprenören innan entreprenören startar sitt arbete och eventuella oklarheter hinner inte rättas

[Utbos problem]

till. Det har även inträffat att entreprenören kommit flera månader innan ursprungligt planerat

[Utbos problem]

datum för arbetet utan någon som helst information till medlemmen/skogsägaren. Sådant

[Utbos problem]

beteende innebär för medlemmarna stora bekymmer eftersom bland annat planerade

[Utbos problem]

förberedelser då inte hinner genomföras, såsom underröjning, snöröjning och övrig vägskötsel.

[Utbos problem]

Södramedlemmen ges heller inte möjlighet att kontrollera att traktdirektiv trängt igenom till

[Utbos problem]

entreprenören.

[Utbos problem][Utbos problem]

Bedömning

[Utbos problem]

Det finns i dagsläget ingen lämplig lösning utan Södra styrelse får utreda ett lämpligt förfarande.

[Utbos problem][Utbos problem]

Yrkande

[Utbos problem]

Jag yrkar på att stämman skall uppdra åt Södras styrelse

[Utbos problem]

•    dels att utreda hur utbos, tillsammans med Södra, aktivt kan verka i sin skog trots långa

[Utbos problem]

avstånd och utan att krav på förvaltningsavtal.

[Utbos problem]

•    dels skall utreda hur medlemmen genom skogsinspektören kan påverka när olika uppdrag

[Utbos problem]

skall genomföras.

Motion till 9743 Mjölby skogsbruksområde

[Utbos problem]

•    dels utreda hur utbo kan delta i utbildningar och andra aktiviteter som går i närheten av

[Utbos problem]

bostaden i stället för i närheten av skogsfastigheten,

[Utbos problem]

•    att föra ut resultatet till respektive SBO för diskussion om förbättringar i förfaringssätt.

[Utbos problem]

•    att redovisa resultatet av dessa utredningar till nästa stämma.

[Utbos problem][Utbos problem]

Önskemål om behandling

[Utbos problem]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Utbos problem][Utbos problem]

Namn: Claes Alströmer

[Utbos problem][Utbos problem]

Datum: 2025-01-28

[Utbos problem]
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F. Styrelsens svar på motion från sbo 9743 Mjölby: 
 Utbos problem
Motionär
Claes Alströmer 

Yrkande
Jag yrkar på att stämman skall uppdra åt Södras styrelse
1.  dels att utreda hur utbos, tillsammans med Södra, aktivt kan verka i sin skog trots långa 

avstånd och utan att krav på Förvaltningsavtal.

2.  dels skall utreda hur medlemmen genom skogsinspektören kan påverka när olika 
uppdrag skall genomföras.

3.  dels utreda hur utbor kan delta i utbildningar och andra aktiviteter som går i närheten av 
bostaden i stället för i närheten av skogsfastigheten.

4.  att föra ut resultatet till respektive SBO för diskussion om förbättringar i förfaringssätt.

5.  att redovisa resultatet av dessa utredningar till nästa stämma.

Svar
1.  Södra delar motionärens önskan att medlemmar, oavsett bostadsort, ska vara delaktig  
  i samarbetet med Södra, det ligger också i linje med vår strategi. Vi anser också att vi har 
  utvecklat både tjänster och teknik som stödjer möjligheterna, genom att medlemmarna  
  kan följa flödet av Södras tjänster, exempelvis traktdirektivet, samt funktion för att  
  se statusen för ett uppdrag i Min skogsgård. Lanseringen av Skogsägaravtalet är ett  
  annat exempel som ger en högre delaktighet för medlemmar. Vi fortsätter utvecklingen  
  på detta område, bland annat med hjälp av ny teknik där vi satsar mycket resurser på att  
  förbättra mötet mellan Södra och medlemmarna.

2.  Som medlem i Södra är man ägare till en omfattande och gemensam industri, vilket  
  gör att det ligger i allas intresse att industrin blir så effektivt som möjligt och därmed  
  kan generera vinster och en god betalningsförmåga för medlemmens virke. En viktig  
  faktor för att uppnå det är rätt levererat sortiment i rätt tid och så små lager som möjligt.  
  Vi strävar också efter att skapa bästa förutsättningarna för våra entreprenörer vilket  
  gynnar kostnadsbilden för alla. Andra faktorer som styr när vi utför ett uppdrag är väder,  
  markens/vägens beskaffenhet och ålder på avtalet. Dessa förutsättningar skapar ibland  
  en utmaning med snabba kast som följd. Vi försöker så gott vi kan att tillgodose   
  medlemmens önskan, men anser att Södra måste kunna väga alla ovan nämnda  
  aspekter och därför äga beslutet om lämpligaste turordning för avverkningarna.

3.  Vi ser det som en självklarhet att medlem ska kunna delta på skogsdagar, utbildningar  
  med mera där man tycker det passar. På vår hemsida kan man se alla aktiviteter som är  
  på gång, ta del av digitala utbildningar och information som berör alla områden. Det går  
  också att ställa in själv i Min skogsgård vilka påannonseringar man vill ha från olika sbo:n.
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4.  I den nya organisationen på Södra Skog finns nu rollen medlemskoordinator som  
  verkar för bättre kommunikation mellan Södra och medlem, inte minst inför   
  medlemsaktiviteter, samt gällande sådana ämnen som motionären tar upp.  Kooperativa  
  frågor välkomnas alltid att tas upp med förtroenderådet. Här finns stora möjlighet till  
  påverkan. Operativa frågor tas lämpligast med er rådgivare.

5.  Södra arbetar kontinuerligt med att informera om medlemsförbättringar genom   
  olika  kanaler. Hemsida, nyhetsbrev och Min skogsgård är exempel på allmänna kanaler  
  medan Sbo-nytt och medlemsaktiviteter är mer lokalt inriktade. Det pågår ständigt en  
  utveckling av hur kommunikationen ska ske, inte minst nu när vi har en ny organisation  
  och nya möjligheter. 

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer 

att  motionen anses besvarad.
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G.
Motion till Södras stämma 2025. 
 
 

Ökad kunskap i föreningsteknik! 
 
 
 
Kunskapen om vad det innebär att ta på sig ett förtroendeuppdrag i en förening eller 
organisation minskar i vårt samhälle. Den negativa utvecklingen vi får av detta är ingen 
slump. Det för med sig oklara beslut, otydliga protokoll och ledamöter som känner osäkerhet 
i sitt uppdrag. 
En effekt som är helt naturlig när utbildning i föreningsteknik minskar och i vissa fall uteblir. 
 
För många av oss har utbildning i föreningsteknik funnits med sedan unga år. 
Engagemanget i olika föreningar som t ex 4H, JUF eller olika politiska partier, där blev kurser 
och utbildning en naturlig del, otroligt lärorik och viktigt. 
Tillsammans med goda vänner åkte man till en kursgård. Lärde sig om den demokratiska 
processen samt tränade på att få vara ordförande, sekreterare och ledamot, tyvärr är mycket 
av detta borta idag. 
 
Vårt Södra har idag 52 000 medlemmar som är fördelat på våra 36 skogsbruksområde, vilket 
gör att kunskapen i föreningsteknik bör vara på hög nivå. 
Att förvalta medlemmars förtroende i en demokratisk process enligt föreningens 
stadgar kräver både utbildning och kunskap. 
Tacka ja till ett förtroendeuppdrag kan vara både skrämmande och spännande. 
Förtroenderådets uppgift är att främja medlemmarnas ekonomiska och näringspolitiska 
intressen. Vilket kräver förtroendevalda som är rustade för uppgiften. Så vi får en 
handlingskraftig organisation. 
 
Hur utbildar Södra sina medlemmar i föreningsteknik? 
 
Idag är det stor brist på kunskap i föreningsteknik. 
Södra som en stor ekonomisk förening bör kunna erbjuda våra förtroendevalda en ökad 
kunskap i en demokratisk process. 
Vi måste ge våra medlemmar rätt verktyg för att vara rustade, till att ta på sig ett 
förtroendeuppdrag i framtiden. 
 
Jag yrkar: 
 
ATT: Södra tar fram ett program för att utbilda framtida förtroendevalda i föreningsteknik. 
 
ATT: Förtroendevalda bör gå denna utbildning.  
 
ATT: Förtroendevalda som går denna utbildning blir diplomerade. 
 
ATT: Om årsmötet inte ställer sig bakom denna motion så yrkar jag på att motionen går 
vidare till Södras föreningsstämma. 
 
 
Rolfstorp 25 01 31 
 
Ingela Eriksson 
Västkustens SBO 

Motion till 9831 Västkusten skogsbruksområde

1 (1)
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G. Styrelsens svar på motion från sbo 9831, Västkusten:  
 Ökad kunskap i föreningsteknik
Motionär
Ingela Eriksson

Yrkande
ATT: Södra tar fram ett program för att utbilda framtida förtroendevalda i föreningsteknik.

ATT: Förtroendevalda bör gå denna utbildning.

ATT: Förtroendevalda som går denna utbildning blir diplomerade.

ATT: Om årsmötet inte ställer sig bakom denna motion så yrkar jag på att motionen går 
vidare till Södras föreningsstämma

Svar
Att kunna föreningsteknik och förstå de demokratiska processerna på ett bra sätt är mycket 
viktigt för en demokratisk förening. Inte minst för Södra som ägs av 52 000 medlemmar och är 
organiserat i 36 olika skogsbruksområden. 

Förtroenderåden består av flera personer med olika bakgrund och kompetens. Det är viktigt att 
man arbetar som ett lag och tar vara på de olika kompetenser som finns. 

Södra vill hålla hög kompetens och kunskap i förtroenderåden. Idag finns ett 
introduktionsprogram för nya förtroendevalda samt utbildning av nya ordförande och vice. 
Södra avser bygga på och utveckla dessa introduktionsprogram med delar som motionären 
beskriver. Delar av det motionären beskriver går också att ta fram digitala koncept för, som 
förtroendevalda kan ta del av i olika utsträckning beroende på förkunskap. Avsikten är också att 
göra dessa satsningar tydliga för valberedningarna så de kan använda detta som stöd i samtal 
med kandidater som föreslås till olika poster. Förhoppningen är att detta ska underlätta och göra 
uppdraget som förtroendevald ännu mer attraktivt samt skapa förutsättningar för medlemmar 
som saknar tidigare erfarenhet av föreningsverksamhet att bli nominerade/valbara. 

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  intentionen i motionen bifalles. 
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Motion till 9641 Tingsryd-Linneryd skogsbruksområde

1 (1)

Startbidrag till nya medlemmar

Motion till 9641 skogsbruksområde

Bakgrund
Konkurrensen om virket verkar öka. För att locka nya medlemmar till Södra behövs ett
startbiddrag. Södramodellen upplevs inte virkesdrivande nog, något måste ändras.

Motivering
Det behöver bli mer förmånligt att bli medlem i Södra som ny skogsägare och att som ny medlem
tidigt få ta del av fördelarna. En idé är att erbjuda alla nya medlemmar ett litet startbidrag som
över tid skrivs av mot ett kontrakt på helhetsleverans till Södra..

Vi antar att varje ny medlem får räkna som om den hade en insats på 100 000. Då får den en
ränta på X procent. När vederbörande kommit upp till 100 000 i inbetalda insatser försvinner
detta bidrag. Givetvis förbinder sig medlemmen full leverans till Södra.

Bedömning
Genom att göra det fördelaktigare att bli medlem i Södra som nybliven skogsägare kan Södra få
fler av de stora affärer som uppkommer i samband med köp eller övertagande av skog.

Yrkande
att styrelsen ser över möjligheten för ett startbidrag eller ett snabbare sätt för nyblivna
skogsägare att investera i Södra och på så sätt kunna ta del av eventuella vinstdelningar.

Önskemål om behandling
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Anders Olsson

Datum: 2025-01-27
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H.  Styrelsens svar på motion från sbo 9641 Tingsryd-  
 Linneryd: Startbidrag till nya medlemmar
Motionär
Anders Olsson

Yrkande
Att styrelsen tittar på ett snabbare sätt för nyblivna skogsägare att investera i Södra och  
på så sätt kunna ta del av eventuella vinstdelningar.

Svar
Att få in nya medlemmar är ett viktigt och prioriterat mål, särskilt i ljuset av nuvarande 
råvarusituation. Under 2024 har Södra arbetat aktivt med flera åtgärder för att öka attraktiviteten 
för att vara medlem och även för att göra affärer med Södra.

Affärvillkoren har förbättrats, tex införande av högstapris 60 dagar, stamnetto, nytt 
skogsägaravtal etc. Allt för att göra Södra mer attraktivt. Södra har också genomfört 5 
prisjusteringar för att säkerställa priser som ska vara konkurrenskraftiga/ marknadsmässiga. 

Detta arbete fortsätter också 2025.

Just nu pågår ett aktivt arbete med att se över affärsvillkor (delvis implementerat) och även 
vinstpolicy. Vi har genom ägardialogen fått in många intressanta inspel och analys av detta pågår. 
Motionärens tankar kommer också beaktas i denna analys. Styrelsen ämnar komma tillbaka med 
konkreta förslag allteftersom analys och förankring genomförts.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.
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I. Motion till 9653 Alvesta skogsbruksområde

1 (1)
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J.

Motion till Södras föreningsstämma 2025 

Grundiden med en ekonomisk förening är vi tillsammans skapar mervärden. I Södras fall är 
det att skapa mervärden även på den egna gården. 

I stadgarna framgår tydligt att vi alla förväntas bidra till detta, se stadgar. 

§ 5 Antagande av medlem

Till medlem antas varje fysisk eller juridisk person som äger eller arrenderar minst fem (5) hektar skogsmark inom 
föreningens medlemsområde och som kan förväntas 

1. leverera skogsprodukter till föreningen;

2. följa föreningens stadgar;

3. bidra till att förverkliga föreningens ändamål, och som

4. inte bedriver med föreningen konkurrerande verksamhet. Styrelsen har rätt att, om särskilda skäl föreligger,
bevilja även annan som bedriver skogsbruk medlemskap. Ansökan om medlemskap ska vara skriftlig och ske i den
ordning som styrelsen beslutar. Ansökan prövas av styrelsen eller den styrelsen utser. 

Södras affärsmodell är enkel, vi förädlar virke och för detta krävs virkesleveranser. Det är de aktivt 
levererande medlemmarna som skapar vinsten i företaget men stora vinster har delats ut till passiva, icke 
levererande, medlemmar. 

Vi yrkar att föreningsstämman beslutar att 

1. Att en modell där en större del av vinsten delas ut till aktivt levererande medlemmar införs.
2. Att styrelse får i uppdrag att inom fem år halvera antalet inaktiva medlemmar

Tör
�

r�J
Arne Bolmgren medlem 12039732 

Motion till 9822 Finnveden skogsbruksområde

1 (1)
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I, J.  Styrelsens svar på motion från sbo 9653 Alvesta och   
 9822 Finnveden: Belöna aktivt levererande medlemmar
Motionärer
Kenneth Johansson, Sven Karlsson, Stefan Karlsson, 9653 
Arne Blomgren, Torbjörn Egerhag, 9822

Yrkande
Att en modell där en större del av vinsten delas ut till aktivt levererande medlemmar införs. 
Att styrelsen får i uppdrag att inom fem år halvera antalet inaktiva medlemmar.

Svar
Att ha så många medlemmar som möjligt och att så många av dessa också vill leverera till 
Södra är viktiga mål. Det är ju ett av syftena med föreningen att arbeta tillsammans och via 
investeringar förädla råvaran från den medlemsägda skogen på bästa sätt.

Att vinstdelningen då ska premiera virkesleveranser känns naturligt. Det görs idag med 
vinstdelning baserat på direkta leveranser under det aktuella året, men också baserat på 
inbetalt insatskapital som i sin tur är baserat på leveranser, antingen under det aktuella 
året men också över tid historiskt. Vinstdelning är också baserad på emitterat insatskapital 
som till allra största delen är fördelat från inbetalt insatskapital och då också från virkes-
leveranser. Det går att handla emitterat ka-pital, idag utgör det en mycket liten del  
av kapitalet.

Baserat på förra årets motioner och i samband med den ägardialog som inleddes under 
hösten 2024 så pågår ett arbete med att se över vinstpolicyn. Styrelsens arbete är inne i  
en intensiv fas med mycket förankring operativt, i förtroenderåd och förvaltningsråd.

Södras ambition är att ha en bred palett av erbjudanden som gör det attraktivt att vara 
medlem. Det är detta arbetssätt Södra vill verka genom, inte genom att utesluta inaktiva 
medlemmar. 

Arbetet med att se över vinstdelningspolicyn fortsätter under 2025 och baserat på detta 
kommer konkreta förslag tas fram och delas med förvaltningsrådet.   

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.
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Motion till 9711 Kalmarsund skogsbruksområde

1 (1)

Motion 

Robusta skogar som går att försäkra 

Vid de stora bränderna nyligen i Hollywood i USA blev det tydligt att för stor risk för skogsbrand leder 
till uppsagda försäkringar. Många drabbade hade därför inte några försäkringar. I Sverige är 
lyckligtvis brandrisken och andra risker pga. klimatförändringarna ännu inte så stora men det pågår 
ändå en diskussion kring risker och vad som går att försäkra till en rimlig kostnad. 

När Sverige lyfte sig ur 1800-talets stora fattigdom var framväxten av försäkringar en viktig del. Den 
enskilde behövde inte stå ensam med hela risken och försäkringarna bidrog därför till utvecklingen av 
vårt land. Att gå tillbaka till en situation där var och en helt tar sin egen risk vore en stor tillbakagång 
för samhället och för oss enskilda. Samtidigt måste vi som skogsägare göra vad vi kan för att minska 
riskerna för brand, stormskador, skred, insektsskador, översvämningar osv. Vi behöver se till att våra 
skogar är så robusta som möjligt samtidigt som de producerar de skogliga produkter vi önskar. 

Att förebygga skador kräver kompetens och långsiktigt arbete i skogen. Det kräver också en dialog 
med försäkringsbolagen om vad vi gör för insatser för att minska riskerna och vad försäkringsbolagen 
kan göra för att vi fortsatt ska kunna försäkra våra skogar. 

Vi yrkar därför: 

- att Södra tar fram ett utbildningsmaterial kring förebyggande arbete för att minska riskerna i 
medlemmarnas skogar. Materialet ska kunna användas enskilt eller i dialog med Södras 
skogsrådgivare och blir en påbyggnadsutbildning till den kurs om förändrat klimat som redan 
finns. 

- att Södra initierar en aktiv dialog med försäkringsbolagen för att utforska 
samarbetsmöjligheter och strategier kring risker med syfte att förebygga dessa. 

- att motionen behandlas vid Kalmarsunds årsmöte 
- att den skickas den vidare till föreningsstämman. 

 

Kalmarsund 2025-01-30 

 

Cajsa Linberg (medlemsnummer: 12017270) och André Torstensson (medlemsnummer: 12054814) 
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K. Styrelsens svar på motion från sbo 9711 Kalmarsund: 
 Robusta skogar som går att försäkra
Motionärer
Cajsa Linberg och André Torstensson
Yrkande
• att Södra tar fram ett utbildningsmaterial kring förebyggande arbete för att minska 

riskerna i medlemmarnas skogar. Materialet ska kunna användas enskilt eller i dialog med 
Södras skogsrådgivare och blir en påbyggnadsutbildning till den kurs om förändrat klimat 
som redan finns.

• att Södra initierar en aktiv dialog med försäkringsbolagen för att utforska 
samarbetsmöjligheter och strategier kring risker med syfte att förebygga dessa.

• att motionen behandlas vid Kalmarsunds årsmöte.
• att den skickas den vidare till föreningsstämman.

Svar
Motionären lyfter en central fråga om riskvärdering i brukandet av skogen. Vid de flesta 
åtgärder som skogsägaren gör och även i sin långsiktiga planering är det väsentligt att också 
värdera vilka risker för skador som uppstår och hur de ska hanteras. 
En viktig del av rådgivningen till skogsägarna handlar om riskhantering som till exempel val 
av trädslag vid föryngring eller vid vilken höjd man bör utföra gallring eller avstå från gallring. 
I brukandet av skog ingår dock att det finns risker och att minimera skaderiskerna kostar för 
mycket i form av avkall på andra faktorer som tillväxt och ekonomi. Denna avvägning finns 
idag i Södras normala rådgivning till skogsägarna men också i de utbildningar som vänder 
sig till medlemmarna som till exempel Grundkurs för skogsägare, Skogsskötsel för ökad 
lönsamhet och Lövskogsskötsel. Vi anser därmed att risker för skador, tillväxtnedsättningar 
och ekonomiska förluster redan idag ingår i vår ordinarie rådgivning och verksamhet.
Förslaget om en gemensamt upphandlad försäkring har förekommit i tidigare motioner och 
det finns flera utmaningar kopplat till detta. Det är osannolikt att ett försäkringsbolag skulle 
ta sig an en totalrisk för hela Södra. En individuell pröv-ning kommer alltid att göras av varje 
risk man tecknar. Om vi ändå skulle få till ett ramavtal kommer det at kräva en substantiell 
individuell förhandling. Eventuella rabatter blir mycket svåra att förhandla sig till. 
Eventuella rabatter blir mycket svåra att säkerställa på grund av avsaknad av listpriser, med 
andra ord – ”rabatt på vad”.  Vi bedömer också att konkurrensen mellan försäkringsbolag blir 
relativ begränsad (då få vill vara med) och därmed minskar också nyttan. 
Ännu större utmaning och risk är att ett gemensamt upphandlat försäkringsramverk 
till stor sannolikhet skulle klassas som att Södra håller på med försäkringsförmedling. 
Försäkringsförmedling regleras idag av ett 170 tal föreskrifter etcetera av Finansinspektion 
och EU regleringar. Här finns en mängd krav på dokumentation, avgifter samt krav på 
licensierad personal som då driver kostnad.
Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer
att  motionen avslås.
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1 (1)

Spårbarhet gällande upphämtning av grot/flis

Motion till 9742 skogsbruksområde

Bakgrund
När jag kom på att en flishuggare högg upp min flishög och trodde att den tillhörde en annan
ägare och på uppdrag av ett annat skogsbolag än Södra insåg jag bristerna i spårbarheten. Om
jag inte hade kommit på dem under pågående arbete hade det varit svårt och tidskrävande att i
efterhand försöka ta reda på vem som verkligen hämtat flisen.

Motivering
Det ska för mig som markägare/säljare inte finnas minsta tvivel om att min flishög hämtas av det
företag som jag har sålt flisen till, samt om misstag görs ska det vara möjligt att ta reda på vilket
bolag som hämtat flisen.

Bedömning
Med dagens teknik bör det vara relativt enkelt för chauffören att göra en gps-markering där man
hämtat upp flisen samt till det koppla hur mycket som hämtats. Hur informationen ska delas för
att möjliggöra spårbarhet utan att inkräkta på integriteten kan vara den stora frågeställningen, en
fråga jag inte har ett givet svar på.

Yrkande
Jag yrkar på att Södra ska verka för att upprätta funktioner inom skogsbranschen som har till
syfte att göra det enklare för chauffören att veta att man hämtar flisen från rättmätig säljare. Om
det trots allt blivit fel ska det vara enkelt att ta reda på vem som hämtade groten samt hur mycket
som hämtades för att kunna reda upp ansvarsfrågan samt tillse att rättmätig ägare får betalt.

Önskemål om behandling
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Ellinor Fredriksson

Datum: 2025-01-27

Motion till 9742 Ydre skogsbruksområde
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L. Styrelsens svar på motion från sbo 9742 Ydre: 
 Spårbarhet gällande upphämtning av grot/flis
Motionär
Elinor Fredriksson

Yrkande
Att Södra ska verka för att upprätta funktioner inom skogsbranschen som har till syfte att 
göra det enklare för chauffören att veta att man hämtar flisen från rättmätig säljare. Om 
det trots allt blivit fel ska det vara enkelt att ta reda på vem som hämtade groten samt hur 
mycket som hämtades för att kunna reda upp ansvarsfrågan samt tillse att rättmätig ägare 
får betalt.

Svar
Det är viktigt för Södra att affären mellan medlem och Södra präglas av trygghet och 
transparens. Genom åren har tekniska möjligheter såsom telefon, dator, system, GPS och 
andra hjälpmedel utvecklat spårbarheten och hjälpt både Södra och våra entreprenörer 
att bli effektivare. Därtill har vi fått hjälpmedel som gör arbetet för entreprenören tryggare 
när man kan se att man är på rätt ställe och utför sitt uppdrag. Teknikutvecklingen går 
framåt i en rasande takt och här strävar Södra efter att ligga i framkant så att vi nyttjar 
senaste teknikens möjligheter för att hela tiden bli bättre. När det kommer till utförandet 
finns det tydliga rutiner för hur uppdragen ska utföras så att både Södras medarbetare, 
de entreprenö-rer vi anlitar och skogsägaren ska känna trygghet kring hur uppdragen 
utförs. Exempelvis ska våra entreprenörer endast flisa högar med vältbrickor och genom 
att kontrollera dessa kan entreprenören snabbt se att vältan tillhör rätt markägare, alltså 
verifiera mot den information om objektet som Södra sickat. Utöver detta, flaggar alla våra 
skotare via GPS vart de lagt högarna som de skotat. De lämnar rapporter till Södra som bland 
annat är betalningsgrundande, och som vi kan titta på i efterhand för att jämföra med utfall 
eller om andra frågor uppstått. 

Spårbarheten är viktig över hela värdekedjan, från skogsägaren till slutkonsument. 
Avskogningsförordningen (EUDR) som handlar om spårbarhet ställer krav på detta område 
där Södra liksom hela branschen nu jobbar intensivt för att kunna efterleva när det träder i 
kraft. Detta skulle som motionären efterfrågar leda till en form av branschstandard. 

Om fel ändå skulle uppstå, kan vi med kunniga medarbetare och teknikens hjälp återskapa 
varje grothög. På så sätt kan markägaren känna sig trygg i att få betalt även om det skulle bli 
fel. En sådan händelse skulle dessutom föregås av en utredning för att säkra att betalningar 
sker till rätt personer. 

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.
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Tillgänglighetspremie leveransvirke

Motion till 9832 skogsbruksområde

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Bakgrund

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Jag har läst på er hemsida att man kan få tillgänglighetspremie för avverkningsuppdrag men ej

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

för leveransvirke. Mitt virke ligger vid asfalterad väg enskild väg vid vändplan och allt virke ligger

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

alltid snyggt upplagt med underlag men ändå är jag inte berättigad till premien då jag har

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

leveransvirke istället för avverkningsuppdrag.

[Tillgänglighetspremie leveransvirke][Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Motivering

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Jag upplever att det blir stor orättvisa och dispyter om det inte gäller alla och även enligt

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

likabehandlingspricipen som bör gälla samtliga medlemmar på Södra. Samtidigt behöver Södra

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

virket oavsett om det kommer via avverkningsuppdrag eller leveransvirke.

[Tillgänglighetspremie leveransvirke][Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Bedömning

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Tillgänglighetspremie ska utgå oavsett avtalsform.

[Tillgänglighetspremie leveransvirke][Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Yrkande

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Tillgänglighetspremie ska utgå oavsett avtalsform.

[Tillgänglighetspremie leveransvirke][Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Önskemål om behandling

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Tillgänglighetspremie leveransvirke][Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Namn: Karl-Åke Axelsson

[Tillgänglighetspremie leveransvirke][Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Datum: 2025-01-30

[Tillgänglighetspremie leveransvirke]

Motion till 9832 Mark skogsbruksområde
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M. Styrelsens svar på motion från sbo 9832 Mark: 
 Tillgänglighetspremie leveransvirke
Motionär
Karl-Åke Axelsson

Yrkande
Tillgänglighetspremie ska utgå oavsett avtalsform.

Svar
Till att börja med vill vi ställa oss bakom motionärens ambition att samma prestation ska ge 
samma pris. 

Hur råvaran har tagits fram från skogen har över tid ändrats. I början av Södras historia 
avverkades majoriteten av skogsägarna själva och kördes ut till bilväg där Södras ansvar tog vid. 
Det är det vi idag benämner som leveransvirke. Det var då vanligt att åtgärderna gjordes under 
vintertid och kom ut till bilväg i början av våren. Följderna blev att det kom en stor virkesvolym 
under en kort period. Det skapade logistiska utmaningar att tillvarata all råvara i tid. 

Intåget av skogsmaskiner gjorde att det gick att fördela virkesvolymen över en längre säsong 
och ge ett jämnare flöde. Det gjorde att en prestation som premierades var att Södra kunde 
bestämma tidpunkt när virket skulle avverkas och transporteras till industrin.

I takt med att volymen leveransvirke minskat, transportkapaciteten ökat och att vi nu har 
en annan marknadssituation så har prestationen ändrats. Idag är det vägarna som är det 
logistiska problemet och inte när eller hur virket kommer ut till bilväg. Därför har Södra i 
samband med prisjusteringen 13/2 2025 beslutat att tillgänglighetspremie för väg även ska 
gälla leveransvirke. Lägsta kravet är att det ska gå att transportera virke under hela året utom 
vid tjällossning. 

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen anses besvarad.



66      SÖDRA FÖRENINGSSTÄMMA 2025

Ökat förtroende för stampris

Motion till 9832 skogsbruksområde

[Ökat förtroende för stampris]

Bakgrund

[Ökat förtroende för stampris]

I år har jag för första gången använt stampris vid avverkning av Södra. Jag är mycket nöjd med

[Ökat förtroende för stampris]

avtalsformen och Södras hantering av uppdraget, men tror ändå att erbjudandet går att förbättra.

[Ökat förtroende för stampris]

Stampris innebär att skördaren mäter in virket redan när trädet fälls, till skillnad mot

[Ökat förtroende för stampris]

avverkningsuppdrag där virket mäts vid industri. Vid stampris får man ett pris för hela stammen

[Ökat förtroende för stampris]

beroende på volymen. Detta ger Södra större flexibilitet och skogsägaren pengarna snabbare.

[Ökat förtroende för stampris][Ökat förtroende för stampris]

Motivering

[Ökat förtroende för stampris]

Med redovisningen i hand har jag idag ingen möjlighet att avgöra hur stampris står sig i

[Ökat förtroende för stampris]

förhållande till avverkningsuppdrag, eller ens jämfört med att avverka i egen regi och sälja som

[Ökat förtroende för stampris]

leveransvirke. Detta trots att skördaren apterar efter samma mönster och att det huggna virket

[Ökat förtroende för stampris]

ändå mäts in vid industri. Här uppstår alltså en osäkerhet om avtalsformen stampris jämför med

[Ökat förtroende för stampris]

avverkningsuppdrag/leveransvirke. Detta blir då en risk för skogsägaren, vilken avtalsform som

[Ökat förtroende för stampris]

är bäst.

[Ökat förtroende för stampris][Ökat förtroende för stampris]

Bedömning

[Ökat förtroende för stampris]

För att öka transparensen för skogsägare bör Södra redovisa vad värdet på det inmätta virket

[Ökat förtroende för stampris]

hade blivit vid motsvarande avverkningsuppdrag. Det tycks som om all information finns där

[Ökat förtroende för stampris]

redan, men den är hårt bevakad! Mitt förslag skulle öka förtroendet för denna avtalsform, vilket

[Ökat förtroende för stampris]

jag anser är i både Södras och medlemmarnas intresse. Vill man ytterligare öka förtroendet för

[Ökat förtroende för stampris]

avtalsformen, vore det möjligt att införa en garanti att stampris alltid ger bäst betalt. Genom att

[Ökat förtroende för stampris]

jämföra skördarutfallet med det inmätta virket och betala det som ger mest, skulle förtroendet för

[Ökat förtroende för stampris]

avtalsformen kraftigt öka.

[Ökat förtroende för stampris][Ökat förtroende för stampris]

Yrkande

[Ökat förtroende för stampris]

Jag yrkar att:
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[Ökat förtroende för stampris][Ökat förtroende för stampris]
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[Ökat förtroende för stampris]
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N. Styrelsens svar på motion från sbo 9832 Mark: 
 Ökat förtroende för stampris
Motionär
Magnus Homann

Yrkande
1) att Södra vid stamprisavtal redovisar vad motsvarande uppdrag utfört som ett 
avverkningsuppdrag hade gett, och/eller

2) att om stampriset mot förmodan gett mindre än ett avverkningsuppdrag, skogsägaren skall 
kompenseras med mellanskillnaden.

Svar
Till att börja med vill vi ställa oss bakom motionärens ambition att ytterligare utveckla 
affärsformen skördarmätning samt att verka för en ökad transparens och tydlighet i affären 
mellan medlem och Södra. 

Precis som motionären skriver ger affärsformen flera nyttor för både medlemmen och 
Södra i och med att priset sätts utifrån respektive stam och att mätning sker direkt i 
skördaren. När den betalningsgrundande volymen mäts i skördaren möjliggörs snabb 
redovisning av uppdraget och medlemmen kan få betalt direkt när objektet är avverkat och 
skotat till bilväg. Eventuellt kvarglömt virke eller så kallad sortimentsvandring på grund av 
felsortering är därmed inget som drabbar den enskilde medlemmen. För Södra är fördelen 
att det möjliggör en flexibel aptering eftersom priset sätts per stam och inte beroende på 
hur trädet kapas i olika sortiment, utan att det påverkar medlemmen negativt. Exempelvis 
kan detta göras genom att välja en större lägsta diameter för klentimmer till förmån för ett 
högre massavedsuttag för att möta ett tillfälligt ökat behov från industrin. Dessutom ger 
skördarmätning möjligheter att kapa kostnader i den vidare hanteringen av virket bland annat 
genom samlastning av olika säljares virke eller genom att använda en snabbare mätmetod 
i nästa led, tex vid egen såg eller bruk, eftersom den inte behöver vara lika noggrann som 
skördarmätningen. Detta möjliggör effektivitetsvinster i försörjningskedjan som i slutänden 
kan stärka betalningsförmågan för virket.  

En jämförelse mellan skördarmätning och industrimätning vid varje uppdrag är administrativt 
komplext och ej genomförbart i de fall Södra valt att exempelvis lägga samman sortiment 
eller ändra gränsdiametrar. Att jämföra utfallet med inmätta industrisortiment skulle i sådana 
fall vara att jämföra äpplen med päron och riskera att skapa fler frågor än det besvarar. I de 
fall en jämförelse är möjlig riskerar det ändå att minska nyttan av att mätningen sker direkt i 
skördaren, med ökade kostnader och förlängd ledtid för medlemmarna som följd. Därmed  
bedöms motionens första yrkande inte tjäna ambitionen att skapa ökad tydlighet och 
trygghet i affären. 

Gällande motionens andra yrkande är vår inställning att ingångna avtal ska gälla, därmed 
också överenskommen inmätnings- och prissättningsmodell. Mätnoggrannheten i skördarna 
följs upp av både Södra skog och tredje part i form av Biometria, och vi har en trygghet i att 
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mätningen ger ett rättvisande betalningsunderlag. Prislistorna beräknas och nivåläggs med 
principen att utfallet ska vara neutralt jämfört med industriaptering och vid de uppföljningar 
som genomförts förstärks tryggheten i att avtalsformerna ger ett likvärdigt utfall. 

Södra vill stå för transparens och tydlighet i affären och vår bedömning är att 
skördarmätning i sig ger en ökad transparens i och med en prismodell som gör det lättare 
att förutse och förstå priset i en avverkning. Detta vill vi också utveckla ytterligare och under 
våren lanseras Skördarmätning med stamnetto där också avverkningskostnaden sätts per 
stam i stället för en prismodell som utgår från avverkningsområdets medelstamvolym. På 
så sätt synliggörs inte bara hur träden prissätts inför avtalsskrivning utan det blir också 
tydligare hur avverkningskostnaden påverkas av diameterspridningen inom beståndet.  

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen avslås.
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Kontaktlista för manuell huggning

Motion till 9851 skogsbruksområde

[Kontaktlista för manuell huggning]

Bakgrund

[Kontaktlista för manuell huggning]

Vi ser ett förändrat klimat med högre vindhastigheter, häftigare regn och snöoväder samt längre

[Kontaktlista för manuell huggning]

torrperioder. Detta kommer att Innebära större påverkan på våra skogar, fler vindfällen och mer

[Kontaktlista för manuell huggning]

insektsskador mm. I många medlemsskogar innebär detta  en hel del manuellt arbete.

[Kontaktlista för manuell huggning][Kontaktlista för manuell huggning]

Motivering

[Kontaktlista för manuell huggning]

För att underlätta för oss skogsägare bör SÖDRA ta fram lokala listor på huggare som är

[Kontaktlista för manuell huggning]

tillgängliga för manuella arbeten.

[Kontaktlista för manuell huggning][Kontaktlista för manuell huggning]

Bedömning

[Kontaktlista för manuell huggning]

En förteckning förenklar för skogsägaren vilket i nästa steg torde reducera ensamarbetet i

[Kontaktlista för manuell huggning]

skogen.

[Kontaktlista för manuell huggning][Kontaktlista för manuell huggning]

Yrkande

[Kontaktlista för manuell huggning]

Jag yrkar på att SÖDRA tar fram lokala (SBO) kontaktlistor på manuella huggare som kan hjälpa

[Kontaktlista för manuell huggning]

till vid upparbetande av exempelvis vindfällen.

[Kontaktlista för manuell huggning][Kontaktlista för manuell huggning]

Önskemål om behandling

[Kontaktlista för manuell huggning]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Kontaktlista för manuell huggning][Kontaktlista för manuell huggning]

Namn: Niklas Hermansson

[Kontaktlista för manuell huggning][Kontaktlista för manuell huggning]

Datum: 2025-01-26

[Kontaktlista för manuell huggning]

Motion till 9851 Sollebrunn Väst skogsbruksområde
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O. Styrelsens svar på motion från sbo 9851, Sollebrunn Väst: 
 Kontaktlista för manuell huggning
Motionär
Niklas Hermansson 

Yrkande
Jag yrkar på att Södra tar fram lokala (SBO) kontaktlistor på manuella huggare som kan hjälpa 
till vid upparbetande av exempelvis vindfällen. 

Svar
Södra jobbar för att erbjuda hög kvalitet på alla skötseltjänster, där medlemmens behov står 
i centrum. Ett exempel kan vara att hjälpa till med uppredning av vindfällen. Idag upparbetar 
vi nästan alla avverkningar maskinellt, men vi vet också vikten av att ha tillgång till duktiga 
manuellhuggare, framför allt vid upparbetning av vindfällen.  

Manuellhuggare finns över hela Södras geografi, men det skiljer det sig i vilken utsträckning de 
finns att tillgå, och hur vi använder manuella huggare.  Från att enbart avverka svåra träd till 
att avverka hela lövbestånd. Utan tillgång till denna arbetskraft så fattas en länk i kedjan.  

Uppgifter om manuellhuggare finns att tillgå i våra SBO genom medlemsteamen. Vi tar till oss 
att detta inte är känt hos alla medlemmar och kommer se över hur vi kommunicerar tillgången 
till manuella huggare. I och med att resursen finns att tillgå i den operativa organisationen, 
anses frågan besvarad. 

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen anses besvarad.
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Maskinkedjor i gallringar

Motion till 9851 skogsbruksområde

Bakgrund
Enligt Skogstyrelsens avverkningstatistik för perioden 2018 - 2022 är medelvolymen i
slutavverkning i Sverige endast 264 m3 sk. Det kan exemplifieras med att ett G 28 bestånd med
700 stammar / ha vid 23 m höjd har brösthöjd på 20 cm ifall volymen är så pass låg som 264 m3
sk  Det går inte att utesluta att för stora gallringsuttag kan vara en orsak till detta faktum.

Motivering
Syftet med motionen är att belysa det faktum att ifall stora maskiner används i gallringar så
minskar mängden yta för produktion. Breda vägar med stora uttag intill vägarna för att kunna
utnyttja kranarmslängden.  Det blir särskilt problematisk i gallringar med  bruten / besvärlig
terräng då kan stora maskinkedjor vara direkt olämpliga.

Bedömning
Numera finns det på marknaden maskinkedjor som visserligen inte har den kapaciteten som
större maskiner har men erbjuder ändå en tillfredställande effektivitet, ex Vimek,Terri, Malwa.
Det är min uppfattning att det finns ett intresse & behov hos många utav Södras medlemmar/
leverantörer att kunna välja ett sådant alternativ vid gallring. Min bedömning är att det skulle
tillföra värden både för medlemmen & Södra.

Yrkande
Jag yrkar således på att Södra undersöker möjligheten att erbjuda småskaligare alternativ när
gallringsbehoven skall täckas.

Önskemål om behandling
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Kjell Eliasson

Datum: 2025-01-28

Motion till 9851 Sollebrunn Väst skogsbruksområde

1 (1)
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P. Styrelsens svar på motion från sbo 9851 Sollebrunn Väst: 
 Maskinkedjor i gallringar
Motionär
Kjell Eliasson  

Yrkande
Jag yrkar således på att Södra undersöker möjligheten att erbjuda småskaligare alternativ när 
gallringsbehoven skall täckas. 

Svar
Tack för din motion. Motionären lyfter en viktig fråga där Södra sedan tidigare har ett mål. Vi 
vill kunna erbjuda mindre gallringsmaskiner för avverkningsuppdrag i samtliga geografier. 
Vi har nu följt upp aktuell geografisk täckning av småmaskiner och sett att det saknas i vissa 
delar av Södras verksamhetsområde vilket vi nu kommer arbeta vidare med för att fylla. 
Viktigt är dock att medlemmen är tydlig till rådgivaren att de önskar att gallringen utförs med 
mindre gallringsmaskiner när avtalet för gallring tecknas. 

Just frågan om korrekta gallringsuttag är en fråga som Södra arbetar aktivt med. 

Ett exempel på initiativ som Södra arbetar med för att underlätta precisionen i 
gallringsuttagen för skördarförare är ett lidarskannerbaserat gallringsstöd som monteras på 
gallringsskördaren. Södra Ädla är delägare i företaget Nordic Forestry Automation (NFA) som 
utvecklar denna teknik.  

NFA-systemet identifierar och skannar samtliga stammar i beståndet genom en lidarskanner 
som monteras på hytten. Gallringsföraren har sedan en skärm inne i hytten som presenterar 
samtliga stammar inom kranens längd och visar inom vilka områden framför maskinen 
där gallringsbehov finns, respektive inte finns mot den målgrundyta 1 som är angiven när 
gallringen påbörjades. Systemet uppdaterar informationen om var det finns och inte finns 
gallringsbehov till föraren löpande under körning utifrån uppsatt målgrundyta. Vilken 
målgrundyta som sätts för beståndet vid start av gallring baseras på gallringsmallen eller 
skogsägarens specifika önskemål om grundyta efter utförd gallring. NFA-systemet presenterar 
löpande under körning både stickvägsbredd och stickvägsavstånd för föraren, så att föraren 
på ett enkelt vis kan ha koll på att stickvägsandelen för beståndet inte blir för stor.  

Södra och NFA Nordic Forestry Automation AB har ingått en avsiktsförklaring avseende 
implementering av NFA:s förarstöd för gallring som utförs i Södras regi. Implementering och 
installationer planeras påbörjas under andra halvåret 2025. Se Södras pressrelease från 2024-
12-11. 

I ett examensarbete som gjorts av Henning Gustavsson för att jämföra gallringar utförda av 
konventionella maskiner med gallringar utförda av små gallringsmaskiner har man kommit 
fram till att den totala stickvägsarealen är densamma trots de väsentligt smalare stickvägarna 
som småmaskinerna kan ta upp. Detta är en direkt konsekvens av att de mindre maskinerna 
kräver kortare stickvägsavstånd (alltså fler stickvägar) för att kunna gallra igenom hela 
beståndet.  
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Precis som motionären lyfter, så innebär användningen av mindre gallringsmaskiner en 
sänkt produktivitet och även en ökad kostnad för skogsgården jämfört med konventionella 
gallringsmaskiner, vilket är ett av resultaten från det examensarbete som nämnts ovan. 
Examensarbetet finns att läsa i sin helhet här. 

Södras uppdrag är att öka skogsgårdens lönsamhet, därför är det viktigt att vi arbetar vidare 
med initiativ som bidrar till det, samtidigt som vi är lyhörda för skogsägarens egna mål med 
sin skog och kan erbjuda en palett av tjänster och lösningar. Såväl arbetet med NFA-systemet 
som Södras mål att erbjuda mindre gallringsmaskiner för avverkningsuppdrag i samtliga 
geografier är exempel på detta.  

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen anses besvarad.
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Motion till 9611 Skåne skogsbruksområde

1 (2)

Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag

Motion till 9611 skogsbruksområde

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Bakgrund

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Återkommer till ett ärende som varit aktuellt sedan 1992 när Skånes skogsägare blev en del av

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Södra. Då beslutades att Södra ska göra en särskild satsning på lövträ. Under åren har sedan

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

bl.a. Carl von Friesendorff motionerat i samma ärende flera gånger.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Det har funnits en del initiativ genom årens lopp, men tyvärr inget som gett några bestående

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

resultat. Majoriteten av lövvirket går till massaved och energived. En del av barrträden lärk, sitka

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

etc går till pallvirke, i övrigt blir det också massaved och energi.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Stora delar av Skåne tillhör den nemorala zonen. Där har skogsbruket lite andra förutsättningar

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

än inom Södras övriga verksamhetsområde, bl.a:

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-    Mer än halva skogsarealen är lövskog.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-    Gran räknas som ett främmande trädslag och bör inom en omloppstid ersättas med lövträd

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

och/eller alternativa barrträd.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Inom Södra pratar vi om ”ett träd, 1000 möjligheter” och ”att göra mer av varje träd”. Det

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

stämmer för gran och tall, här är Södra och Södras personal verkligen duktiga. Men det gäller

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

inte för lövträ och andra barrträ. Här finns inga 1000 möjligheter och vi gör absolut inte så mycket

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

som vi kan och som vi borde.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Motivering

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Några situationer som jag mött under sista tiden:

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Vi har virkesbrist på våra sågar. Det finns tillgång till lärktimmer. Men Södra vill inte såga lärk

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

för det kräver vissa justeringar och investeringar i sågarna.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Skogsstyrelsen Skåne har senaste året drivit ett projekt (Pro-Bok) för att öka användningen av

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

svensk bok inom svensk träindustri. Södra har valt att inte delta aktivt. Varför då?

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Vi exporterar bok- och lärktimmer (även ek) till Kina. Det ger bättre betalt eftersom det inte

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

finns några köpare i Sverige. Det är lönsamt att exportera virke till Kina där det sågas och

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

bearbetas, och sedan importera tillbaka till Västeuropa som färdiga konsumentprodukter. Det
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[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

borde vara ännu mer lönsamt att såga och bearbeta lokalt.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Vi har under året installerat nya administrativa system som ökar vår effektivitet. Men löv och

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

främmande trädslag hamnar vid sidan om och måste hanteras manuellt. Synd, eftersom syftet

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

med administrativa system borde vara att kunna hantera en mångfald av order av olika typ och

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

olika storlek.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Vi har implementerat en centraliserad organisation som ökar vår effektivitet. Men det är inte

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

säkert att det gynnar löv och främmande trädslag eftersom dessa affärer ofta är udda och i

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

mindre volym och är av lokal karaktär.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Bedömning

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Det sägs ibland att Södra är duktiga på att hantera stora volymer men sämre på mindre volymer

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

och udda sortiment. Det blir en paradox eftersom, vi som är Södra, vi är alla små skogsägare,

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

med små volymer och ofta udda sortiment.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

För Södra som helhet blir det naturligt att gran och tall är prioritet och att löv och andra trädslag

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

kommer i andra hand. Men för oss som har skogsgårdar i den nemorala zonen är det

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

annorlunda. Där är löv och andra trädslag det viktigaste, eftersom det är det vi har.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Och även inom övriga Södras verksamhetsområde kommer löv och främmande trädslag att öka i

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

betydelse i framtiden.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Yrkande

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Jag yrkar att:

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  ”Göra mer av varje träd” även gäller för löv och främmande trädslag.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Södra ger lövträ och främmande träslag det fokus och engagemang som de förtjänar med

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

professionella affärsplaner om vidareförädling, med målsättningar, genomförandeplaner,

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

investeringar etc.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Och naturligtvis, uppföljning görs så att det blir någon skillnad.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Önskemål om behandling

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Namn: Hans Ramne

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Datum: 2025-01-27

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]
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[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

borde vara ännu mer lönsamt att såga och bearbeta lokalt.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Vi har under året installerat nya administrativa system som ökar vår effektivitet. Men löv och

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

främmande trädslag hamnar vid sidan om och måste hanteras manuellt. Synd, eftersom syftet

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

med administrativa system borde vara att kunna hantera en mångfald av order av olika typ och

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

olika storlek.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Vi har implementerat en centraliserad organisation som ökar vår effektivitet. Men det är inte

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

säkert att det gynnar löv och främmande trädslag eftersom dessa affärer ofta är udda och i

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

mindre volym och är av lokal karaktär.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Bedömning

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Det sägs ibland att Södra är duktiga på att hantera stora volymer men sämre på mindre volymer

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

och udda sortiment. Det blir en paradox eftersom, vi som är Södra, vi är alla små skogsägare,

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

med små volymer och ofta udda sortiment.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

För Södra som helhet blir det naturligt att gran och tall är prioritet och att löv och andra trädslag

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

kommer i andra hand. Men för oss som har skogsgårdar i den nemorala zonen är det

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

annorlunda. Där är löv och andra trädslag det viktigaste, eftersom det är det vi har.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Och även inom övriga Södras verksamhetsområde kommer löv och främmande trädslag att öka i

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

betydelse i framtiden.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Yrkande

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Jag yrkar att:

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  ”Göra mer av varje träd” även gäller för löv och främmande trädslag.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Södra ger lövträ och främmande träslag det fokus och engagemang som de förtjänar med

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

professionella affärsplaner om vidareförädling, med målsättningar, genomförandeplaner,

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

investeringar etc.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

-  Och naturligtvis, uppföljning görs så att det blir någon skillnad.

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Önskemål om behandling

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Namn: Hans Ramne

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag][Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]

Datum: 2025-01-27

[Vidareförädling av lövträ och främmande trädslag]
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Motion till 9741 skogsbruksområde

[Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog][Lövskog]

Lövskog
Bakgrund
År 2020 skrev jag en motion om bättre avsättning för lövtimmer. Nu har det gått fem år och både 
den planterade lövskogen efter Gudrun och Per och ökningen till följd av certifieringen har blivit 
fem år äldre. Klimatförändringarna leder till större tillväxt.

Motivering
Det behöver bli tydligare och säkrare med avsättning för sågbara lövsortiment. Jag upplever att 
det beror på dagsläget om man kan få avsättning för sitt lövtimmer. Det är ett stort problem då 
skötsel av skogen utgår från vad man tänker ska bli slutprodukten. Jag vill se en långsiktig 
hållbar lösning så alla vi som vill sköta våra lövskogar för produktion av långlivade produkter får 
ett mål att sikta mot.

Bedömning
Med brist på sågbara barrsortiment så kan den ökande andelen löv möta bristen på råvara. Med 
vår industri och innovation så vill jag tro att det ska gå att förädla lövvirket till mer än massa och 
kläder.
Yrkande
Jag yrkar: att styrelsen åter tar upp frågan för bättre lönsamhet och långsiktighet för lövskogar.
att uppdraget ska redovisas till medlemmarna vid nästa stämma.

Önskemål om behandling
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Fredrik Gustafsson
Datum: 2025-01-29

[Lövskog][Lövskog][Lövskog]

Motion till 9741 Höglandet skogsbruksområde
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Q, R. Styrelsens svar på motion från sbo 9611 Skåne och 9741  
  Höglandet: Vidareförädling av lövträ och främmande  
  trädslag och lövskog
Motionärer
Fredrik Gustavsson, 9741  
Hans Ramne, 9611  
Yrkande
Att styrelsen åter tar upp frågan för bättre lönsamhet och långsiktighet för lövskogar. Att 
uppdraget ska redovisas till medlemmarna vid nästa stämma. 
Att ”göra mer av varje träd” även gäller för löv och främmande trädslag. 
Att Södra ger lövträ och främmande träslag det fokus och engagemang som de förtjänar med 
professionella affärsplaner om vidareförädling, med målsättningar, genomförandeplaner, 
investeringar etc. och naturligtvis, uppföljning görs så att det blir någon skillnad. 

Svar
Motionären lyfter en viktig fråga som engagerat medlemmar under lång tid och med förslag 
på olika satsningar från Södra. Södra har under 2000-talet gjort satsningar för att såga 
lövvirke vid sågverken i Traryd och Djursdala. Dessvärre har dessa inte varit lyckosamma och 
det beror på flera orsaker men resultatet har lett till att vi avvecklat verksamheten.  
Analyser av skogstillståndets utveckling visar att andelen lövskog ökar i ungskogarna vilket 
betyder att skogsråvara från lövvirke kommer att öka. Ett rimligt antagande med dagens 
skogspolitik och nuvarande certifieringsregler främst gällande inhemsk lövskog som 
dessutom fortsätter vid anläggning av ny skog och vid skötsel under hela omloppstiden fram 
till slutavverkning. Nuvarande certifieringsregler inom FSC begränsar dock etableringen av 
främmande trädslag. Lövråvaran används idag huvudsakligen till pappersmassa och energi 
samt till en mindre del annan vidareförädling. Lärktimmer sågas idag vid Södras eget sågverk 
i Unnefors men volymerna är väldigt låga. Timmer från tex Sitka köper Södra in men sågas 
genom partnerskap av externt sågverk men även där är volymerna låga. Utmaningarna för 
vidareförädling kopplade till lövvirket har bland annat handlat om kvalitetskrav samt att 
råvaran är spridd och i små volymer vilket gör logistiken problematisk.  
Södras uppdrag om att förädla och förnya skogsgårdens värden möter hela tiden 
nya utmaningar och möjligheter. Dessa kan handla om nya förädlingssteg men också 
partnerskap med andra aktörer. Eftersom förutsättningarna hela tiden förändras avseende 
till exempel tillgången på råvara, kvalitetskrav, marknaden för vidareförädling och behovet 
av lövmassaved till massabruken så behövs en uppdaterad bild av möjligheterna kring 
lövvirke.
Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer
Att bifalla intentionen i motionerna om att öka fokus på värdeskapande åtgärder för den 
växande lövträdsandelen i Södras medlemmars skogar men inte i dagsläget på främmande 
trädslag samt 
Att löpande avrapportera arbetet till förvaltningsrådet. 
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Ändring av räkenskapsår samt att delårsrapporter ska ske per tertial

Motion till 9651 skogsbruksområde

Bakgrund
Räkenskapsår:
Södra har i dagsläget ett räkenskapsår som avser tiden 1 januari -31 december.I samband med
stormen Gudrun ändades detta till ett förlängt räkenskapsår 1 januari 2005 – 30 juni 2006 med
påföljande räkenskapsår 1 juli 2006 – 31 december 2007. Därefter är räkenskapsåret alltså
återigen 1 januari – 31 december.
Jag vill ha en utredning på om det skulle vara en fördel med ett räkenskapsår
1 augusti – 31 juli.

Tertial rapport:
Södra avger idag 3 delårsrapporter jan-mars, april-juni och juli-sept. dvs. per kvartal.
Fram till 2016 hade Södra tertialrapporter dvs. jan-april, maj-aug

Motivering
Räkenskapsår:
Jag ser fördelar/nackdelar enligt följande
-Räkenskapsåret skulle följa det traditionella virkes året då avverkning i huvudsak
utförs höst -vår. Idag kommer avverkningssäsongen på 2 olika räkenskapsår vilket
innebär att samma avverkningssäsong kan ge olika vinstdelning beroende på när
avverkningen sker höst-vår.

-Idag uppstår ett stort tryck på organisationen och transportsektorn kring 31 december
eftersom om Södra redovisat ett bra resultat per 30 september sker en ökad aktivitet att
få avverkning/intransport genomförd före årsskiftet eftersom man då kan förvänta sig
en ökad vinstdelning. Då det sker mindre avverkningar i juni-juli är min uppfattning att

 samma tryck inte uppkommer per 31 juli.

-Inga större helger vid bokslutstillfället vilket innebär att detta arbete kan påbörjas direkt 
efter bokslutsdagen. Även revisorers arbetssituation borde vara bättre  i augusti jämfört 
med januari.

Motion till 9651 Älmhult-Markaryd skogsbruksområde

Motioner 2025.indd   6Motioner 2025.indd   6 2025-03-04   18:00:372025-03-04   18:00:37
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-Enda nackdelen som jag ser det är att vi får lite svårare att jämföra oss med övriga 
skogsföretag som ofta har 31 december – men eftersom vi inte är ett börsföretag som vi 
skall jämföras med och bankernas bedömning av Södra måste ske på samma sätt 
oavsett bokslutsdag ser jag inte detta som ett problem.

Tertialbokslut:
Varje framtagning av en delårsrapport kräver en arbetsinsats inte bara inom Södra utan även på 
revisionssidan samt distributionskostnader. En onödig kostnadsökning enligt min mening som 
borde innebära en besparing och man införde tertialrapport. Eftersom jag tror Södra upprättar 
interna månadsrapporter borde detta inte påverka styrelsen m.fl. information utan endast vi 
ägarens information och externa parter. Men eftersom detta inte verkar varit något problem fram 
till 2016 borde det inte vara annorlunda idag
Jag är övertygad om att ägarna i Södra mycket väl klarar sig med en 4 månadsredovisning 
jämfört med 3 månader och med den skuldsättning vi har tror jag även banker m.m. känner sig 
tillfreds med en tertialrapport.

Bedömning
Genom att övergå till räkenskapsår 1 augusti - 31 juli får vi en bättre samstämmighet mellan 
årsresultat och avverkningssäsong samt att arbetsbelastningen i organisationen/transportsektorn 
minskar i anslutning till bokslutsdagen
Genom att övergå till tertialrapporter skulle en kostnadsbesparing kunna ske i Södra utan några 
negativa effekter.

Yrkande

Att styrelsen ges ett uppdrag att utreda fördelar och nackdelar med att ändra räkenskapsåret till 

1 augusti – 31 juli samt utreda fördelar/nackdelar med att införa tertialrapporter istället 

kvartalsrapport och att dessa utredningar redovisas vid nästa årsstämma.

Önskemål om behandling

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Göran Andersson

Datum: 2025-01-09

Motioner 2025.indd   7Motioner 2025.indd   7 2025-03-04   18:00:372025-03-04   18:00:37
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S. Styrelsens svar på motion från sbo 9651 Älmhult-Markaryd: 
 Ändring av räkenskapsår samt att delårsrapporter ska ske   
 per tertial
Motionär
Göran Andersson 

Yrkande
Att Södra utreder möjligheten att införa ändrat räkenskapsår till 1 august-31 juli, samt 
möjligheten att införa tertialrapportering (alltså 3 rapporter per år istället för 4). 

Svar
De flesta bolag/verksamheter har kalenderår som räkenskapsår. Många gånger för att det blir 
en enhetlig jämförelse med konkurrenter och för att finansiella institutioner som exempelvis 
banker då ges möjlighet till analys. Södra är inte börsnoterat och har därmed inte samma krav 
att följa det normala kalenderåret.

Det finns verksamheter som har så kallat brutet räkenskapsår (alltså inte kalenderår) för att 
bättre passa med naturliga säsongsvariationer. 

Varje kvartalsrapport är en fokuserad process för att stämma av resultat, analysera resultat 
och därefter författa en kvartalsrapport. Att göra 3 sådana rapporter i stället för 4 skulle, som 
motionsskrivaren menar, kunna minska de administrativa kostnaderna. 

Södra har dock ingen naturlig säsongsvariation som självklart skulle belysa resultatet på ett 
bättre och mer förklarande sätt. Övergången till nytt kalenderår påverkar jämförelsetal och 
kommer initialt med vissa kostnader. 

Att gå över till tertialrapportering gör det svårare att jämföra Södras resultat med 
konkurrenter. Ledning och styrelse kan med viss administration ändå få till en analys. Däremot 
så blir det svårt för intresserade medlemmar att på ett enkelt sätt kunna göra jämförelse med 
konkurrenter. Styrelsen gör bedömningen att nackdelarna överväger eventuella fördelar. 

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen avslås.
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Förändrad betalningsplan

Motion till 9821 skogsbruksområde

[Förändrad betalningsplan]

Bakgrund

[Förändrad betalningsplan]

i januari 2024 gjordes en slutavverkning i form av ett avverkningsuppdrag på min fastighet, då

[Förändrad betalningsplan]

Södra bytt datasystem dröjde redovisningen av detta till början av april. När det redovisades

[Förändrad betalningsplan]

betalades det automatiskt ut 1000 kr plus moms och därigenom brändes det första av två fria

[Förändrad betalningsplan]

uttag på första året.

[Förändrad betalningsplan][Förändrad betalningsplan]

Motivering

[Förändrad betalningsplan]

Med tanke på de ekonomiska förutsättningar som kan snabbt förändras under året, och den

[Förändrad betalningsplan]

inlåsningseffekt detta ger på den enskildes kapital anser jag att en förändring bör ske.

[Förändrad betalningsplan][Förändrad betalningsplan]

Bedömning

[Förändrad betalningsplan]

Jag föreslår att skogsägaren får möjlighet att bestämma nivån på första uttaget istället för att

[Förändrad betalningsplan]

automatiskt göra en utbetalning på ovan nämnda belopp

[Förändrad betalningsplan][Förändrad betalningsplan]

Yrkande

[Förändrad betalningsplan]

att en justering av betalningsplan görs så skogsägaren får möjlighet att bestämma nivån på

[Förändrad betalningsplan]

första utbetalningen.

[Förändrad betalningsplan][Förändrad betalningsplan]

Önskemål om behandling

[Förändrad betalningsplan]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Förändrad betalningsplan][Förändrad betalningsplan]

Namn: Lars-Erik Enoksson

[Förändrad betalningsplan][Förändrad betalningsplan]

Datum: 2025-01-30

[Förändrad betalningsplan]

Motion till 9821 Kind skogsbruksområde

1 (1)
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Motion till 9832 skogsbruksområde

[Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"][Förändrad betalningsplan "tusenlappen"]

Förändrad betalningsplan "tusenlappen"
Bakgrund
Södra har gjort om utbetalningarna på betalningsplan. Det första uttaget är nu på 1000 kr + 
moms. I företagandet brukar det inte vara svårt att få ett jämt flöde på utgifterna men inkomster 
kan komma sällan och bedriver man skogsbruk gäller det att kunna planera ekonomin för lång 
tid. Bra att man nu kan bestämma uttaget själv med både summa och tidpunkt det ska tas ut 
men när första uttaget är tvingande 1000 kr + moms kan det ställa till problem.

Motivering
Med tanke på att ekonomiska förutsättningar kan förändras snabbt under ett år i ett företag anser 
jag att en förändring bör ske så det inte blir någon inlåsningseffekt  på den enskilde 
medlemmens kapital.

Bedömning
Jag föreslår att skogsägaren får möjlighet att själv bestämma första uttagets storlek istället för att 
det automatiskt ska betalas ut 1000 kr + moms. Vill skogsägaren inte göra ett uttag kan 1000 kr
+ moms betalas ut så regelverket följs.

Yrkande
Att en justering av betalningsplan görs så skogsägaren själv kan bestämma vilket belopp som 
ska betalas ut vid första utbetalningen.

Önskemål om behandling
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Helena Ödvall Enoksson

Datum: 2025-01-31

[Förändrad betalningsplan "tusenlappen"]

Motion till 9832 Mark skogsbruksområde

1 (1)
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T, U. Styrelsens svar på motion från sbo 9821 Kind och  
  9832 Mark: Förändrad betalningsplan  och förändrad  
  betalningsplan ”tusenlappen”
Motionärer
Lars-Erik Enoksson, 9821 
Helena Ödvall Enoksson, 9832

Yrkande
Att en justering av betalningsplan görs så att skogsägaren får möjlighet att bestämma nivån 
på första utbetalningen.

Att en justering av betalningsplan görs så att skogsägaren själv kan bestämma vilket belopp 
som ska betalas ut vid första utbetalningen

Svar
Från årsskiftet 2023/2024 ändrades upplägget i våra betalplaner i syfte att bli mer flexibel. Från 
en bestämd och låst plan som måste beslutas innan slutredovisning, till en mer flexibel lösning 
som bland annat tillåter två uttag per år. Betalplanen kunde tidigare inte ändras på annat sätt 
än att avsluta den i sin helhet till dagens produkt som erbjuder två fria uttag per år och som kan 
hanteras av respektive skogsägare digitalt eller med stöd av Södras skogsägarsupport. 

För att underlätta och säkerställa att skogsägaren hanterar betalningsplanen skattemässigt 
korrekt betalar Södra schablonmässigt ut 1 000 kronor direkt vid slutredovisning. I samband 
med utbetalningen så används ett uttag vilket medför att skogsägaren har ett uttag kvar under 
första året och därefter två fria uttag efterföljande år.

Anledningen till att utbetalning sker vid slutredovisning är för att betalningsplan skattemässigt 
ska bli gällande så krävs att man kommit överens om betalplan vid avtalstidpunkt samt att 
uttagen måste pågå över två år. Uppfylls inte dessa kriterier ska hela beskattningen ske vid 
tidpunkten då intäkterna och kostnaderna uppstår. 

Att ta bort det första uttaget och låta skogsägaren själv bestämma över uttagen är fullt möjligt 
men bedömningen är att för flertalet av skogsägare skulle det innebära ett regelkrångel 
som kan medföra oönskad skatteeffekt, varför Södra valt den väg som underlättar för 
medlemmarna.

Andra olika alternativ för att nå motionens önskemål
Fler fria uttag per år

Betalplan syftar till att periodisera intäkterna för att möta de kostnader som nor-malt kommer 
vid olika tidpunkter under en skoglig omloppstid. Att ha fria uttag kan ses som ett vanligt 
transaktionskonto vilket mer liknar bankernas kontotjäns-ter. Därav är det viktigt att hålla nere 
antalet uttag så att det inte kan ses som ett transaktionskonto och utmanas skattemässigt.
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Utbetalning vid annat tillfälle

En annan möjlighet är att systemmässigt analysera vad som hänt på betalplanskontot under 
första året. Har inga transaktioner genomförts betalas 1 000 kr ut i slutet av året. Det här 
analyserades i samband med systemutvecklingen men visade sig vara en alltför komplex 
lösning som medför stora kostnader i både utveckling och underhåll.

Ändra det schablonmässiga beloppet till valfritt belopp

Ett tredje alternativ skulle kunna vara att skogsägaren har en viss tid på sig att ändra det 
schablonmässiga beloppet. Till exempel skulle man kunna tänka sig att skogsägaren har tre 
veckor på sig att ändra det schablonmässiga beloppet innan utbetalningen sker. Det här har 
också analyserats och visat sig vara en alltför komplex och kostnadsdrivande lösning. 

Sammanfattningsvis föreslås att produkten behålls som den är idag då den under-lättar för 
skogsägarens skattemässiga planering och säkerställer att betalplan upprätthålls.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen avslås.
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Certifieringskrav för naturvårdsavsättning.

Motion till 9831 skogsbruksområde

Bakgrund
För certifiering krävs minst 5% avsättning av arealen. Av ngn märklig anledning räknas inte
avsättning till naturreservat som giltig avsättning. Jag tog själv 2015 initiativ till avsättning till
naturreservat, vilket motsvarade 13% av den produktiva arealen. Tog då för givet att detta med
råge skulle räcka för certifieringskravet. Men fick besked om att eftersom intrångsersättning
utbetalats och att jag därmed inte kan bruka skogen, berättigar den inte till kvalifikation för
certifiering. Ett märkligt resonemang enligt mitt förmenande. Det viktiga är väl att det görs
naturvårdsavsättningar.

Motivering
Om även en naturreservatsavsättning räknas in i certifieringsunderlaget, skulle sannolikt viljan att
avsätta mer mark till naturreservat öka.

Bedömning
Fler skogsägare skulle sannolikt överväga att avsätta skogsmark till formellt skydd, vilket vore
dubbelt positivt. Ekonomiskt för skogsägaren och även för samhället, där den politiska strävan
ökat, om att skydda mer skogsmark

Yrkande
Jag yrkar därför att Södra arbetar för en förändring av certifieringsreglerna, så att också
avsättning av skogsmark till formellt skydd, till exempel naturreservat, också godkänns som
underlag i certifieringen.

Önskemål om behandling
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Tord Andersson

Datum: 2024-11-28

Motion till 9831 Västkusten skogsbruksområde

1 (1)
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V. Styrelsens svar på motion från sbo 9831 Västkusten: 
 Certifieringskrav för naturvårdsavsättning.
Motionär
Tord Andersson 

Yrkande
Jag yrkar att Södra arbetar för en förändring av certifieringsreglerna, så att också avsättning 
av skogsmark till formellt skydd, till exempel naturreservat, också godkänns som underlag i 
certifieringen.

Svar
Huvudregeln i både PEFC:s och FSC:s skogsbruksstandarder är att formella skydd, som 
naturreservat och biotopskydd där full ersättning utgått, inte ska ingå som underlag i 
naturvårdsavsättningar som är kopplade till certifieringen.

Det finns dock i både FSC:s och PEFC:s skogsbruksstandardsregler/undantag för hur formella 
avsättningar kan hanteras om de bildas efter att fastigheten ingått i en skogsbrukscertifiering. 
Regelverket ser lite olika ut mellan systemen men grunden är att naturvårdsavsättningar som 
skyddas formellt efter att man ingått i certifieringsåtagandet inte behöver ersättas med nya 
avsättningar i de fall ekono-misk ersättning utbetalats. Marken kommer dock inte klassas som 
produktiv skogsmark längre utan klassas som övrig mark i en skogsbruksplan. Det innebär att 
kravet om frivilliga naturvårdsavsättningar anses uppfyllt trots att man då kan ha mindre än 
5% avsättningar i skogsbruksplanen.

Vid förändringar i ägarförhållanden av fastigheten så måste den nya ägaren ingå eget 
certifieringsavtal. I dessa fall gäller skogsbrukscertifieringarnas huvudregel, d v s då kan inte 
längre formellt skydd räknas in i de frivilliga avsättningarna utan 5% utöver formellt skydd 
måste avsättas som frivilliga avsättningar. 

Däremot så är inte frivilliga avsättningar som övergått till formellt skydd längre grund för att få 
del av Södras naturvårdspremie när de omklassas till övrig mark. Med naturvårdspremien vill 
Södra premiera medlemmar som har en hög andel naturvärden på sin fastighet och därmed 
tar ett större ansvar för bevarandet av den biologiska mångfalden. Vi vill också bidra till 
utvecklingen av att biologisk mångfald blir något som kan stärka skogsgårdens lönsamhet. 
För markägare som fått formellt skydd (naturreservat/biotopskydd) på sin fastighet har redan 
ersättning utgått från staten och därför gäller Södras naturvårdspremie endast för  
avsättningar utöver formellt skydd. 

Södras bedömning är därför att nuvarande regler i skogsbruksstandarderna är rimliga och att vi 
skulle få svårt att motivera en förändring i certifieringsreglerna gentemot övriga ingående parter.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen anses besvarad.
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Motion till 9831 skogsbruksområde

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i 
Skogsmark och kolkrediter
Bakgrund
Vi står just nu i en stor klimatomställning samtidigt som samhället beslutar sig för att motverka
denna genom att minska EUs utsläpp av koldioxid och andra växthusgaser. Under 2025 kommer
flera beslut att fattas som påverkar oss som skogsägare. Vi behöver lagra in mer kol i skogen,
det är den snabbaste insatsen. Å andra sidan behöver vi mer trävaror för att ersätta andra mer
utsläppsbelastande material. Det finns nu frivilliga system för kolkrediter där markägare kan
avstå avverkning en period och därmed erhålla en kolinlagring som genererar ett värde1. Det är 
kvävegödslingsförbud, även om kvävenedfallet minskat med ca 40% i Götaland senaste 20 åren
så är det ett överskott. Nitratkvävet och ammoniumet är försurande vilket leder till urlakning av
näringsämnen och övergödning. Spridning av Biokol är en åtgärd som det talas om med flera
positiva sidor samt även är en kolkreditgivande åtgärd. Det är en pH-höjande åtgärd, det ökar
katjonerna i marken, minskar näringsläckage och är en produktivitetshöjande insats2. Då biokol
ökar den vattenhållande förmågan och vattenförande så är detta en produktivitetshöjande åtgärd
på struktursvaga material. Det finns liten forskning men examensarbetet visar på en
litteratursammanställning där alla ovanstående motiv kan härledas.
Tyvärr är de idag rådande frivilliga systemen som troligen kan komma att bli en del i LULUCF
implementeringen endast för större markägare.

Motivering
Att Södra ta fram affärsmodell för skogsgården där alla gårdar kan delta i denna frivilliga
koldioxidinlagring och kolkreditmarknaden (även små). Affären skall också gynna Södras
industridel och medlemmarna detta kan ske genom att en del i avtalet är att förbinda sig att sälja
till Södra det som över tid skall avverkas på fastigheterna. På detta långsiktiga vis bygger vi upp
värdet och lönsamheten i närtid för skogsfastigheterna (medlemmarna) och säkrar Södras
virkesbehov i framtiden.

Motion till 9831 Västkusten skogsbruksområde
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[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Referenser:

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

1) https://climate.ec.europa.eu/eu-action/carbon-removals-and-carbon-farming_en

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

2) https://lnu.diva-portal.org/smash/get/diva2:1851779/FULLTEXT01.pdf

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Bedömning

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Alla Södras medlemmar, oberoende av skogsgårds storlek, skall kunna erbjudas att delta i

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

kolkreditmarknaden genom Södras försorg. Genom att Södra aktivt och tydligt börjar handel med

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

kolkrediter, självt eller ihop med något certifierat institut, skapas ett värde för alla skogsägarna.

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Om gödsel effekten (genom biokol) dessutom på sikt gör att det finns mer att avverka när det

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

sker så kommer vi säkra vårt virke till industrin över tid med.

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Yrkande

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Att Södra tar fram en affärsmodell med eller utan biokol för alla medlemmar där de kan delta i

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

kolkreditmarknaden för stående skog. Att Södra lägger fram förslag för hur detta kan ske för

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

största värde för deltagande medlemmar och att det samtidigt gagnar Södras framtida

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

virkesförsörjning och därmed alla medlemmar.

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Önskemål om behandling

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Namn: Anders Fermheden

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter][Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]

Datum: 2025-01-11

[Framtagande av en affärsmodell till kring Ökad kolinglagring i Skogsmark och kolkrediter]
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X. Styrelsens svar på motion från sbo 9831 Västkusten: 
 Framtagande av en affärsmodell till kring ökad    
 kolinglagring i skogsmark och kolkrediter
Motionär
Anders Fermheden 

Yrkande
Att Södra tar fram en affärsmodell med eller utan biokol för alla medlemmar där de kan delta 
i kolkreditmarknaden för stående skog. Att Södra lägger fram förslag för hur detta kan ske 
för största värde för deltagande medlemmar och att det samtidigt gagnar Södras framtida 
virkesförsörjning och därmed alla medlemmar.

Svar
Södra delar motionärens bedömning om att kolkrediter kan vara en möjlighet som 
stärker skogsgårdens affär. Av den anledningen bevakar vi också utvecklingen av 
kolkreditmarknaden.

Skogliga kolkrediter kan tas fram på olika sätt. Generellt kan kolkrediter delas i krediter som 
undviker att koldioxid släpps ut till atmosfären (avoidance-krediter) och krediter som aktivt 
tar bort koldioxid från atmosfären (removal-krediter).  I skogliga sammanhang är exempel 
på det första att man undantar skog från avverkning eller att man överhåller skog under 
en tidsperiod. Exempel på det sistnämnda är åtgärder som återbeskogning av avskogade 
områden eller tillväxthöjande åtgärder, vilket skulle kunna vara gödsling. Gemensamt för 
båda typerna av krediter är att de måste vara additionella, vilket innebär att åtgärden i sig 
inte får vara en lönsam affär för skogsägaren. 

Södra är tveksamma till kolkrediter som styr mot ett minskat brukande av skogen, som 
exempelvis överhållning av skog eftersom det minskar potentialen för oss att bidra till 
klimatomställningen och istället gör samhället mer fossilberoende. Inom EU har en frivillig 
standard för kolkrediter tagits fram som lämnar litet utrymme för kolkrediter baserade på 
tillväxthöjande åtgärder. Samtidigt bidrar många skogsägare redan idag med en klimatnytta 
utan ersättning och det är intressant att hitta vägar framåt som gör att den klimatnyttan kan 
bli en ytterligare intäkt för skogsgården. 

Kolkreditmarknaden utvecklas löpande och Södra har dialog med ett flertal olika företag 
som utvecklar olika metoder för kolkrediter. Vi arbetar således redan med att utreda 
möjligheterna kring att utveckla affärsmodeller baserat på skogsgårdens klimatnytta men 
med förutsättningen att metoderna inte ska resultera i ett ökat fossílberoende för samhället. 
Kolkrediter som resulterar i ett ökat beroende av fossilt resulterar i en tveksam klimatnytta 
som kan komma att ifrågasättas.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.
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Motion till 9831 skogsbruksområde

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med 
slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning
Bakgrund
Det finns ytterst lite erfarenhet av hur och var biokol skall tillsättas för god effekt. Att det har få 
nackdelar står klart och att en rimlig del är 10% eller 1kg/m2 finns i flera studier som främst är för 
odlingsmark. Biokol är dyrt, dvs det är inte lönt att sprida och att den ökade tillväxten skall betala 
spridningen. Det finns en restprodukt, slambiokol, dvs avloppsslam som pyrolyserats. Flera
svenska kommuner genomför just nu strategiska utredningar om hur de skall omhänderta
slammet. Det har en stor mängd bra ämnen och en liten mängd oönskade. Pyrolys är en teknik
som verkar lovande. Landets första anläggning, Roslagsvattens Margeretelund, färdigställs och 
kommer att producera slambiokol med start årsskiftet 2025/2026. De söker nu en hållbar
långsiktig avsättning för detta. Slambiokol är en koldioxidsänka och gynnar dessutom biologisk 
mångfald. Det är en lågkostnadsprodukt som innehåller mycket fosfor, dvs det bör vara en 
tillväxthöjande faktor. Vidare så är biokol bra för vattenhållande egenskaper, pH höjande med
mera, läs gärna denna studie (https://lnu.diva-portal.org/smash/get/diva2:1851779/
FULLTEXT01.pdf).

Motivering
Jag önskar att Södra under 2025 tar fram och därefter fortsätter premiera provytor med
referensytor där det sprides slambiokol i olika fraktioner. Slambiokolet kan baserat på jordprov
också aktiveras med rätt innehåll (dvs mättas med t.ex. Kalium, Magnesium eller annat
gödselämne som saknas i skogsmarken). Om Södra aktivt erbjuder dessa ytor och samarbetar
med Svenskt Vatten i deras slambiokol projekt finns alla möjligheter för en konkurrensfördel för
Södra och för dess medlemmar att erhålla god tillväxt och en klimatsäkrad skog.

Bedömning
Alla Södras medlemmar, oberoende av skogsgårds storlek, skall kunna erbjudas att delta.

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Motion till 9831 Västkusten skogsbruksområde
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[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Yrkande

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Att Södra vid föreningsstämman 2025 beslutar att påbörja ett samarbete med Svenskt Vatten

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

och deras slambiokolsprojekt.

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Att olika provytor inom Södras område med såväl nederbörd, jordmån mm etableras så att

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

rådgivarna kan få data att kunna upprätta kontrakt med medlemmarna om slamkolsspridning hos

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

dem. Södra skall också i detta erbjudande se hur Södras framtida virkesförsörjning vid ett

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

sådant kontraktstecknande säkras. Erbjudandet skall vara ekonomiskt framtungt för skogsägarna

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

mot att man förbinder sig att sälja till Södra.

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman.

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Önskemål om behandling

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Namn: Anders Fermheden

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning][Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]

Datum: 2025-01-11

[Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa rådgivning]
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Y. Styrelsens svar på motion från sbo 9831 Västkusten: 
 Försök på Södras skogsgårdar och frivilliga medlemmar 
 med slambiokol för att skapa datainsamling för bästa   
 rådgivning
Motionär
Anders Fermheden 

Yrkande
Att Södra vid föreningsstämman 2025 beslutar att påbörja ett samarbete med Svenskt Vatten 
och deras slambiokolsprojekt. Att olika provytor inom Södras område med såväl nederbörd, 
jordmån mm etableras så att rådgivarna kan få data att kunna upprätta kontrakt med 
medlemmarna om slamkolsspridning hos dem. Södra skall också i detta erbjudande se hur 
Södras framtida virkesförsörjning vid ett sådant kontraktstecknande säkras. Erbjudandet 
skall vara ekonomiskt framtungt för skogsägarna mot att man förbinder sig att sälja till 
Södra. Att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman.

Jag yrkar att Södra verkar för att etablera nya fältförsök för att utvärdera effekterna av 
slambiokol och andra restprodukter på skogen.

Svar
Permanent lagring av biogent kol i form av pyrolyserad biomassa är en internationellt 
erkänd teknik för att skapa kolsänkor, och som skulle kunna generera avkastning i form av 
kolkrediter till skogsägare. Slambiokol som produceras från restströmmar konkurrerar inte 
med redan existerande energiaffärer baserade på skogsråvara och skulle bidra till ett mer 
cirkulärt samhälle. Egenskaper som en porös struktur vilket möjliggör en hög vattenhållande 
förmåga och stora ytor för adsorption av näringsämnen brukar framhållas som främjande för 
skogstillväxten.

Skogsmark i Götaland är dock relativt rik på organiskt material (80-100 ton kol per ha) och 
det skulle krävas stora mängder biokol för att påverka markens vattenhållande egenskaper 
på typmarken. De viktigaste näringsämnena för skogstillväxten är i fallande ordning kväve, 
fosfor och kalium. Kväve och kalium är typiskt sett låga i slambiokol och studier tyder på att 
fosforn omvandlas till svårtillgängliga former i pyrolysen. Mängden kväve i förhållande till 
kol är en av de viktigaste faktorerna som styr tillväxten och genom att tillföra slambiokol är 
sannolikheten stor att tillväxten istället minskar.

Skogsmarken i Götaland är dock försurad och studier tyder på att ett höjt pH ökar 
tillväxten. Andra restprodukter som askor och grönlutslam fyller en funktion för att reglera 
försurningseffekterna. Vi bedömer att det inte i första hand är slambiokol som Södra ska 
satsa på i detta skede eftersom det fortfarande finns en utvecklingspotential för våra egna 
restprodukter tillsammans med vedaskor från värmeverk. I vårt flöde med askåterföring 
finns produkterna oftast i våra egna eller i värmeverkskunders restströmmar vilket gör 
det mer angeläget för oss att satsa resurser på att utveckla dessa. Vi kommer att följa 
utvecklingen noga men anser inte att Södra ska göra några investeringar i den föreslagna 
verksamheten i nuläget.
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Avslutningsvis är vi positiva till att frågan lyfts och förslagen visar på intressanta möjligheter. 
Området är under snabb utveckling och Södra kommer därför att följa området noggrant och 
om förutsättningarna ändras kan det vara aktuellt med en ny bedömning.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.
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1 (2)

Motion till 9821 Kind skogsbruksområde

Motion till: Södras respektive årsmöten / årsstämma.

Skogsbrukets mål för skog och vilt.
Bakgrund
Södra har under året genomfört en omorganisation som berör hela verksamheten. Som vanlig 
medlem har man kanske inte märkt det mer än att inspektorerna bytt namn till rådgivare. Inom 
vissa områden har man ersatt policy med strategier. Skog och vilt är ett av dessa områden.

Rådgivare, medlemskoordinatorer och skötselspecialister skall vara ett stöd till ÄFG och  
viltombud och tänka vilt. I den nya strategin prioriterar man viltfoderfrämjande åtgärder före 
åtgärder att få ner de ökande klövviltstammarna. Det gamla rådet att verka för en balans på 
skogsskadorna genom att aktivt ståndortsanpassa och reglera viltstammarna genom jakt har i  
den nya strategin bytts ut till att primärt ge information hur vi kan skapa mer viltfoder för att få  
ner betestrycket och för att lyckas med föryngringar.

I den nya strategiplanen anges att ”förflyttningar” av arbetssättet skall ske genom att man:

• Skapa långsiktig struktur och kultur genom att stärka vår organisation med kunskap, 
resurser och förmåga att hantera både skog, vilt och målkonflikter och genom att 
medvetet arbeta för att fler ska kunna engagera sig i frågor om skog och vilt. En 
breddning av frågan till fler personer på fler nivåer i både den operativa och kooperativa  
delen är viktig.

• Minska polariseringen och skapa förutsättningar för problemlösning genom att 
fokusera vår kraft på handling, genom att utveckla former för samverkan och genom att 
verka för sammanhang där många åsikter ryms.

• Arbeta aktivt för förändring i det system vi är en del av genom att identifiera engagera 
andra intressenter, genom att utveckla arenor och processer och genom att bidra till en 
gemensam plattform. I detta arbetssätt behövs ett öppet förhållningssätt där vi också 
låter oss påverkas av andra.

• Etablera Södra som kundskapsledande inom flerartsförvaltning och 
viltfoderanpassad skogsskötsel genom att bidra till finansiering av samarbeten kring 
tvärvetenskaplig forskning för skog och vilt, genom att initiera och medverka i 
utvecklingsprojekt och genom att bygga vår kompetens och vårt lärande inom området.

• Bidra till variationsrika och motståndskraftiga skogar med större fodertillgång 
under hela omloppstiden genom ett anpassat arbetssätt både internt och externt.
Landskapsperspektivet och respekt för att olika insatser ger resultat olika snabbt är 
viktiga utgångspunkter.

Mycket i den nya strategin är bra, men….

Södra har som mål att öka skogsgårdens lönsamhet men också vara en garant för avsättning av 
medlemmarnas virke. Klövviltet och älgstammarna ökar nu återigen på många platser inom 
Götaland och riskerar de åtgärder och investeringar som skogsägare gjort. De nationellt satta 
skogliga målen vad gäller betesskador säger att:

 -  Det ska vara möjligt att föryngra med lämpligt trädslag.

 - 7 av 10 tallstammar ska vid 5 m höjd vara oskadade av klövvilt, för att det ska vara möjligt 
  får högst 5 % av stammarna skadas årligen.

 -  RASE ska kunna bli trädbildande där de naturligt förekommer

Denna motion är undertecknad digitalt av respektive motionär.
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Z. Motion till 9652 Ljungby, 9821 Kind, 9822 Finnveden, 9852 Sollebrunn 
Öst och 9871 Bohus-Dal skogsbruksområden
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Idag är tillväxtförlusterna och betesskadorna långt från den acceptabelt satta nivån och  
påverkar lönsamheten på skogsgården. De ekonomiska förlusterna, förlusten av koldioxid- 
inlagring och biologisk mångfald påverkar såväl den enskilde skogsägaren, Södra som industri  
och samhället i stort.

Tillväxt förlusterna orsakade av viltbete redovisas enligt en Södra rapport av Örlander / Frisk till 
årligen 1,3 milj m3, detta motsvarar cirka 9% av Södras totala avverkningsvolym.

Enligt LULUCF åtagande 2030 ska Sverige årligen binda in ytterligare 4 miljoner ton extra Co2 i  
skog och mark jmf. ref. år 2016–2018

Efterfrågan på hållbara lösningar ifrån skogen är enorm, men verkligheten kräver att  
lönsamheten finns där för att hållbarheten ska bli långsiktig. Södra ska bidra till samhällets 
klimatomställning och säkerställa att medlemmarnas skogar ska kunna fortsätta brukas i 
generationer framöver enligt VD Lotta Lyrå årsrapport 2023.

Det blir än viktigare för Södras medlemmar, Södra och samhället i stort att vi kan minska 
tillväxtförlusterna av viltbetet och skyndsamt når de nationellt uppsatta målen inom 
älgförvaltningen vad gäller skogens betesskador. Resultatet blir då en ökad skogsproduktion  
som bidrar till en hållbar väg framåt för skogsgårdens lönsamhet, industrins och marknadens 
behov av hållbara produkter samt LULUCF målen.

Det kan inte undgått någon den massiva desinformationskampanj som bedrivits i sociala medier 
såsom ”rädda älgen”, ”älgen är snart rödlistad” och ifrågasättandet av ÄBIN. Ingen av dessa 
kampanjer grundar sig på faktabaserade verifierade undersökningar anpassade till Götaland. 
Tyvärr har andra medier också drivit på dessa påståenden, där Södra eller skogsnäringen som 
helhet inom Götaland inte gått in och bemött påståenden med faktabaserad information.

Vi yrkar:

 − Att Södras stämma ger styrelse och ledning uppdrag att återinsätta ett måldatum på  
  2029 för när de nationella skogliga målen avseende betesskador skall vara uppnådda.

 − Att stämman ger Södra uppdraget att gemensamt mad andra skogliga aktörer via   
  lobbyverksamhet verka för att riksdag och Naturvårdsverket tydliggör att de skogliga  
  målen finns och hur de skall implementeras i underliggande verksamhet.

 − Att Södra tillsammans med andra aktörer verkar för att desinformation från andra   
  intressenter bemöts med faktabaserade inlägg, inte bara mot medlemmar utan även i  
  andra medier och nätverk där behov uppstår.

Undertecknade motionärer yrkar att respektive årsmöte, där vi fem är medlemmar, behandlar 
motionen och skickar den vidare till stämman. Bifalls inte motionen på respektive årsmöte så yrkar 
vi att den hänskjuts till Södras stämma som motion från enskild medlem.

Södraland

2024-01-28

Peter Steen   Dick Stagmo   Marie Hallén 
9652 Ljungby SBO  9622 Finnvedens SBO  9852 Sollebrunn Öst

Lars-George Hedlund  Sven-Olof Salomonsson 
9871 Bohus-Dal SBO  9621 Kind SBO

Denna motion är undertecknad digitalt av respektive motionär.
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Motion till 9653 Alvesta skogsbruksområde

1 (1)
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Motion till Södras föreningsstämma 2025 - Viltskador och älgförvaltning

Södra har genomfört en förändring som påverkar arbete med att minska viltskador menligt. 
Medlemskoordinatorer och skötselspecialister ska stötta Älgförvaltningsgrupperna och 
viltombud och fokus ligger nu på att skapa bättre viltfoder snarare än att minska de ökande 
klövvil tstanunarna.

Södra har som mål att öka skogsgårdens lönsamhet och säkra avsättning av medle1mnamas 
virke. Klövviltets betning orsakar dock stora kostnader och minskar skogens tillväxt med 1,3 
miljoner kubikmeter per år, vilket motsvarar 9 % av Södras totala avverkning. Drygt 90% av 
skogsgårdens inkomster ko1mner från virket och jakten står endast för ca 10% enligt Södras 
egna beräkningar. Tidigare råd om att reglera viltstammar genom jakt har tonats ner. Istället 

ska rådgivarna nu infonnera om hur man skapar bättre viltfoder för att minska betesskadoma.
 

Samtidigt sprids desinfonnation i sociala medier om viltförvaltning, exempelvis genom 
kampanjer som "Rädda älgen" och ifrågasättanden av ÄBIN. Dessa bygger inte på verifierad 
forskning men har fått stort genomslag, även i traditionella medier. Södra och skogsnäringen 
behöver bemöta detta tydligt.

Vi yrkar att 

• Att Södras styrelse och ledning sätter en tydligt tidpunkt när medlemsskogens
beteskador inte överstiger de skogliga målen om 5 % färska beteskador.

• Att Södra arbetar för att riksdag och statliga myndigheter leverera åtgärder för att nå
de skogliga målen ..

• Att Södra aktivt bemöter felaktig infonnation om klövviltsstaimnamas storlek, och de
skador de skapar, med faktabaserad infonnation.

Tö
�

de��<l;�11�2A-./
Arne Bolm;;;1��J{e�� ;2039732

Voxto :· -as-en

Tor • erha 047285

Motion till 9822 Finnveden skogsbruksområde

1 (1)
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Motion till 9842 Vätterbygden skogsbruksområde

1 (2)

Ö.
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Z, Å, Ä, Ö. 
Styrelsens svar på motion från sbo 9652 Ljungby, 9821 Kind, 
9822 Finnveden, 9852 Sollebrunn Öst 9871 Bohus-Dal, 9653 
Alvesta och 9842 Vätterbygden skogsbruksområden 
Skogsbrukets mål för skog och vilt 
Viltskador och älgförvaltning 
Har vi tappat bort de skogliga målen
Motionärer
Peter Steen, Dick Stagmo, Marie Hallén, Sven-Olof Salomonsson och Lars-George Hedlund 
Stefan Karlsson, Ingemar Persson och Kenneth Johansson 
Torbjörn Egerhag och Arne Blomgren 
Anders Strandh och Anna-Karin Malm

Yrkande

I de sju motionerna som rör skog och vilt finns det sex olika yrkanden som styrelsen samlat 
enligt nedan:

1.  Att stämman ger Södra uppdraget att gemensamt mad andra skogliga aktörer via 
lobbyverksamhet verka för att riksdag och Naturvårdsverket tydliggör att de skogliga 
målen finns och hur de skall implementeras i underliggande verksamhet.

2.  Att Södra tillsammans med andra aktörer verkar för att desinformation från andra 
intressenter bemöts med faktabaserade inlägg, inte bara mot medlemmar utan även i 
andra medier och nätverk där behov uppstår.

3.  Att Södra gör en tidsbestämning när de skogliga målen ska ha uppnåtts och upprättar en 
åtgärdsplan inkl resurstillsättning med koppling till när målet ska vara uppnått.

4.  Att Södra tillsätter en person som centralresurs med spetskompetens för stöd och 
utbildning för personer inom älgförvaltningen och för medlemmar.

5.  Att Södras styrelse och ledning sätter en tydlig tidpunkt när medlemsskogens 
betesskador inte överstiger de skogliga målen om 5 % färska betesskador.

6.  Att Södras stämma ger styrelse och ledning uppdrag att återinsätta ett måldatum på 
2029 för när de nationella skogliga målen avseende betesskador skall vara uppnådda.

Svar

Styrelsen delar motionärernas syn på att skog och vilt är en mycket viktig fråga för 
skogsbruket och Södras medlemmar. På flera områden är skadenivåerna höga och på-
verkan från ett allt för högt betestryck är stor.

Styrelsen delar också motionärernas syn på vikten av att uppnå och stå bakom de nationellt 
satta målen för skog och vilt och att detta är något som Södra även framåt behöver  
prioritera.
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Södra har arbetat aktivt med denna fråga under lång tid och både personal, förtroende-
valda har lagt ner mycket tid och resurser. Tyvärr ser vi att målen inte är uppnådda även om 
det finns positiva delar som att andelen oskadade tallar ökar.

Tonaliteten i samtalen mellan markägare och jägare både lokalt, regionalt och nationellt har 
utvecklats i fel riktning, samtidigt som vi inte sett tillräckliga förbättringar mot målen. Detta 
har inte tjänat Södra väl, utan snarare skapat svårigheter att rekrytera markägare till poster i 
älgförvaltningen och även anställda hos Södra vittnar om en ibland ohållbar arbetssituation 
vad gäller hårda ord och motsättningar.

Därför togs beslut hösten 2024 om att initiera ett nytt arbetssätt. Det har skett förändringar 
både inom Södra Skogs organisation och medlemsavdelningen och resurser har tillsatts. 
Skog och vilt ingår numer i Södras strategi och inte som en enskild fråga i en enskild policy. 
Detta innebär att skog och vilt kommer att vara en naturlig del av rådgivningen ut till varje 
medlem. Utöver rådgivarna finns följande resurser:

• Två skötselspecialister med fokus på skog och vilt, utbildning av fältpersonal och 
myndighetskontakter.

• Tre personella resurser med fokus på extern samverkan, stöd till utbildning och 
nominering till grupper på nationell- och regional nivå. Samt stöd för re-presentanter i 
älgförvaltningssystemet och utbildning av viltombud.

• En resurs med fokus på forskningsresultat och analys.

Detta kan anses ligga väl i linje med vad motionärerna efterfrågar vad gäller personella resurser.

Styrelsen vill dock påminna om att personella resurser inte är en strategisk fråga för en 
stämma utan ligger i det operativa mandatet.

Styrelsen delar motionärernas syn på vikten av samarbete. Redan idag samarbetar vi med 
Norra Skog, Mellanskog och LRF genom LRF skogsägarna i frågor som berör skog och vilt 
för att nå de nationella målen. Detta stärker skogsnäringens samlade kunskapsunderlag, 
undviker dubbelarbete och gör att våra perspektiv får en samlad röst. Södra har också nära 
dialoger med naturvårdsverket, Skogsstyrelsen, ministrar och departement. Tillsammans 
med Sveaskog och Jägareförbundet har Södra också tagit initiativ till en utbildning för att 
förbättra klövviltsförvaltningens förutsättningar i Götaland.

Södra har som målsättning att vara kunskapsledande inom flerartsförvaltning och att alltid 
vara kunskap- och faktabaserade när vi är medlemmarnas röst i debatten.

Frågor om skog och vilt är bitvis komplexa och de engagerar och påverkar många. Södra tror 
att engagemanget bäst kanaliserar om vi lägger debatten åt sidan och ägnar oss åt samtal och 
samverkan kring sakfrågor. Det är en förändringsresa där vi arbetar både internt och externt.

Markägaren har rådighet över jakten oavsett om hen jagar själv eller låter någon annan göra 
det. Södra vill, med kunskap och fakta, stötta markägarna att kunna fatta väl grundade 
beslut och ha en bra dialog med sina jägare.
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Motionärerna vill att Södra sätter måldatum för när de nationella målen för skog och vilt 
ska vara uppnådda. För det behövs en djupare analys tillsammans med andra aktörer och 
en handlingsplan för hur målen ska nås. Styrelsen avser återkomma till förvaltningsrådet i 
denna fråga under innevarande år.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  med bifall till intentionerna i att sats 1 och 2 enligt ovan, uppdra åt föreningsstyrelsen 
att fortsätta samarbeta och föra dialog med andra skogliga aktörer och myndigheter samt 
att vara kunskapsbärare i både externa och interna sammanhang. 

Motionerna i övrigt anses besvarade med vad styrelsen anfört ovan.

MOTION SOM FÖRTS TILL FÖRENINGSSTÄMMAN PÅ MOTIONÄRENS BEGÄRAN
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Motion till 9611 Skåne skogsbruksområde

1 (1)

Digitala val

Motion till 9611 skogsbruksområde

[Digitala val]

Bakgrund

[Digitala val]

Södra har 52 000 medlemmar. Vid skogsbruksområdens 36 årsmöten väljer medlemmarna sina

[Digitala val]

förtroendevalda. Val sker vid varje årsmöte till förtroenderåd, valberedning och fullmäktige.

[Digitala val][Digitala val][Digitala val]

Motivering

[Digitala val]

Det är de närvarande medlemmarnas röster vid varje årsmöte som räknas. För att vidga upp den

[Digitala val]

demokratiska processen så borde alla medlemmar ges möjligheten att rösta digitalt.

[Digitala val][Digitala val]

Bedömning

[Digitala val]

Det är dags att Södra inför digitala val för alla medlemmar.

[Digitala val][Digitala val]

Yrkande

[Digitala val]

Därför yrkar jag

[Digitala val][Digitala val]

att Södra inför digitala val för alla medlemmar.

[Digitala val][Digitala val][Digitala val]

Önskemål om behandling

[Digitala val]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Digitala val][Digitala val]

Namn: Mikael von Krassow

[Digitala val][Digitala val]

Datum: 2025-01-31

[Digitala val]
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MOTION SOM FÖRTS TILL FÖRENINGSSTÄMMAN PÅ MOTIONÄRENS BEGÄRAN
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MOTION SOM FÖRTS TILL FÖRENINGSSTÄMMAN PÅ MOTIONÄRENS BEGÄRAN

Aa.  Styrelsens svar på motion från sbo 9611 Skåne:  
 Digitala val
Motionär
Mikael von Krassow

Yrkande
Att Södra inför digitala val för alla medlemmar.

Svar
Motionären tar upp en viktig fråga som handlar om medlems demokratiska rättigheter i en 
kooperativ förening. Motionen handlar om digitala val, vilket kan innebära att kandidater till 
exempelvis ett förtroenderåd, finns publicerade på en hemsida där medlemmar under en 
begränsad period kan gå in och rösta. Resultatet presenteras sedan på årsmötet. Det sker således 
ingen röstning på årsmötet. Till exempel Länsförsäkringar använder detta sätt.

Under pandemiåren tvingades Södra, liksom många andra föreningar, att hålla årsmöten och 
föreningsstämma digitalt. Något som var ovant för många men fungerade mycket väl. När 
pandemin sedan var över valde Södra att hålla kvar vid delar av det koncept som utarbetat under 
dessa år. Södra sänder numera årsmötena digitalt så att man som medlem kan följa sitt årsmöte 
på distans till exempel. Vad gäller röstning så har Södra provat olika modeller men idag sker 
röstning främst via acklamation i salen. I de fall någon begär votering görs detta via ett digitalt 
röstningssystem vilket också gör det möjligt för den som inte kan närvara fysiskt på årsmötet att 
rösta. Detta ökar de demokratiska möjligheterna för dig som medlem. 

Styrelsen är enig med motionären om att digitala val, som beskrivits ovan, är intressant. För att 
Södra ska kunna ta ett sådant steg krävs dock större förändringar vad gäller bland annat SBO-
valberedningarnas arbetssätt. Styrelsen anser att nuvarande modell fungerar väl.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.

 

MOTION SOM FÖRTS TILL FÖRENINGSSTÄMMAN PÅ MOTIONÄRENS BEGÄRAN
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MOTION SOM FÖRTS TILL FÖRENINGSSTÄMMAN PÅ MOTIONÄRENS BEGÄRAN

Ab. 

1 (1)

Är den etiska koden inkluderande? 

Under föreningsstämman 2022 beslutades att en kooperativ etisk kod skulle utarbetas för förtroendevalda. Denna 
kod presenterades under stämman 2024. Bakgrunden till framtagandet bygger på hur var och en agerar och hur 
man agerar tillsammans inom Södra. Koden hanterar bemötande, uppförandekod och agerande i olika 
sammanhang. 

Motionärerna ställer sig i grunden bakom den etiska koden när det gäller syftet att hitta en gemensam väg framåt 
för ett hållbart bemötande och agerande. 

För att hålla den etiska koden levande har ett material tagits fram, vilket bland annat inkluderar en broschyr som 
beskriver den etiska koden samt en kortlek med olika dilemman som förtroendevalda kan ställas inför. 

Exempel ur broschyren: 

• Ta vara på att vi är många förtroendevalda och medlemmar med olika bakgrund och drivkrafter
genom att vara nyfiken och försöka förstå andras upplevelser och perspektiv. 

• Tänk på att hur du driver ditt skogsföretag och gör affärer påverkar din trovärdighet som
förtroendevald. 

• Du ser Södra som det bästa alternativet för dina virkesleveranser.
• Ditt uppdrag som förtroendevald kan komma i konflikt med andra uppdrag eller intressen,

exempelvis arbete, politik eller föreningsuppdrag. Informera din ordförande eller valberedning om 
en sådan situation riskerar att uppstå. 

Exempel på dilemman ur kortleken: 

• En förtroendevald samäger en fastighet tillsammans med ett syskon som är inköpare hos en
konkurrent. Vid avverkningar för Södra går endast massaveden till Södra medan allt sågbart går till 
det bolag syskonet arbetar för. 

• En förtroendevald uttrycker under en paus på ett möte kring Södras uppdaterade riktning för Skog
och vilt: "Jag tror verkligen inte på den här nya strategin, det kommer aldrig att fungera i mitt 
SBO!" 

Sammanfattning 

Motionärerna ställer sig helt bakom den etiska kodens principer för bemötande. Däremot anser motionärerna att 
den etiska koden är exkluderande när det gäller förtroendevaldas rätt till oliktänkande. Motionärerna betonar att 
många förtroendevalda samäger fastigheter, vilket innebär att de inte alltid har full rådighet över alla beslut som 
rör fastigheten. 

Innebär den etiska koden att en medlem som kommer i ”konflikt” med etiska koden förverkar sin 
möjlighet att vara förtroendevald inom Södra? 

Yrkande 

• Arbeta om den etiska koden så att den speglar medlemskårens olika förutsättningar för rådighet över
beslut gällande sina fastigheter. 

• Arbeta om den etiska koden så att inkludering och oliktänkande ses som en styrka och lyfter fram
allas ansvar för ett hållbart skogsbruk. 

 Oskarshamn/Ålem 31 januari 2025 

Stefan Ljungfjärd Gunilla C Johansson  Ingemar Thorstensson 

Motion till 9712 Mönsterås skogsbruksområde
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Ab. Styrelsens svar på motion från sbo 9712 Mönsterås: 
 Är den etiska koden inkluderande 
Motionärer
Stefan Ljungfjärd, Gunilla C Johansson och Ingemar Torstensson

Yrkande
Arbeta om den etiska koden så att den speglar medlemskårens olika förutsättningar för rådighet över 
beslut gällande sina fastigheter.

Arbeta om den etiska koden så att inkludering och oliktänkande ses som en styrka och lyfter fram allas 
ansvar för ett hållbart skogsbruk.

Svar
Kooperativa etiska koden - en vägledning för dig som förtroendevald. Så står det i rubriken till den 
broschyr som beskriver den kooperativa etiska koden. Det är precis så den är tänkt att fungera, som en 
vägledning. Koden talar inte om vad som är rätt eller fel. Den ger en guidning i hur du som förtroendevald 
kan agera eller hantera olika saker. Många fall är inte enkla och svaret i dessa fall blir ofta ”det beror på”. 
Det är avvägningar som behöver göras från fall till fall. 

Den kooperativa etiska koden trycker på vikten av inkludering och oliktänkande. Under rubriken ” Vi 
visar omtanke om varandra” står det bland annat ”Vi möter varandra med respekt, värdesätter våra 
olikheter och balanserar olika intressen och synsätt”. Just detta är en av styrkorna i Södra, att vi är 
olika med olika bakgrund och förutsättningar. Detta ska vi i Södra ta tillvara på och nyttja kraften i. 
Något som också koden trycker på. 

Den kooperativa etiska koden beslutades våren 2024 och Södra har arbetat med den under ett års tid. 
Koden ska ses som ett levande dokument som kan och bör utvecklas efter hand. Styrelsen ser dock 
inget behov av omarbetning nu efter motionärernas önskemål då styrelsen anser att dessa delar finns 
tillvaratagna så som koden är formulerad idag.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer 

att  att motionen är besvarad.
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Motion till mellersta Halland Skogsbruksområde

Utdelning eller försäljning av Södras skogsbolag i Lettland till 

medlemmarna

Bakgrund: 2020 lämnade jag in en motion om att Södra skulle dela ut aktierna 

i sitt lettiska bolag till medlemmarna. Detta avslogs av både förtroenderådet 

och stämman, bl. a. med motiveringen att detta var en kapitalplacering för 

Södra.

Genom kapitalplaceringen i Lettland menade jag att Södra satt på två stolar

och därigenom konkurrerade med sina egna medlemmar. Detta har uppenbar-

ligen blivit obekvämt, eftersom jag nu läst i pressen att Södra skall sälja sin 

lettiska skog och inte ha den som kapitalplacering.

Jag tycker därför det är läge att åter igen föreslå att aktierna delas ut eller säljs 

till Södras medlemmar.

Jag önskar att:

1 Södras ledning undersöker (frågar) medlemmarna om intresse   

finns att sprida riskerna genom att äga skog i Lettland (en ny     

marknad som är knuten till Euro).

2 Om intresse finns bör Södras ledning utreda på vilket sätt aktierna 

överförs till medlemmarna. Det kan t.ex. vara att:

a.  Medlemmarna kan välja att ta utdelningen i aktier

b.  Medlemmarna kan välja att ta likvid från råvaruleveranser

c.  Medlemmarna kan byta insatser mot aktier

Antagligen behövs stadgeändringar.

2025-01-28

Bengt Nilsson

Medlemsnummer: 626716 (50%)

332542

216011(AB)

Motion till 9812 Mellersta Halland skogsbruksområde
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Ac. Styrelsens svar på motion från sbo 9812 Mellersta   
 Halland: Utdelning eller försäljning av Södras skogsbolag  
 i Lettland till medlemmarna
Motionär
Bengt Nilsson

Yrkande
Överväg att fortsätta ägandet av baltiska skogarna och ev överföra ägandet till 
medlemmarna, via aktier, likvid från råvaran eller annat.

Svar
De baltiska investeringarna gjordes baserat på framtida råvaruförsörjning och som kapital 
placering. När nuvarande strategi togs fram 2023 konstaterades att Södra behöver skärpa 
fokuset ytterligare på att skapa mer värde ur varje kubikmeter från medlemmarnas skogar. 
Eftersom ägande av skog i Baltikum inte är en kärnverksamhet inleddes en diskussion om 
eventuell försäljning för att kunna använda dessa resurser på ett mer värdeskapande sätt. 
Under 2024 beslutades att starta en försäljningsprocess vilken pågår nu.

Att äga skog i Baltikum kräver också en organisation och styrning. Extra viktigt då det är i en 
annan juridisk hemvist med andra legala och skattemässiga regelverk. 

Att Södra ekonomiska förening ska fortsätta att äga skogarna och fördela detta på 
intresserade medlemmar blir en komplex historia, särskilt om det endast ska omfatta 
intresserade medlemmar. Ansvar för helheten blir oklar och hur säkerställs efterlevnad av 
regelverk samt hanterar vidare värdeutveckling. Efter en tid blir det också enskilt komplexa 
försäljning då man eventuellt vill sälja sina andelar/ aktier. 

Baserat på detta bedömer styrelsen att det ej är administrativt genomförbart och 
utmanande att det kommer till gagn för alla medlemmar.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen avslås.
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Motion till 9851 skogsbruksområde

[Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag][Avverkningsuppdrag]

Avverkningsuppdrag
Bakgrund
Vi är en skogsägare styrd organisation som inte alltid är den bästa på marknaden. Ibland blir 
man förblindad av priset på vad man som skogsägare har att sälja, och tänker inte på hela 
kedjan med vad delägarskapet innebär. Efter likviditeten och framtida vinster i södra innebär. 
Men det innebär inte att södra som förening inte kan bli bättre som förening. Att hela kedjan 
fungerar med samma lag från skördare till färdigställd väg.
Flera av mina grannar är frustrerade över att inte groten körs ut i samband med avverkningen, 
och att det därmed inte blir återställda vägar.

Motivering
Jag har upptäckt både som medlem och förtroende vald att vi har ett problem med att inte hela 
kedjan i avverknings uppdrag alltid fungerar , många skogsägare blir frustrerade av att 
skogsflisen inte körs ut när maskinerna är på plats, och att inte kör skadorna blir åtgärdade 
samtidigt. Som många som känner mig vet, så har jag varit utanför skogsägarföreningarna under 
ett antal år och sett hur andra uppköpare hanterat detta, många gånger bättre.

Bedömning
Allmänheten kommer kommer att tycka att vi är seriösa och återställer så fort som möjligt. 
Avbarrning i skogen minskar något, men fördelarna är mycket större.

Yrkande:
Att: Södra tar ett större och snabbare helhets grep om avverknings uppdrag.
Att: Skördare skotare och grävmaskin är ett och samma lag, som sköter alt för skogsägaren i ett 
sammanhang.

Önskemål om behandling:
Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

Namn: Ove Viktorsson
Datum: 2025-01-30

Motion till 9851 Sollebrunn Väst skogsbruksområde
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Ad. Styrelsens svar på motion från sbo 9851 Sollebrunn Väst: 
 Avverkningsuppdrag
Motionär
Ove Viktorsson

Yrkande
1.  Södra tar ett större och ansvar snabbare helhetsgrepp om avverkningsuppdrag.

2.  Skördare, skotare och grävmaskin är ett och samma lag, som sköter allt för skogsägaren  
 i ett sammanhang.

Svar
Vi delar motionärens engagemang kring helhetstänk och det är något vi eftersträvar att 
erbjuda. Exempelvis så avtalar vi ofta efterföljande åtgärder som risskotning, flisning, 
markberedning och plantering vid samma tillfälle som vi avtal föryngringssavverkningen. Vi 
har också satsat på vägprojekt för att öka kunskapen och förmågan att sköta vägar. Vi bygger 
upp en kapacitet med avtalade gräventreprenörer i hela vår geografi. Vi har sedan många år 
tillbaka också markskoningsgarantin som träder i kraft över en viss skadegräns i terrängen. 
Vi har nyligen lanserat ett Skogsägaravtal som bygger på samverkan mellan medlem och 
Södra. Vi förstår mervärdet för skogsägaren att få risskotningen utförd omgående, men i 
praktiken är det en utmaning av flera orsaker:

• Risskotningen utförs av en skotare med annan utrustning än den som kör virke, samt i de 
flesta fall även en annan entreprenör.

• Under perioden 15/10 - 15/4 är våra riktlinjer att inte risskota då vi riskerar en betydligt 
sämre kvalité på materialet.

• Ibland finns det också begränsningar av utrymme då virke och ris konkurrerar om  
samma avlägg.

Vår strävan är dock att korta ned ledtiden precis som motionären yrkar, men vi har flera 
aspekter att ta hänsyn till.

Utgångspunkten i våra avtal är att skogsägaren är ansvarig för vägen. För att minska 
skaderisken på väg så arbetar vi med principen att besikta och förebygga. Vid besiktning 
av väg har vi stöd i Biometrias tillgänglighetsklassning och exempel på att förebygga är 
grusning innan avverkning. Sista steget för att eliminera skador på väg är att avbryta 
pågående avverkning/transport. Vädret har en stor påverkan och ibland uppstår det skador 
på väg trots nämnda åtgärder. Vid de tillfällena måste vi i dialog med skogsägaren agera 
snabbt, särskilt om det är samfällda vägar. Här behöver vi jobba mer med att stärka dialogen 
mellan skogsägare, entreprenör, transportör och Södra. I vår nya organisation så ingår 
transportledaren i det lokala arbetsteamet och blir en naturlig länk mellan rådgivare och 
transportör.   
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När vi gör en skada i terrängen som överstiger vår markskoningsgaranti så väntar vi 
som regel med lagningen till sista maskinen har kört på samma basväg, ofta är det 
markberedaren. Den bedömningen grundar sig i ett kostnadstänk. Ibland vill skogsägaren 
ha hjälp av en grävmaskin även om det inte är en markskada enligt definitionen i 
markskoningsgarantin. Det möter inga hinder att avtala den åtgärden och få den utförd 
ganska omgående. 

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen anses besvarad.
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Visa på skogens kretslopp 
Motion till årsmöte för skogsbruksområde Sollebrunn Väst 
 

Allt som växer binder koldioxid.  

Jag yrkar a Södra ska lyfta skogens kretslopp till fler än oss som är skogsägare.  

I denna motion vill jag därför yrka a: Södra ska lyfta alla skogens värden till 
allmänheten (Jämför Lantmännens kommunikation) i exempelvis Tv-reklam och 
a: kommunikationen även bör riktas till tjänstepersoner och politiker.  

Visa på skogens kretslopp genom a exempelvis porträera:  

Plantering av skogsplantor, året efter avverkning 

4-åriga plantor – nu är det inte längre kalhyggen.  

8 år efter plantering ser vi fina plantor och självsådd av tex björk och nu är 
koldioxidinbindningen eektiv igen.  

30 år efter plantering är skogen röjd och gallrad och kan fungera som promenad-
/rekreationsskog.  

När skogen är ca 60 år gammal kan den avverkas igen och under dessa år har 
mycket koldioxid bundits in. Får skogen växa för länge avtar kolinlagringen. 

Efter avverkning följs kretsloppet upp med ny plantering.  

 

För a kretsloppen ska fungera krävs förstås a vi skogsägare tar ansvar och 
sköter skogen!  

 

Avslutningsvis, Sveriges skogsbruk är cirkulärt till skillnad mot skövling av skog 
som sker exempelvis i Amazonas. A få fram dessa budskap är viktigt för a nå ut 
med fakta och för a rä beslut kan tas. 

 

Henry Eklund 

Skogsägare och medlem i Södra sedan 1966 

 

Motion till 9851 Sollebrunn Väst skogsbruksområde
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Ae. Styrelsens svar på motion från sbo 9851 Sollebrunn Väst: 
 Visa på skogens kretslopp
Motionär
Henry Eklund 

Yrkande
Att Södra lyfter skogens kretslopp till fler än oss som är skogsägare. Att Södra visar på värdet 
av ansvarsfullt skogsbruk utifrån det värde det kan ge. 

Svar
I motionen lyfter medlemmen vikten av att kommunicera till allmänheten om ansvarsfullt 
skogsbruk och skogens kretslopp genom att exempelvis TV-reklam. Södra instämmer i 
att det är viktigt att i olika kanaler och på olika sätt kommunicera om familjeskogsbruket 
och skogens olika värden, samt vad ett hållbart brukande av skogen innebär för Södra. 
I det sammanhanget lyfter vi bland annat fram medlemmarnas arbete med naturvård, 
klimatanpassning, att en avverkning alltid följs av återplantering men också alla de 
produkter med lågt klimatavtryck som vi får från skogsråvaran och hur vi arbetar för att 
skapa mer värde från varje träd. 

Under året görs en särskild satsning på vår hållbarhetskommunikation som kommer lyftas i 
samband med en uppfräschning av Södras hemsida, och vi har även tagit fram korta filmer 
där vi beskriver vårt arbete som kommer att visas på sociala medier. Vi lyfter också många 
gånger fram familjeskogsbruket och vårt hållbarhetsarbete i externa nyhetsartiklar och i 
våra dialoger med beslutsfattare och andra externa intressenter. 

Södra arbetar också nära kunderna som köper och vidareförädlar Södras råvara. På detta vis 
kan Södra föra fram budskap och marknadsföra familjeskogsbruket till slutkonsument.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  motionen är besvarad.
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Höga fällavgifter på älg !

Motion till 9832 skogsbruksområde

[Höga fällavgifter på älg !]

Bakgrund

[Höga fällavgifter på älg !]

Tankar som jag har umgåtts med länge.

[Höga fällavgifter på älg !]

Kan diskutera denna fråga villigt och gärna med vem som helst.

[Höga fällavgifter på älg !][Höga fällavgifter på älg !]

Motivering

[Höga fällavgifter på älg !]

Fällavgifterna på älg är orimligt höga !

[Höga fällavgifter på älg !]

Tex när jag som markägare föder upp älgar med min skog och skogsmark.

[Höga fällavgifter på älg !]

Och dessutom är generös och tar betesskador och tillväxtförluster.

[Höga fällavgifter på älg !]

Och då när jag skall skjuta en vuxen älg belastas med en avgift på 2000 kr är helt och fullt

[Höga fällavgifter på älg !]

orimligt.

[Höga fällavgifter på älg !][Höga fällavgifter på älg !]

Bedömning

[Höga fällavgifter på älg !]

Att det här åtgärdas snarast.

[Höga fällavgifter på älg !][Höga fällavgifter på älg !]

Yrkande

[Höga fällavgifter på älg !]

Jag yrkar:

[Höga fällavgifter på älg !][Höga fällavgifter på älg !]

Att Södra genom näringspolitiskt arbete jobbar för :

[Höga fällavgifter på älg !]

Att fällavgifter på älg tas bort helt.

[Höga fällavgifter på älg !]

Att avgifterna i en övergångsperiod ej får överstiga

[Höga fällavgifter på älg !]

600 kr på vuxen älg och ej över 100 kr på kalv.

[Höga fällavgifter på älg !]

Att hela det här systemer att fällavgifter skall betala länsstyrelsens kostnader ses över i grunden.

[Höga fällavgifter på älg !]

Att denna motion går vidare enligt paragraf 14

[Höga fällavgifter på älg !]

till Södra årsstämma.

[Höga fällavgifter på älg !][Höga fällavgifter på älg !]

Önskemål om behandling

[Höga fällavgifter på älg !]

Önskar att årsmötet ställer sig bakom motionen för vidare hantering av föreningsstämman

[Höga fällavgifter på älg !][Höga fällavgifter på älg !]

Namn: Roger Stensson

[Höga fällavgifter på älg !][Höga fällavgifter på älg !]

Datum: 2025-01-16

[Höga fällavgifter på älg !]

Motion till 9832 Mark skogsbruksområde

1 (1)

Motioner 2025.indd   43Motioner 2025.indd   43 2025-03-04   17:01:322025-03-04   17:01:32

Af.

MOTION SOM FÖRTS TILL FÖRENINGSSTÄMMAN PÅ MOTIONÄRENS BEGÄRAN MOTION SOM FÖRTS TILL FÖRENINGSSTÄMMAN PÅ MOTIONÄRENS BEGÄRAN



SÖDRA FÖRENINGSSTÄMMA 2025      115

MOTION SOM FÖRTS TILL FÖRENINGSSTÄMMAN PÅ MOTIONÄRENS BEGÄRAN

Af. Styrelsens svar på motion från sbo 9832 Mark: 
 Höga fällavgifter på älg
Motionär
Roger Stensson 

Yrkande
Att Södra genom näringspolitiskt arbete jobbar för: Att fällavgifter på älg tas bort helt.

Att avgifterna i en övergångsperiod ej får överstiga 600 kr på vuxen älg och ej över 100 kr på kalv.

Att hela det här systemet att fällavgifter skall betala Länsstyrelsens kostnader ses över i grunden.

Att denna motion går vidare enligt paragraf 14 till Södra årsstämma.

Svar

Frågan om finansiering av länsstyrelsernas verksamhet är en stor och viktig fråga. Frågan om 
fällavgifter har framför allt aktualiserats i de län där avskjutningen av älg minskat. Detta har 
medfört att inkomsterna till älgvårdsfonden minskat. Ur denna fond söker Länsstyrelserna 
medel för att finansiera viltförvaltningen som ska vara självfinansierande i grunden. 

Antal fällda älgar påverkar inte Länsstyrelsens administrativa hantering nämnvärt och 
därmed är inte finansieringen ändamålsenlig i sin nuvarande utformning. Styrelsen menar 
att Länsstyrelsens verksamhet ska finansieras av statligt tillförda medel. Styrelsen menar att 
viltförvaltning ligger inom ramen för deras ordinarie uppdrag och bör då också rymmas inom 
myndighetens finansiella ramar.

Södra avser verka för att fällavgifterna på älg hålls på en rimlig nivå och att pengarna ska gå 
till älgvårdsfonden där man kan ansöka om medel för viltvård, information och utbildning i 
viltrelaterade frågor. Styrelsen vill idag inte binda sig till fasta summor i en övergångsperiod 
men håller i övrigt med motionären.

Hemställan
Föreningsstyrelsen hemställer

att  bifalla intentionerna i motionen.
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Valberedningens protokoll
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Utdrag ur förvaltningsrådets protokoll
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Kooperativ etisk kod 
– en vägledning för dig som  
förtroendevald i Södra 

Södra bildades ur idén om att vi är starkare tillsammans. Vår kooperativa 
ägarform präglar våra värderingar och vårt varumärke - ett starkt varumärke 
som är byggt av många människor, genom generationer. Den kooperativa 
etiska koden är tänkt som ett stöd för dig som förtroendevald, för att 
fortsätta bygga stolthet och ett starkt Södra för många generationer framåt.

Koden gäller alla förtroendevalda i Södra  
Den kooperativa etiska koden gäller för dig som är förtroendevald i Södra - som ledamot i 
en valberedning, i ett förtroenderåd eller i styrelsen eller som stämmofullmäktige. 

Vi verkar utifrån kooperativa principer  
I rollen som förtroendevald utgår jag från kooperativa principer om långsiktig medlemsnytta, 
demokrati, samverkan och likabehandling. 

Vi visar omtanke om varandra  
I rollen som förtroendevald agerar jag med omtanke för sunda och säkra miljöer och ett 
välkomnande klimat. 

Vi är företrädare och förebilder  
I rollen som förtroendevald är jag en viktig bärare av Södras varumärke och agerar för att 
bygga förtroende och vara en god förebild. 

Vi utvecklar och lär tillsammans 
I rollen som förtroendevald har jag ansvar att utveckla Södra och får förutsättningar för 
inflytande och för egen utveckling.  

Här hittar du 
broschyren 
Kooperativ  

etisk kod
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